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Stavební úpravy Sociálního zařízení zUŠ police nad MetUjí
Firma MOVIS Hronov, s.r.o. finalizuje stavební úpra-

vy sociálního zázemí v mezipatře vstupní budovy č.p. 
108 (mezi 1. a 2. nadzemním podlažím) Základní umě-
lecké školy (ZUŠ) Police nad Metují. Historické sociální 
zázemí v této části ZUŠ bylo dožité, s jedním společným 
umyvadlem jak pro ženy, tak pro muže. Dodavatelská 
firma provedla kompletní rekonstrukci zahrnující in-
stalaci nové zdravotní techniky, rozvodů vody, kanaliza-
ce, elektřiny, ventilace, keramických obkladů a dlažeb. 
Po dokončení budou mít oba sektory WC své umyvadlo 
v nově vytvořených malých místnostech. 

Celkové náklady na zakázku činí 610 tis. Kč.
Ing. Dušan Šedek, investiční technik

Finance & Investice - Patrik Otman 
 

Proč fondy kolektivního investování  ?  
Investováním do fondů se stáváte vlastníkem podílových listů (nebo jiných cenných papírů), které představují vaši účast 

(podíl) na fondu. Finance jsou chráněny řadou systémových nástrojů.  
Správa investic profesionálním správcem a týmem investičních odborníků. Výsledkem jsou zajímavé výnosy, kopírující 

vývoj světových finančních trhů – nástroj proti inflaci. 
Rozložení investic do stovek až tisíců akcií firem z vybraných regionů světa, široká diverzifikace (rozptýlení) výrazně 

omezující jedinečné riziko (stabilita/bezpečnost investice) 
Likvidita investice (v případě potřeby = peníze do několika dnů/týdnů) 

Finance u mých klientů v těchto resp. vybraných fondech za 3 roky dosáhly výnosů průměr 42% k inflaci 30%. 
 
INVESTICE – za rok 2023 dosáhly výnosy fondů u mých klientů: dluhopisové 8,3%, akciové 20,6%, nemovitostní  7,2%, 
Fondy kvalifikovaných investorů 19%. Přinesly jim to investiční nástroje vybraných bank a investičních společností.  

ZLATO -  Je pro řadu lidí hmotnou jistotou.  Lidstvo na jistotu se jménem zlato sází už tisíce let. Pomáhá mu v časech dobrých, ale i v těch 
těžších, např. při vysoké inflaci, v obdobích ekonomických nejistot či finanční krizi.   
 
Doplňkový investiční produkt (DIP) je nový investiční produkt (2024), ve kterém pravidelně investujete do akcií, dluhopisů, 
investičních fondů (s cca 8,7%). S podporou státu a možností příspěvku zaměstnavatele. Jeho smyslem je přinést takové úlevy na daních, 
aby lidi přesvědčil, že se nemají bát investic a vzali starost o své stáří do vlastních rukou.  

Konzultace – Sestavení finančního plánu s výnosem 7-12%. Do kterých bank a investičních společností bezpečně a efektivně svěřit vaše 
úspory. Pravidelné měsíční spoření/investování pro vás, děti, vnoučata.  Investice do zlata (pravidelně i jednorázově). Rozdíly mezi  
připsaným úrokem na spoření a složeném úročení! Můžete si domluvit bezplatnou konzultaci na kontaktech níže. 

Patrik Otman – finanční poradce /25let praxe/ 

tel. 603814386, email: potman@albatrosfinance.cz 
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Slovo StaroSty
Vážení občané,

s letošním prvním májem nastal opět 
problém s hledáním rozkvetlého ovocné-
ho stromu. Je pravdou, že důvod hledání 
oproti loňsku je zcela opačný. Zatímco vlo-
ni stromy rozkvétaly se zpožděním, letos 
jsou už v odkvětu, resp. jak zpívala Marie 
Rotterová: „…asi mráz je zkosil mačetou…“. 
Klima předvádí pěkné veletoče, a nám ne-
zbývá nic jiného, než se tomu přizpůsobit.

Tradičně se na tomto místě ohlédnu 
za uplynulým měsícem. V úvodu měsíce se 
v Hradci Králové konalo Krajské setká-
ní Svazu měst a obcí České republiky. 
Poprvé jsem se tohoto setkání zástupců obcí 
účastnil v pozici člena rady svazu, a mohu 
říci, že jednání bylo velmi přínosné. Na úvod 
jednání jsme napříč diskutovali o nastavení 
nových obecně závazných vyhlášek k dani 
z nemovitosti, neboť v návaznosti na úpra-
vu legislativy (konsolidační balíček), musí 
všechny obce upravit své vyhlášky. Bez 
srovnání s městy Královéhradeckého kraje 
by se optimální nastavení pro rok 2025 hle-
dalo jistě obtížněji. Dalším výrazným téma-
tem pak bylo zakládání tzv. společenství 
obcí. Tato nová platforma může do budouc-
na zvýšit efektivitu výkonu určitého seg-
mentu veřejné správy na území více obcí. 
Typicky může sloužit např. pro zajištění 
výkonu obecní (městské) policie, což je 
právě téma, které nás dlouhodobě zajímá 
napříč několika obcemi v území. Dalším 
velmi důležitým setkáním bylo jednání 
s JUDr. Votřelem z Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, kterému jsem 
zdůraznil potřebu projednání bezúplat-
ného převodu domu v Tomkově ulici. 
Bez zajímavosti nebyly ani prezentace ně-
kterých firem, přičemž jsem v této souvis-
losti navázal kontakt se zástupcem firmy, 
která by nám mohla pomocí AI zefektivnit 
informovanost obyvatel Policka. Se zástup-
ci spol. ČEZ Esco jsem jednal o možnosti 
výstavby fotovoltaických elektráren, 
a předjednával jsem spíše možnosti spo-
lečného projektu v případě, že na výstavbu 
FVE neseženeme dotační prostředky. 

Starosta J. Škop a A. Soukup z ČEZ Esco

V druhém dubnovém týdnu jsem se 
hodně věnoval agendě naší servisní orga-
nizace pro oblast cestovního ruchu – tj. 
Společnosti pro destinační management 
Broumovska. Po rezignaci ředitele společ-
nosti, Davida Dudy, kterému ještě z tohoto 
místa děkuji za jeho práci pro náš region, 
probíhá nyní výběrové řízení na nového 
ředitele. Naším zájmem je vybrat kvalitní-
ho manažera, který zvládne jak dobře ří-
dit současný pracovní tým destinačky, ale 
bude schopen kvalitně vyjednávat navenek, 
uklidnit situaci v obcích na Broumovsku, 
ale dále bude schopen aktivně shánět do-
tační prostředky pro zajištění financování 
projektů, které právě destinačka v území 
realizuje, ať již projekt Skalní města ČR, 
nebo projekt Geopark a nebo konečně pro-
jekt cykloturistiky v pohraničí (z programu 
Interreg ČR-PL). Po prvním kole výběrové-
ho řízení máme v tuto chvíli několik adeptů 
na kolo druhé, přičemž výběr by měl být 
ukončen v prvních týdnech května. Krom 
této zásadní změny ve vedení společnosti 
došlo ještě ke změnám ve složení správní 
rady, kde svou činnost ukončili P. Lisák (aby 
mohl dočasně vykonávat pozici ředitele 
destinační společnosti), J. Bitnar (zdravotní 
důvody) a H. Heinzelová (z pracovních dů-
vodů). Nově byl naopak mezi členy správ-
ní rady jmenován Petr Šturm (Pension 
U Lidmanů), od něhož si správní rada sli-
buje vnesení pohledu provozovatelů men-
ších ubytovatelů do rozhodování destinační 
společnosti a cílení reklamních kampaní.

Ale došlo i na důležitou agendu ve měs-
tě. V průběhu dubna jsem se věnoval přípra-
vě zadávacího řízení pro výběr zhotovitele 
opravy komunikace v Hlavňově. Poté, 
co jsme nechali odebrat vzorky a vyhod-
notili kvalitu materiálu, muselo ještě dojít 
k úpravě technologického postupu reali-
zace této stavby, která významně zasáhne 
do konečné ceny díla (naštěstí tím dobrým 
směrem). Díky materiálu, ze kterého je pů-
vodní komunikace složena, můžeme použít 
tzv. recyklaci za studena pro úpravu nos-
né vrstvy komunikace. Tím se nám trochu 
uvolní ruce pro další připravované rekon-
strukce a opravy ve městě (Ochoz), nebo 
v místních částech (Hony). Na přelomu 
dubna a května pak proběhne výběrové ří-
zení na zhotovitele komunikace v Hlavňově 
a následně budou realizována další výběro-
vá řízení na ostatní úseky. O úpravách pro-
vozu a dopravních omezeních Vás budeme 
včas informovat, nicméně mějte na paměti, 
že schválení uzavírek nemusí nutně vychá-
zet na termíny vydání měsíčníku, proto 
doporučujeme používat městskou apli-
kaci mobilní rozhlas, přes kterou budeme 
(vedle webu města, místního rozhlasu a fa-
cebooku) informace šířit.

V souvislosti s místními komunikacemi 
pak bylo v druhé polovině dubna vyhlášeno 
výběrové řízení na zajištění zhotovitele pro 

zhotovení projektových dokumentací pro 
dalších 6 úseků. Příprava těchto dokumen-
tací je již přípravou investičních akcí příští-
ho roku (příštích let).

V polovině dubna proběhlo jednání 
představenstva a valné hromady skládkové 
společnosti (Společnost Horní Labe a.s.). 
Krom rozdělení dividend za zisk z loňského 
roku, které nám pomohou financovat někte-
ré akce ve městě, jsem jednání využil pře-
devším k získání informací k zavedení svo-
zového systému „door to door“ v rámci 
některých trutnovských sídlišť. Od M. Rosy, 
starosty města Trutnov, jsem se dozvěděl 
řadu cenných informací k tomu, jak prá-
vě u bytových domů systém door to door 
(pro třídění papíru, plastu a bioodpadu) 
zavedli, a jak významně se snížení projevilo 
v množství směsného komunálního odpadu 
z těchto lokalit. Společně se zástupci měst 
Trutnov a Nové Město nad Metují jsme ná-
sledně diskutovali jak témata nastavení od-
padových vyhlášek a problematiku zvýšení 
poplatků (zvýšení se nevyhnulo žádnému 
z měst), tak jsme diskutovali o budoucích 
možnostech snižování objemu skládkova-
ného odpadu. Skládková společnost při-
pravuje už nyní projekt na zpracování 
směsného komunálního odpadu jako 
paliva pro elektrárnu v Trutnově-Poříčí, 
nicméně projekt k využití směsného komu-
nálního odpadu připravuje i město Náchod. 
Oba tyto projekty by do budoucna mohly 
přinést snížení nákladů za odpady. Přesto, 
že za zpracování odpadu budeme jistě také 
platit, budou to nižší částky, než současný 
poplatek za uložení odpadu na skládce.

Velkou radost mám z toho, že se nám 
podařilo dostat do Police jednu z etap 
MHFF tour. Pod tímto záhadným názvem 
se skrývá promítání těch nejlepších fil-
mů z teplického Mezinárodního horole-
zeckého filmového festivalu. Kdo přišel, 
neprohloupil. 6 krásných filmů, z nichž ně-
které pobavili, a některé nutily k zamyšlení. 
Pomyslnou korunu všemu nasadila skvělá 
přednáška ředitele festivalu Petra „Pítrse“ 
Kašpara. Slovo dalo slovo, a plácli jsme si 
na pokračování v dalších letech. Můžeme 
se tak těšit na to, že i v dalších letech se 
k nám to nejlepší „zpoza kopce“ dostane 
až do Police, a že to bude třeba mít i tro-
chu širší formát, zajímavé hosty, a vylou-
čeno není ani speciální promítání pro ško-
ly. Poděkování z tohoto místa patří nejen 
Šimonu Machovi, vedoucímu CKV, za to, že 
můj nápad dotáhl k realizaci, ale i kolegům 
z CKV za zajištění akce.

V pestrém dubnu neutuchala ani linka 
ČR-PL spolupráce. V polském Radkowě se 
konalo setkání partnerů projektu, v rámci 
kterého se už napodruhé pokusíme získat 
novou techniku pro naše hasiče. Konkrétně 
(jak už jsem v minulosti informoval) chce-
me zajistit náhradu za dožívající vozidlo 
Land rover, a do vybavení jednotky tak 

INForMaCE Z raDNICE
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Slovo MíStoStaroSty raDka Starého
Vážení a milí spoluobčané,

skončil aprílový měsíc duben, který co 
se týče počasí, dostál svému jménu. Deštivé 
dny se střídaly s dny slunečnými, chvílemi 
to vypadalo, že se vracíme teplotně do zimy. 
Co naplat, počasí neovlivníme a nezbývá 
než doufat v to, že květen bude již teplotně 
přívětivější.

V úvodu se krátce vrátím ještě do měsíce 
března, k akcím a jednáním, které se konaly 
po uzávěrce posledního čísla měsíčníku.

21. 3. jsem přijal pozvání na valné shro-
máždění Oblastního spolku Českého červe-
ného kříže Náchod. Na programu bylo nejen 
shrnutí roku 2023, ale také plán činností 
na rok 2024.

23. 3. jsem se zúčastnil sběratelské 
burzy, která se konala v prostorech muzea 
papírových modelů.  Sběratelé všech mysli-
telných oborů mají možnost sejít se, popo-
vídat si, pochlubit se svou sbírkou, případ-
ně v rámci výměny získat nové exponáty. 
Sběratelskou burzu pořádá Klub sběratelů 
Policka s podporou Města Police nad Metují 
a Muzea papírových modelů. Zúčastnil jsem 
se také jednání se zástupci z Klubu sběra-
telů Policka a vysvětlil jim možnosti získat 
podporu města v rámci nového grantového 
systému na akce pořádané jejich klubem pro 
širokou veřejnost. 

Se sběratelem obrazů pana Kousala jsem 
řešil možnosti uspořádání výstavy jeho děl 
ke 100. výročí jeho narození. Výstava se 
bude konat pravděpodobně o polické pouti 
v prostorách Pellyho domů.

27. 3. jsem velmi rád přijal pozvání 
do domova důchodců na velikonoční pose-
zení, které se tentokrát neslo v komorním 
duchu bez doprovodného programu, o to víc 
se povídalo a vzpomínalo. 

Jednali jsme také se zástupci Muzea 
Merkur o zapojení se do projektu „Město 
jako učebnice“. Projekt bude, pokud 
bude žádost odsouhlasena, za podpory 
Královéhradeckého kraje. V rámci projektu 
dojde k nainstalování nových vitrín v muzeu, 
ale také vznikne nová naučná stezka vedená 
po okrajových částech města, turistům tak 
nabídne nejen nový pohled na naše měs-
to, ale seznámí je i s méně propagovanou 
historií. 

Během měsíce března a dubna intenziv-
ně jednáme se zástupci jak našeho hasičské-
ho sboru, tak zástupci Krajského ředitelství 
HZS o možnosti obnovit výjezdovou techni-
ku naší JPOII. Aktuálně čekáme na vyhlášení 
dotačních výzev. Vzhledem k tomu, že v bu-
doucnu budou muset být zásahy prováděny 
primárně prostřednictvím cisteren v tzv. 

technickém vybavení, bude třeba prodat 
stávající cisternu a za pomoci dotací získat 
cisternu novou, odpovídající požadavkům 
Generálního ředitelství HZS. 

S hasičskou činností souvisí i nutnost 
revize Požárního řádu města, na jehož nové 
podobě se zpracovatelem také pracujeme. 

Na pravidelných technických poradách 
řešíme nejen běžnou údržbu chodníků a ze-
leně, ale také finální úpravy starého parku 
po těžbě dřeva, je třeba před začátkem tu-
ristické sezóny zprůchodnit část pěšin, tzn 
provést terénní úpravy, naistalovat veřejné 
osvětlení, vrátit zpět zábradlí. S technickými 
službami také řešíme výpomoc TJ Spartaku 
s posekáním fotbalového hřiště. V pravidel-
ných intervalech probíhají také kontrolní 
dny na všech rozjetých investičních akcích 
a dotační porady. 

V měsíci dubna se také dvakrát sešla 
Pracovní skupina pro projednávání žádostí 
o přidělení nájemního bydlení v městských 
bytech, řešilo se tradičně přidělení volných 
bytů jak ve městě, tak v Bytovém domě pro 
seniory Javor. Jednání jsme měli také s jed-
ním žadatelů, který je v tuto chvíli bez domo-
va a chtěl by začít znovu a jinak. Podali jsme 
mu pomocnou ruku a uvidíme, zda svou šan-
ci v budoucnu využije. 

V půlce dubna jsem se společně s další-
mi členy sociální komise zúčastnil exkurze 
do stacionáře v Broumově, měli jsme mož-
nost prohlédnout si jeho prostory a zástupci 
poskytovatele této služby nám zodpověděli 
všechny naše dotazy týkající se počtu klientů 
i samotného fungování této sociální služby. 

6. 4. jsem se velmi rád zúčastnil s dalšími 
zastupiteli Ostrostřeleckého plesu, který je 
pořádán za podpory města. Děkuji všem, co 
se podíleli na perfektní organizaci i taneční-
mu oboru polické ZUŠky, který vyplnil pauzu 
mezi tanci. 

Na jednání rady města jsme přivíta-
li novou ředitelku knihovny – Ing. Annu 
Lukáškovou. Věřím, že pod jejím vedením 
bude knihovna i nadále poskytovat kvalitní 
služby, pořádat akce pro širokou veřejnost. 
Jejím plánem je knihovnu více zviditelnit 
i na sociálních sítích, kde je velký potenciál 
nových mladých čtenářů.

Stejně tak si dovolím poděkovat všem, co 
se podíleli na přípravách akce Den lesa, která 
se konala na Hvězdě 13. 4. Město zde přispě-
lo organizační pomocí spojené se zajištěním 
dopravní obslužnosti, uzavírkou a zápůjčkou 
parkoviště, kde mohli všichni návštěvníci 
shlédnout lesnickou techniku. Pro děti i do-
spělé byla připravena trasa s úkoly a mož-
nost opéct si něco dobrého na ohni. 

17. 4. proběhlo druhé letošní zasedání 
zastupitelstva. Projednávala se opět běžná 
agenda. Velmi mě těší lehce narůstající zá-
jem veřejnosti o dění v našem městě a její 
odvahu vznést své dotazy či připomínky 
veřejně. Vidí mnoho věcí jinou optikou než 
zastupitelé či kolegové z úřadu. 

Závěrem bych rád poděkoval žákům naší 
základní školy za účast na již tradičním úkli-
du našeho města pořádaného ke Dni země. 
Snad se tím učí i tomu, že údržba města stojí 
nemalé úsilí a také tomu, že příroda se sama 
neuklidí. Pro každého z nás by životní pro-
středí mělo být jednou z hlavních priorit, pro 
město je tedy samozřejmostí podpora těchto 
akcí. 

S úctou              
Radek Starý, místostarosta

Rozpis lékařů
stomatologické služby

květen 2024
služba je zajištěna v době 

od 8.00 do 12.00 hodin
Datum  Lékař  Tel. č.
04. - 05. 05. 
ZNL s.r.o. (MUDr. Lukáš Neoral) 17. listopadu 291, 
Police nad Metují                602 333 427, 491 541 654
MUDr. Ludmila Chrásková,  
Dr. E. Beneše 191, Jaroměř 491 812 160
08. 05.
MUDr. Jan Šnajdr 
Náchodská 548, Velké Poříčí    491 482 850
MDDr. Tomáš Hýbl, Hálkova 367, Náchod 491 428 636
11. - 12. 05.
MUDr. Jarmila Vokůrková (MUDr. Jarmila Podškubková) 
Větrník 720, Červený Kostelec 491 462 331
MUDr. Miluše Jiřištová 
Z. Němečka 130, Jaroměř - Josefov 491 813 485
18. - 19. 05.
MUDr. Milan Hýbl  
Hálkova 367, Náchod 491 428 636
MUDr. Semerák – MUDr. Štrasová s.r.o.  
Denisovo nábřeží 665, Náchod 491 424 921
25. - 26. 05. 
MUDr. Daniel Blažek  
17. listopadu 388, Police nad Metují 491 543 844
Frydent s.r.o. (MDDr. Jana Kyselá) 
Rokolská 123, Nový Hrádek 495 496 030
01. - 02. 06. 
MUDr. Jana Šnajdrová  
Náchodská 548, Velké Poříčí  7 77 9 05  047
MUDr. Jana Jelenová 
Denisovo nábřeží 665, Náchod  491 431 104

dostat tzv. velitelský automobil (VA), který 
bude vhodným doplněním vybavení IZS při 
složitějších akcích v terénu (hledání osob, 
lesní požáry, povodně, apod.). Nezbývá než 
doufat, že společný projekt obcí na české 
i polské straně bude mít úspěch, a naše jed-
notky budou dobře vybaveny na náročné 
zásahy v terénu. Pokud by se podařilo zís-
kat souběžně dotaci na pořízení cisternové 

automobilové stříkačky (CAS) – ve svém 
článku o tom píše místostarosta R. Starý, 
bylo by vozidlové vybavení naší jednotky 
na řadu let vyřešeno.

Nepopsal jsem ani polovinu toho, čím 
jsem se v dubnu zabýval, a co jsem řešil. Byl 
to pestrý měsíc, a já nyní (před uzávěrkou 
čísla) doufám, že se nakonec podařila akce 
„Pálení čarodějnic“. Je to akce venkovní, 

tudíž z části nejistá, ale věřím, že kdo na akci 
dorazil, tak se bavil. A kdo nedorazil, může 
to zkusit zase za rok! Když dopisuju tyto 
řádky, venku prolétává sníh a teplota se blí-
ží k nule… tajně si přeju, aby tomu tak neby-
lo 30. 4. Tak co, vyšlo mi to?

V úctě
J. Škop, starosta
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SLOVO MÍSTOSTAROSTY JAROSLAVA SOUČKA
Vážení spoluobčané, milí Poličáci,

jsem zpět a v plné síle! Předpokládám, 
že jste si všimli, že v minulém měsíčníku 
chyběl můj příspěvek. Důvod byl prostý – 
minulý měsíc jsem pobýval v náchodské 
nemocnici na plánované operaci, po které 
následovala dvoutýdenní rekonvalescen-
ce. Mohl bych vám tedy leda psát o tom, 
jak se mi hojí rány, co mě kde bolí… a to 
nechcete slyšet. Obzvláště když je někdo 
statečný, stoicky snášející bolest a trpěli-
vý jako já. Moje manželka by vám mohla 
vyprávět…

Ale pojďme k věci, tj. ke kultuře.
Rád bych zde prezentoval výsledky na-

šeho dotazníkového průzkumu KULTURA 
V POLICI NAD METUJÍ,

který jsme vyhlásili ke konci loňské-
ho roku a jehož uzávěrka byla do konce 
února. Jak všichni víte, mohli jste dotazník 
vyplnit v papírové podobě (formuláře byli 
k volně k dispozici při akcích v divadle, in-
formačním centru, Pellyho domech), nebo 
v elektronické formě přímo na webových 
stránkách Policko.cz.

Nakonec se nám sešlo 44 vyplněných 
dotazníků, z toho 21 anonymních.

A zde je vyhodnocení vašich odpovědí:
Která akce se Vám v roce 2023 nejvíce 
líbila? 

S velkým náskokem zvítězily Oslavy 
770 let Police, na druhém místě pak skon-
čila Kvíčerovská pouť, na třetím místě 
Koncerty ZUŠ.
Co byste v nabídce akcí ocenili ve větší míře?

Na prvním místě jste uváděli Divadlo 
(činohra) a Hudební akce (festiválky), 
na druhém místě Besedy s umělci a Akce 
pod širým nebem.
Jméno konkrétního představení/umělce, 
které byste v P. n. M. rádi viděli:

Dejvické divadlo, Kateřina Marie 
Tichá, Petr Kotvald, Petr Pavel, Divadlo 
Ungelt, Tomáš Klus, Richard Krajčo, arch. 
Adam Gebrian, arch. David Vávra, Mňága 
a Žďorp, Tata Bojs, J.A.R., Mig 21, Jan Kraus, 
Bolek Polívka, Karel Šíp, Divadlo Studio 
Dva, Monika Absolonová, Novoměstská 
filharmonie, cestovatel Šimánek.
Jaký prostor v Polici by se měl více využívat?

V nejvíce odpovědích se objevovalo 
Koupaliště, dále pak Pellyho park.
Jaký faktor hraje největší roli při rozhodo-
vání zúčastnění se na akci?

Nejčastěji jste označili Cenu, následo-
val Termín konání akce a Čas konání akce.
Jak se dozvídáte o kulturní nabídce?

Na prvních třech místech s vícemé-
ně podobným počtem hlasů se umístily 
Plakáty, Facebook a Polický měsíčník.

Na závěr pak respondenti měli otázku, 
zda zavést roční předplatné a na tu jen ne-
celá třetina odpověděla, že ano. Mohli také 
připojit vlastní komentář, tuto možnost 

využila je malá část, i tak z ní vybírám dva 
vzkazy: „Díky za Vaši snahu o zlepšení. 
Přeju hodně sil do dalších let.“ a „Chybí 
zde čarodějnice“. Za první vzkaz moc dě-
kujeme, k druhému vzkazu připojuji, že 
splněno!

Abychom podpořili zájem o vyplnění 
ankety, vyhlásili jsme s ní spojenou soutěž 
– tři vylosovaní účastníci budou odměněni 
volnou vstupenkou na vybrané představe-
ní podle jejich vlastního výběru.

A tak se také stalo: každému vyplně-
nému dotazníku jsme přiřadili pořadové 
číslo a v náhodnému generátoru čísel jsme 
nechali vybrat tři z nich, kterým pošleme 
na jejich uvedený e-mail informaci s po-
kyny, kde a jak si můžou výhru převzít.  
Gratulujeme!

Všem, kteří se zúčastnili, moc děkuje-
me a slibujeme, že se budeme snažit vaše 
odpovědi reflektovat a pokud to jen tro-
chu půjde, zapracovat do naší programové 
nabídky! 

Ještě se oslím můstkem vrátím k výše 
zmíněnému, již splněnému vzkazu – Reji 
čarodějnic. V době, kdy budete číst tyto 
řádky už bude po této akci, mne v tuto 
chvíli nezbývá nic jiného, než si přát, aby 
se počasí 30. 4. vydařilo, všichni se dobře 
bavili a my tím pádem budeme mít na-
startovanou další komunitní akci, kterou 
chceme každoročně opakovat. A o to nám 
přeci jde!

A nyní mi dovolte, abych tu zmínil vý-
znamný nakladatelský počin, který se týká 
– a možná tím budete překvapeni – polic-
kého rodáka.

Jde o knihu básní, kterou vydalo re-
nomované nakladatelství Torst. Kniha 
se jmenuje „V říši snů aneb lyrika, epika 
a motyka Miroslava Ptáčka. Ano, autorem 
je polický rodák Míra Ptáček!

Především ti dříve narození si určitě 
na něho vzpomenou. Míra Ptáček se na-
rodil v roce 1956 a zemřel bohužel před-
časně a tragicky v roce 1987. Já jsem měl 
tu čest se s ním párkrát setkat osobně, 
vždy se jednalo o zajímavé setkání, Míra 
byl určitě neobyčejná osobnost. A určitě 
je nás v Polici takových víc, kteří se s ním 
znali a mají na něho vzpomínky. Proto 
bych rád –  už jsem se o tom začal do-
mlouvat s ředitelkou naší knihovny paní 
Lukáškovou – kdybychom uspořádali pří-
mo v Polici vzpomínkový literární večer 
právě o Mírovi Ptáčkovi. On totiž je velmi 
zajímavý i samotný příběh jeho básní, 
které se v roce 1979 dostali až k Václavu 
Havlovi, kterému se básně líbili a dopo-
ručil je k samizdatovému vydání. Chtěl 
bych proto touto formou oslovit všechny 
pamětníky, kteří se s Mírou znali – ozvěte 
se mi, ať už na telefon 603800249 nebo 
na e-mail: soucek@policenm.cz. Pojďme 
se sejít a společně uspořádat literárně 
vzpomínkový večer věnovaný našemu 

rodákovi Miroslavu Ptáčkovi (obálku kni-
hy přikládám).

Minule jsem se zmínil, že chystáme 
na prázdniny akci nazvanou „Polické roz-
marné léto“. Měla by se skládat z projekcí 
v letním kině, několika koncertů na terase 
Pellyho domu, což nejsou žádné novinky, 
ale také na polickém koupališti, což už no-
vinka je (a také tím reflektujeme výsledky 
dotazníkové ankety). V těchto dnech právě 
řešíme, jak vše technicky zajistit a ošet-
řit a shodli jsme se, že to půjde. Uděláme 
pro to maximum, řídíce se heslem „Kdo 
nechce, hledá důvody, kdo chce, hledá 
způsoby.“

A posled-
ní téma, kte-
ré tu mám je 
Východočeská 
přehlídka ven-
kovských divadel „Hrom do Police“.

Její start se nezadržitelně blíží, rozjíž-
díme propagaci - věřím, že jste jí už zazna-
menali na sociálních sítích. Bude to stát 
za to, neváhejte se přijít podívat na ama-
térské divadelníky nejen z Východních 
Čech, ale i z jiných krajů!

Moji milí,
je pozdní večer, první máj, večerní máj, 

je lásky čas. Hrdliččin zve ku lásce hlas, kde 
borový zavání háj. Tak se koukejte snažit, 
i když všude okolo je spíše háj smrkový!

Mějte se májově, romanticky a neza-
pomeňte políbit svou ženu pod rozkvetlou 
třešní. Váš Jarda Souček

Mgr. Jaroslav Souček, místostarosta
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Technické služby,  
Police nad Metují, s.r.o. 
V Domkách 80,  
549 54 Police nad Metují                                              
  
 

  

PŘÍJMOU BRIGÁDNÍKY PLAVČÍKY 
na hlavní sezónu červen – září. 
Podmínkou je dovršení 18 let. 

 

Plavčík – náplň práce 
• provádí dozor nad bezpečností návštěvníků 

střediska 
• je nápomocen návštěvníkům  

• odpovídá za čistotu kolem bazénů a jejich okolí  
• vede záznamy o úrazech 
• poskytuje první pomoc, přivolává lékaře  

• Kurz plavčíka toto školení ZDARMA zajistíme + 
oblečení 

Ostatní informace získáte na tel. č.: 491 512 252 
pan Ivo Hambálek hambalek@tspolice.cz 

HHAASSIIČČII  PPOOLLIICCEE  NNAADD  MMEETTUUJJÍÍ  

PPRROOVVEEDDOOUU    
SSVVOOZZ  SSTTAARRÉÉHHOO  ŽŽEELLEEZZAA  

  

PPÁÁTTEEKK  1177..0055..22002244  OODD  1166::0000  hhooddiinn  
SSOOBBOOTTAA  1188..0055..22002244  ddooppoolleeddnnee  

NNeeppoottřřeebbnnéé  žžeelleezzoo  bbuuďď  vvyynneessttee  vv  ddeenn  ssvvoozzuu  ppřřeedd  
ddůůmm  nneebboo  vvyyččkkeejjttee  ppřřííjjeezzdduu  ssvvoozzoovvééhhoo  vvoozziiddllaa  hhaassiiččůů,,  

kktteeřříí  vváámm  ppoommoohhoouu  žžeelleezzoo  ooddnnéésstt..  
VVííccee  iinnffoorrmmaaccíí  nnaa  tteell::  772255008866550044 

Něco z Radešova 
ŽENY LITOVALY 

Holčičí litování se jako každý rok protáhlo do od-
poledních hodin. Radešov není velký, ale v každém sta-
vení musíte po písničce “Líto líto nesu” posedět u po-
hoštění, které se neodmítá. A se starousedlíky si trochu 
popovídat o novinkách o počasí, zkrátka o životě. 
Kdyby tato fotka měla zvukový efekt, slyšeli byste píseň “Líto, 
líto nesu” v podání radešovského dámského Ukulelebendu 
aneb UKULELEWOMAN ORCHESTRA.

za Radešov Květoslava Vídeňová

Vážení zájemci o stavební parcelu, 
v současné době byly vyhlášeny na portálu https://aukce.

policenm.cz/aukce/ další 4 aukce, které proběhnou během 
měsíce května. Jedná se o pozemky v dolní části ulice Větrná. 
Do aukce samotné se může přihlásit pouze registrovaný uži-
vatel, který bude mít s městem jako organizátorem uzavře-
nou Smlouvu a prohlášení zájemce o účasti v elektronické 
aukci, tento dokument bude vygenerován při registraci, je 
možné ho poslat poštou, prostřednictvím datových schrá-
nek, případně donést osobně na úřad v Polici nad Metují 
na podatelnu nebo kanceláří IMŽP. Podmínkou účasti je také 
složení aukční jistoty dle pokynů uvedených u jednotlivých 
aukcí. V případě dotazů jsou na aukčním portálu uvedeny 
kontakty, kam je možné směřovat svoje dotazy, případně je 
možné využít kontaktní formulář. 

 Bc. Hana Plná, správa majetku
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SOUTĚŽ roZkvEtlé MĚSTO 2024 
Soutěž vyhlašuje město Police nad Metují s podporou 

ZO ČZS Police nad Metují. Záštitu nad soutěží převzal sta-
rosta města Mgr. Jiří Škop. 

Město Police nad Metují podporuje snahy občanů 
o zkrášlování městského prostředí. Soutěží Rozkvetlé město 
2024 chce angažovanost obyvatel v tomto směru ocenit. 
O co půjde? 

Soutěž o nejkrásnější květinovou výzdobu oken, balkonů, 
lodžií a předzahrádek domů či bytů. 

Do soutěže ve dvou kategoriích je možné se přihlásit od 17. 
června do 30. srpna 2024. 

SOUTĚŽNÍ KATEGORIE 
1. Květinová výzdoba oken, balkónů a lodžií 

V této kategorii budou hodnoceny květiny zdobící okna, bal-
kóny a lodžie domů a bytů. 

2. Květinová výzdoba předzahrádek 
Do této kategorie můžete přihlásit své předzahrádky domů, 

květinové záhony a ostatní květinovou výzdobu nacházející se 
tak, aby byla viditelná pohledem ostatních obyvatel z veřejného 
prostranství. 

Přihlásit se může každý, komu není lhostejné vzezření 
svého okna, balkónu, lodžie či předzahrádky a rád pečuje 
o okrasné rostliny. Každý, kdo má zájem a chuť soutěžit. 

Podmínky soutěže: 
 y Květinová výzdoba se nachází v katastru města. 
 y Účastník soutěže zašle na emailovou adresu informační-

ho centra: infocentrum@policko.cz v období 17.6. - 30.8. 
2024 minimálně jednu, maximálně pět fotografií (soutě-
žící může prostřednictvím fotografií zachytit vývoj květin 
v čase). 

 y Účastník soutěže v emailu uvede své jméno, adresu a telefo-
nický kontakt.

O co se soutěží? 
V každé kategorii oceníme tři místa. Majitelé nejhezčí květi-

nové výzdoby se mohou těšit na poukazy do zahradnictví Zobal 
v hodnotě 5 000 Kč, 3 000 Kč a 1 000 Kč. 

Vítěze vybere široká veřejnost v září na Podzimní výstavě 
v Pellyho domech. Výsledky budou zveřejněny na webu města 
a v říjnovém čísle Polického měsíčníku.

Mgr. Martina Frydrychová

Novinky z technických služeb 
Máme za sebou jednu z nejteplejších 

zim za poslední roky, která nám opět potvr-
dila změnu trendu v zimní údržbě komuni-
kací. Zatímco v dřívějších letech převažova-
ly zimy, kdy napadlo větší množství sněhu 
a teploty pod bodem mrazu vydržely delší 
dobu, v poslední době převažují zimy, kdy 
se často střídají teploty pod a nad nulou. 
Největším problémem tak není sníh, ale 
ledovka, jak na silnicích, tak na chodnících, 
kdy je potřeba mnohem častěji provádět po-
syp inertním materiálem. Je to dáno tím, že 
jednotlivé vrstvy posypu je potřeba  vlivem 
oblevy či deště a následného mrazu neustá-
le obnovovat tak, aby byla zachována jejich 
sjízdnost a schůdnost. Na tyto změny bude-
me muset zareagovat i změnami v operač-
ním plánu zimní údržby na roky další.

Na koupališti se momentálně dokonču-
je rekonstrukce sociálního zařízení firmou 
MOVIS, po jejím dokončení proběhne úpra-
va odpočinkových ploch zasažených stav-
bou a budeme areál kompletně  připravovat 
na letní sezónu tak, abychom s příchodem 

horkých dnů mohli koupaliště otevřít 
návštěvníkům.

V objektu čistírny odpadních vod byla 
dokončena instalace střešní fotovoltaické 
elektrárny, bohužel tím, že ČOV je napoje-
na na síť vysokého napětí, tak je povolo-
vací proces od distributora velmi náročný 
a  zdlouhavý. Ale doufám, že během května 
by už vše mohlo být legislativně dotaženo 
a elektrárna začne zásobovat elektrickou 
energií provoz čističky. Díky všem přijí-
maným opatřením v provozu ČOV vzrostla 
cena stočného na rok 2024 výrazně méně 
než rostla výše inflace spotřebitelských cen.

V oblasti centrálního vytápění nám 
skončil rok, kdy nás provázel bezprece-
dentní nárůst cen tepla způsobený nárůs-
tem ceny zemního plynu, kdy cena tepla 
z něho vyráběného stoupla na 2,5 násobek 
cen v minulých letech. Toto období je již na-
štěstí za námi a cena tepla na rok 2024 je 
již o dost nižší, což se projevilo i v zálohách, 
které jednotlivým odběratelům účtujeme 
od ledna tohoto roku. Zatím to vypadá, že 

vlivem situace na energetickém trhu by 
mohla cena plynu a tím i tepla v dalším roce 
opět o něco klesnout. 

Určitě jste zaznamenali, že na teplovod-
né síti došlo během zimy k menší havárii 
na pozemku nad parkovištěm pod kotelnou. 
Havárie byla provizorně opravena již  v prů-
běhu zimy bez přerušení dodávek tepla, 
na kompletní výměnu poškozené části sítě 
dojde až nyní po skončení topné sezóny. 

V neděli 5. května ve 21 hodin dojde 
k přerušení dodávek tepla a teplé vody, 
protože bude nutné celý systém vypustit 
a připravit na následnou opravu. Během 
pondělí 6. 5. bude probíhat oprava po-
škozené části a úprava rozvodů včetně 
pozemkových úprav. Ke zprovoznění 
by mělo dojít, dle průběhu prací, ještě 
v pondělí večer, o aktuální situaci bu-
dete informováni pomocí informačního 
systému města ( městský rozhlas, SMS).

Přeji příjemné jarní dny 
Aleš Freiwald, jednatel společnosti
Technické služby Police nad Metují
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INForMaCE Z raDNICE 

POZOR NA PĚŠINÁCH VE STARÉM PARKU, NEVHODNOST PRO KOČÁRKY A KOLA
Začátkem letošního roku byla zahájena 

organizačně i finančně náročná obnova nej-
starší části lesního porostu „starého parku“. 
V této fázi obnovy byla provedena první seč 
v zákonem povolené velikosti, s postupem 
od severního okraje a zároveň v nejnároč-
nějším terénu. Pokácené kmeny byly po od-
větvení vytahovány po svahu na odvozní 
místo u Žďárské ulice. Touto manipulací 
zároveň došlo i k nevyhnutelnému zásahu 
do terénu a do stávajících pěšin. Odkácením 
porostu se zároveň ukázaly opukové skalní 
výchozy a celková nestabilita svahu. Pěšiny 
jsou v současné době již schůdné, ale pohyb 
po nich je omezený a na vlastní nebezpe-
čí. S vysokou opatrností je vhodný pouze 

pro pěší, v žádném případě ale není vhod-
ný pro kočárky a kola. Toto omezení není 
stanoveno jen z důvodu ochrany vlastního 
zdraví a bezpečnosti, ale i z důvodu bez-
pečnosti v místech pod svahem. Ve svahu 
se totiž vyskytuje velké množství kamenů, 
uvolněných dopravou kmenů při těžbě, kte-
ré by se mohly neopatrným uvolněním dát 
do pohybu a způsobit pod svahem značné 
škody. Při průchodu starým parkem dbej-
te proto zvýšené opatrnosti! Město již činí 
kroky k tomu, aby pěšiny i svah zabezpeči-
lo, obnovilo je v jejich původní šíři a zlepšilo 
jejich stav. Musí ale sjednat vhodného doda-
vatele a nějaký čas to potrvá.

DOČASNÁ ZMĚNA TURISTICKýCH 
CESt vE StaréM parku

Z bezpečnostních důvodů a důvo-
du plánované potěžební úpravy pěšin 
ve starém parku byly dočasně, po do-
mluvě s Klubem českých turistů, od-
kloněny a přeznačeny žlutá a modrá 
turistická cesta v úseku vedoucím sta-
rým parkem. Nově vedou tyto cesty 
Malým rynkem, ulicí V Rokli k altánu 
a Žďárskou ulicí ke stodolám u cesty 
na Žděřinu. 

Ing. Jan Troutnar,
MěÚ Police n.M.. 

MĚSTSKÁ ZELEŇ
Ve vstupní části areálu mateřské školy byly pokáceny tři vzrost-

lé smrky, které lemovaly jeho severní stranu. Tyto smrky byly poká-
ceny z důvodu jejich stáří a stavu a i proto, aby uvolnily prostor pro 
výstavbu parkovacích míst pro zaměstnance MŠ. Tak jako má zá-
kladní škola své parkoviště za budovou školy, tak potřebuje mít své 
parkoviště i MŠ, protože ne všichni zaměstnanci bydlí v blízkosti 
školky nebo jsou z Police, a na parkovišti před bytovým domem pro 
ně nemusí být vždy místo. Předmětná plocha bude zbavena pařezů 
a bude zde vytvořeno osm parkovacích míst ze zasakovací dlažby, 
doplněných vhodnou zelení.

V jarní výsadbové sezóně byly v několika lokalitách města 
vysazeny nové stromy. Na sídlišti, naproti garážím u chodníku 
ke klášteru a zahradnictví, byly vysazeny tři okrasné třešně, jako 
náhrada za pokácený jasan. Na začátku stezky pro pěší a cyklisty 
mezi ul. K Drůbežárně a Smetanova, byl vysazen jeden muchov-
ník, jako doplněk stávajícího stromořadí muchovníků podél stez-
ky. V okolí garáží u ul. Malá Ledhuj 
byly pro zkrášlení a urbanistické 
zkvalitnění tohoto místa vysaze-
ny čtyři malokorunné jeřáby ptačí 
a tři smrky omorika. A rovněž tak 
na začátku silnice na Žděřinu, na-
proti stodolám, byly vysazeny čtyři 
javory mléče s menšími válcovitý-
mi korunami, pro zlepšení stavu 
tohoto poněkud neutěšeného mís-
ta. Poslední výsadbou je náhrada 
zlomené lípy na polickém náměstí 
a náhrada mladého zaschlého smr-
ku u pěkovské kaple.

Ing. Jan Troutnar, 
MěÚ Police n. M.
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

oDpaDové INForMaCE
Pravidelný mobilní sběr odpadů 
a elektrozařízení z domácností  

Ve 20. kalendářním týdnu, ve středu 15. května 2024, pro-
běhne v Radešově, Hlavňově, Pěkově a na Honech pravidelný 
mobilní sběr nebezpečných a objemných komunálních odpa-
dů a vyřazených elektrozařízení z domácností. Sběr proběhne 
zastávkovým způsobem, podle známého harmonogramu: 

Odpady musí být osobně předány ve stanovený čas na sta-
novených zastávkách obsluze svozového vozidla spol. Marius 
Pedersen a.s. Není možné, aby byly na sběrových zastávkách nebo 
kdekoliv jinde volně odkládány. Odebírány budou nebezpečné 
odpady (domácí a zahradní chemie, barvy, ředidla, odmašťovací 
přípravky, léky, obaly od výše uvedených odpadů, domácí technické 
oleje, baterie apod.), objemné odpady (starý nábytek, podlahové 
krytiny, pneumatiky z osobních automobilů, rozměrné nepotřeb-
né předměty apod.) a veškerá domácí vyřazená elektrozařízení 
a osvětlení. Informace k tomuto sběru jsou uvedeny také na inter-
netových stránkách města.

Adresný svoz tříděného odpadu 
V Polici n. M. je zaveden adresný svoz plastů s nápojovými 

kartony (PL s NK) a papíru (PAP) od domů. Pro tento účel město 
poskytuje občanům (fyzickým osobám nebo sdružením) plastové 
sběrné nádoby velikosti 110 l (jako klasické popelnice). Nádoby 
jsou zájemcům zapůjčovány zdarma na dobu neurčitou, na zá-
kladě smlouvy o výpůjčce, a to po přihlášení do městské eviden-
ce. Zapojení do adresného svozu PL s NK a PAP je dobrovolné, 
a pro jeho uživatele neznamená žádné navýšení odpadového po-
platku. (pozn.: Pokud jste zvyklí donášet vytříděný odpad do kon-
tejnerů na veřejných sběrných stanovištích, můžete u donáškového 
způsobu setrvat – síť těchto stanovišť zůstává prozatím zachována). 
PL s NK jsou sváženy 1× za 2 týdny, PAP 1× za 4 týdny. Konkrétní 
svozové termíny naleznete ve svozovém kalendáři, který je k dis-
pozici na webových stránkách města, v pokladně Městského úřadu 
Police n. M., a obdržíte ho také při převzetí nádob.

Přihlášení je možné elektronicky na webových stránkách města 
nebo vyplněním níže uvedené písemné přihlášky a jejím ode-
vzdáním v podatelně Městského úřadu Police n. M. 

Odpadová statistika města za rok 2023  
Víte, jak na tom byla v loňském roce Police n.M. s komunálními 

odpady?. Nabízíme Vám pravidelný přehled: 
Z míst pro odkládání odpadů na území města Police n. M. bylo 

v roce 2023, prostřednictvím společnosti Marius Pedersen, a.s. 
a pana Šofra, provozovatele městské kompostárny, svezeno a zpra-
cováno následující množství komunálního a drobného stavebního 
odpadu (v závorkách JSOU uvedeny údaje za rok 2022):

 y plasty s nápojovými kartony 105.166 (95.560) kg, sklo 84.705 
(79.113) kg, papír 115.384 (120.299) kg, kovy 21.380 (20.932) 
kg, 

 y barvy a lepidla 4.098 (4.402) kg, léčiva 4 (15) kg, rozpouštědla, 
kyseliny, zásady, fotochemikálie, pesticidy 

 y a detergenty 1.301 (684) kg, oleje 464 (541) kg, 
 y biologicky rozložitelný odpad 943.320 (925.920) kg,  
 y objemný odpad 299.040 (274.380) kg, 
 y směsný/zbytkový komunální odpad 648.896 (664.264) kg,  
 y stavební odpad 302.000 (306.600) kg.  

Celkové množství svezeného odpadu v roce 2023 tedy činilo 
2.525.758 (2.492.710) kg.

Toto celkové množství odpadu lze také rozdělit následovně: 
 y kontejnery a další sběrné nádoby na veřejných místech 

a u domů (PL, NK, SK, PAP, K, BIO z domácností) 357.553 
(347.309) kg = 14,2 (13,9) %,   

 y SD a mobilní sběrna (směsný, objemný, nebezpečný a stavební 
odpad a kovy) 632.569 (598.247) kg = 25,0 (24,0) %,

 y kompostárna (bioodpad ze soukromé a veřejné zeleně) 901.940 
(882.890) kg = 35,7 (35,4) %, 

 y popelnice a kontejnery u domů a rekreačních objektů (směsný/
zbytkový odpad) 613.136 (623.664) kg = 24,3 (25,0) %, 

 y z odpadkových košů, z ulic (smetky), ze hřbitova a z ostatních 
činností technických služeb a města bylo prostřednictvím 
překladiště na bývalé skládce u Radešova odvezeno 20.560 
(40.600) kg = 0,8 (1,6) % odpadů.  

Průměrně tedy na 1 obyvatele města vychází ročně celkem 646 
(632) kg odpadu, z toho 

 y 91 (88) kg vytříděných do kontejnerů (PL, NK, SK, PAP, K, BIO), 
 y 162 (152) kg odpadů objemných, nebezpečných, stavebních 

a kovů odložených ve sběrném dvoře, 
 y 31 (224) kg bioodpadu, předaného do kompostárny (včetně 

údržby veřejné zeleně),  
 y 157 (158) kg směsného/zbytkového odpadu, odloženého 

do popelnic nebo kontejnerů u domů;
 y zbývajících 5 (10) kg je podíl na odpadu z odpadkových košů, 

z ulic, ze hřbitova a z ostatních činností technických služeb 
a města. 
Do odpadové evidence se nepočítají vyřazená elektrozařízení, 

baterie a akumulátory, odebraná zpětným odběrem prostřednic-
tvím sběrného dvora a kolektivních systémů Asekol, Elektrowin 
a Ecobat, která činila 29.182 (28.270) kg. Rovněž tak odpadní pne-
umatiky, odebrané kolektivním systémem Green Logistics. 

Pro představu ještě uvedu, že celkové odpadové náklady za rok 
2023, bez provozních nákladů technických služeb a po odečte-
ní příjmu od společnosti Eko-kom, Asekol, Elektrowin, Ekobat 
a p. Šofra, které činily celkem 1.179.359,- (929.673,-) Kč, byly cca 
5.826.275,- (4.736.217,-) Kč, což je průměrně na každého obyvatele 
cca 1.489,- (1201,-) Kč. 
Co uvést závěrem?  

Podíl vytříděných odpadů (PL, NK, SK, PAP, K a BIO) z celkového 
množství vytvořených odpadů mírně stoupl na 14,2 (13,9) %; to je 
pozitivní, ale je to stále příliš málo. Tento údaj je ale poněkud zkres-
lený, protože pokud vztáhneme vytříděné množství k celkovému 
množství směsného odpadu z popelnic a kontejnerů, pak je podíl 
vytříděného 58,32 (55,7) % a tento podíl už je výrazně příznivější 
(průměrný podíl těchto složek včetně bioodpadu v naplněné popel-
nici je celkem cca 65 %). Je jisté, že v tomto směru jsou stále ještě 
značné rezervy. Sluší se ale za dosažený výsledek polické občany 
pochválit. Třídění a využívání odpadů je nejen ve světle nového od-
padového zákona, ale i vzhledem k rostoucím konzumním tenden-
cím ve společnosti, prioritním tématem. Je potřebné ho stále více 
praktikovat a vyžadovat, a to nejen proto, aby město získávalo pro 
provoz odpadového systému vyšší finanční příspěvek od kolektiv-
ních systémů ale i proto, aby splnilo nově nastavené třídící limity 
a mohlo uplatňovat slevu na poplatek za ukládání směsných komu-
nálních odpadů na skládku. A to nemluvím o předcházení vzniku 
odpadu, zpětném využívání surovin a snížení spotřeby přírodních 
zdrojů a energií. Samozřejmostí by mělo být, že do popelnic nelze 

Zastávka čas příjezdu  
a odjezdu

Radešov, náves 16.00 – 16.00
Hlavňov, bývalé „parkoviště pod vlekem“ 16.20 – 16.30
Hlavňov, u hasičské zbrojnice 16.35 – 16.45
Hlavňov, parkoviště „na otočce“ 16.50 – 17.00
Pěkov, před vjezdem do firmy Čáp a syn 17.10 – 17.20
Pěkov, u obecního domu 17.25 – 17.30
odbočka na „malé“ Hony 17.35 – 17.45
Hony, náves 17.50 – 18.00
Pěkov, odbočka k čp.55 18.05 – 18.15
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odkládat nejen tříděné odpady a bioodpady, ale ani žádná (tedy ani 
ta nejmenší) vyřazená elektrozařízení, baterie, barvy a další nebez-
pečné odpady.  

Městu velmi záleží na tom, aby vytvořilo kvalitní, dostupné 
a dostatečně kapacitní podmínky pro třídění a řádné nakládání se 
všemi základními složkami komunálního odpadu, je ale potřebné 
tyto podmínky reálně využívat. Město děkuje všem, kteří důsled-
ně třídí a se svými odpady řádně nakládají podle stanovených pra-
videl, v rámci městského odpadového systému. Tak ať „Třídí celá 
Police, je to snadné velice“.

Zahradní drtiče větví 
Ideální využití větví z prořezu zahradních dřevin je jejich za-

mulčování. Pro toto bezodpadové nakládání je možné si od města 
nebo od Dobrovolného svazku obcí Lesy Policka bezplatně zapůjčit, 

zahradní drtiče. Pro zpracování 
větví do průměru cca 4,5 cm jsou 
k dispozici malé elektrické drtiče, 
které je možné zapůjčit v Polici, 
ale také v Pěkově a v Hlavňově. 
V případě potřeby štěpkování 
většího množství větví nebo s vět-

ším průměrem, je 
možné zapůjčit si 
výkonný benzinový štěpkovač. Pro ten je ale nut-
né zajet do Machova, po předchozí domluvě s ma-
chovským panem starostou. Vzniklou drť je možné 
využít k mulčování nebo do kompostu. Neváhejte 
využít těchto možností.

Ing. Jan Troutnar, MěÚ Police n. M

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ / KNIHOVNA

Burza knih a časopisů
Od 10. dubna 2024 stále probíhá burza nevyužitých darů a vy-

řazených knih. Knihy a časopisy jsou pro vás připraveny na chod-
bě před knihovnou. Postupně doplňujeme, je stále z čeho vybírat. 
Kniha stoji 5 Kč a časopis 1 Kč. Navštivte nás a dopřejte knížkám 
další život.

Pravidelné čtení a tvoření 
na dětském oddělení

Každý čtvrtek od 16 hodin do 17 hodin probíhá na dětském 
oddělení pravidelné tvoření a čtení pro předškoláky a malé školá-
ky. 12. května 2024 slavíme Den matek, proto ve čtvrtek 9. května 
2024 vyrobí děti dáreček svým maminkám.

Výlet s PUVČ
Účastníci březnové přednášky pana Jakuba Šafáře se seznámili 

s cestou tohoto mladého multiinstrumentalisty ke královskému 
nástroji – varhanům. Domluvili jsme se na exkurzi, při které nám 
varhany představí v praxi. Zároveň si připomeneme historii skupi-
ny broumovských kostelů. 

Půldenní výlet se 
uskuteční v úterý 14. 
5. 2024 od 13 hodin, 
kdy nás bude autobus 
čekat na polickém ná-
městí. Prohlédneme si 
kostel v Šonově a pak si 
poslechneme varhany 
v kostele v Božanově. 
Výlet bude zakončen 
malým občerstvením.

A protože účastní-
ci PUVČ neobsadí celý 
autobus, srdečně zve-
me všechny zájemce 
o zajímavý minivýlet. 
Přihlásit se můžete 
v knihovně v půjčovní 
době. Cena 150 Kč.

Setkání přátel literatury a začínajících autorů
V pátek 24. května 2024 od 18 hodin proběhne v dětském 

oddělení další setkání. 
Máte-li ve svých šuplících něco, co byste rádi představili veřej-

ně, co se chystáte vydat, co rádi recitujete nebo čtete, nechte ostych 
doma a naopak se vyzbrojte svojí tvorbou! Budeme moc rádi a sta-
neme se vděčnými posluchači.

Beseda s JUDr. Michalem Dlouhým PhD., 
spoluautorem Četnických humoresek a Zločinů Velké Prahy.

V první části nás 
seznámí s téměř sto-
letou historií četnic-
tva na našem území, 
ve druhé části bude 
hovořit o televizních 
seriálech Četnické 
humoresky a Zločiny 
Velké Prahy, na nichž 
se autorsky podílel. 
Ve třetí části před-
staví svoji knižní 
tvorbu a některé 
z knih si mohou zá-
jemci pořídit za sní-
ženou cenu. Autor 
je rád podepíše  
a opatří svým ra-
zítkem. Těšíme se 
na vás 28. 5. 2024 
od 18 hodin na sále 
Pellyho domů. 
Vstupné dobrovolné.

Knižní novinky v dětském oddělení
Dne 10. dubna 2024 jsme v naší knihovně přivítali pana Martina 

Sodomku, českého výtvarníka, grafika a spisovatele. Představil nám 
i školákům nejen své knihy, ale odtajnil postupy své tvorby. Nakonec 
si všichni zúčastnění mohli prohlédnout renovovaný model Škoda 
Octavia 1963, který posloužil jako inspirace k sepsání první knihy 
„Jak si postavit auto“. Tím však příběhy zvířecích kutilů neskončily, 
a tak můžete jejich technic-
ká dobrodružství prožívat 
dále s nimi skrze další knihy 
pana Martina Sodomky, které 
máme nově u nás v knihovně:

Jak si postavit auto
Jak si postavit letadlo
Jak si postavit dům
Jak postavit železnici
Středosvět
Mimoprostor

Na vaši návštěvu se těší 
pracovníci knihovny.
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KNIHOVNA / SPOLEČENSKÁ KRONIKA / KULTURA

Tipy na čtení:
Ackerman, Sara: 
Tajemství luštitelky kódů

Příběh dvou žen, Isabel a Lu, 
odehrávající se na havajském 
ostrově O´ahu ve dvou časových 
rovinách - za války v Pacifiku 
a v roce 1965.

Niedl, František:
Probuzená šelma

Krimithriller z románové série 
s hlavním hrdinou Michalem 
Dabertem. Tentokrát čelí po-
mstě teroristů, kterým zmařil 
únos lodi.

Glockner, David: 
Vraždy na Grabštejně

Román s kriminálními prvky se 
odehrává na počátku 20. století 
v malém městečku pod sídlem 
hrabat Clam-Gallasů.

Pipher, Mary Bray: 
Ženy plují na sever

Kniha je určena především 
ženám na přelomu středního 
věku a stáří. Ukazuje, jak je mož-
né se rozvíjet po stránce citové, 
společenské a duchovní, a tak 
být ve svém životě šťastnější.

Dáša Ducháčová

  Jubilea
Dle dostupných údajů mělo ke dni 

uzavírky tohoto čísla měsíčníku, tj. 
k 20. 4. 2024 město Police nad Metují  
3 886 obyvatel. 

  Statistika

Všem jubilantům přejeme pevné 
zdraví a mnoho krásných dní  

plných pohody v dalších letech.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Prosíme jubilanty, kteří budou 
teprve slavit své výročí a nepřejí si 
být jmenováni v této rubrice, nebo 
si nepřejí návštěvu komise pro ob-
řady a slavnosti, aby toto sdělili 
předem na matriku MěÚ Police nad 
Metují, hambalkova@policenm.cz, 
491 509 990

Dagmar Hambálková,
matrikářka

  Svatby
Své ANO si v březnu stvrdili svůj vztah 
dva páry, kterým gratulujeme.

 y 15. 3. na Žděřině
Josef Svoboda a Tereza Kozmanová

 y 23. 3. u suchodolské kapličky 
David Havlíček a Kristina Hladíková

V měsíci březnu slavili:
70 let paní Stanislava Šotolová
 paní Zdeňka Fulková
 paní Marta Tauchmanová
 paní Lidmila Černá
 pan Jaroslav Jaroš
 pan Milan Pachl
75 let paní Jaroslava Chovanečková
 paní Anna Truhlářová
 pan Jiří Kučera
 pan Jaroslav Suchomel
80 let paní Dagmar Hanzlíková
 paní Vlasta Kollertová
 pan Miloslav Kozár
 pan Vladimír Středa
85 let pan Karel Hubka
 pan František Hanzl

Chtěla bych z bolavého srdce 
poděkovat Hasičům v Polici nad 
Metují pod vedením pana Jiřího Hubky 
a Zdravotnické záchranné službě se 
sídlem v Broumově. Při záchraně mého 
manžela Jiřího Kašíka předvedli obrovské 
nasazení, profesionalitu, lidskost. 
Bohužel nebylo přáno Jiřímu dalšího 
života, je již na obláčcích. 

Věra Kašíková

  Poděkování

MARIÁŠOVý TURNAJ
Po roce se opět sešli milovníci jed-

né z nejpopulárnějších karetních her 
v Hotelu Ostaš. 9. března dopoledne 
byl odstartován už sedmý ročník ma-
riášového klání, kterého se zúčastnilo 
11 hráčů z Police a okolí. 

Po úporném klání se nakonec stal 
vítězem Zdeněk Topolnický. Druhý 
skončil loňský vítěz Míra Kollert 

a třetí místo obsadil J. Martinec. Ale 
tím nepodstatnějším výsledkem tur-
naje bylo setkání mariášníků, které si 
užili všichni soutěžící.

Pořadatelé se těší na příští roč-
ník, který se uskuteční v podobném 
termínu.

Lukáš a Miroslav
Kollertovi
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PELLYHO DOMY 

SENIOR KLUB 
Blíží se velké finále zasedání Senior klubu! 

Út 21. 5. 2024 od 14 hod  
(oslava jubilantů) 

Těšíme se na Vaši účast. 

KOLÁROVO DIVADLO 

KONCERT NEJEN MAMINKÁM 
St 15. 5. od 18 hod v Kolárově divadle 

 

Vstupné: 120,- Kč (předprodej od 2. 5.) 

KONCERT NEJEN TATÍNKŮM 
Po 27. 5. od 18 hod v Kolárově divadle 

 

Vstupné: 120,- Kč (předprodej od 2. 5.) 

PŘIPRAVUJEME 

VÝCHODOČESKÁ PŘEHLÍDKA 
VENKOVSKÝCH  
DIVADELNÍCH SOUBORŮ 
„HROM DO POLICE“ 
Pá 7. -  Ne 9. 6. 2024   Kolárovo divadlo 

 

Police nad Metují má nový divadelní festi-
val! Diváky čeká třídenní divadelní třesk. 
Soutěžní přehlídky s postupem na Krako-
nošův divadelní podzim se mohou zúčast-
nit soubory, které působí v obcích do 5 tisíc 
obyvatel. 
Desítka představení převážně komediál-
ního žánru má publikum pobavit a ukázat 
mu, to nejlepší z venkovského divadla. 
Bude také místem, kde se schází a diskutují 
divadelníci z celého Královéhradeckého 
kraje. Úroveň jednotlivých představení 
bude posuzovat odborná profesionální po-
rota.                                                        

„POLICKÉ ROZMARNÉ LÉTO“ 
v průběhu celého léta 

V rámci letního programu plánujeme uspo-
řádat sérii koncertů, které se odehrají hned 
na dvou místech! Jedním z nich je již ozkou-
šená terasa Pellyho domů a druhým je nově 
naše koupaliště. Konkrétní interpreti, kteří 
naše horké léto osvěží svými vystoupeními, 
budou oznámeni co by dup! 

TANČÍRNA S PRIMA JAZZ 
BANDEM 
So 31. 8. Koupaliště /Pellyho domy 

 

Pro přátelé skvělého swingu a tanečních 
rytmů! Přijďte si zatrsat! Prima Jazz Band   
upoutá pestrostí různých forem tanečního 
i koncertního swingu občas říznutého svěží 
latinou či osobitě zpracovaným coverem. 

IVAN MLÁDEK A BANJO BAND 
Pá 6. 9. na sále Pellyho domů 

 

Vystoupeni legendy české zábavy Ivana 
Mládka a jeho Banjo bandu. Zazní nejzná-
mější písně včetně Jožina z Bažin, proklá-
dané humorným mluveným slovem a vy-
stoupením komiků. 

1 000 TVÁŘÍ ADINY 
Pá 11. 10. v Kolárově divadle  

 

Městské divadlo Mladá Boleslav 

Autorská inscenace sledující život hvězdy 
českého filmu Adiny Mandlové, který byl 
plný úspěchů a zklamání. Jaká ve skuteč-
nosti byla? Na veřejnosti považována za 
femme fatale, v soukromí často nešťastná  
a osamělá. Vizuálně i herecky velmi pove-
dená inscenace režisérky Adély Stodolové, 
která patří k nejvýraznějším osobnostem 
současného divadla. 

MUŽ MOJÍ ŽENY 
Út 29. 10. v Kolárově divadle 

 

Divadlo Na Fidlovačce 

Hrají: David Novotný a Michal Dlouhý 

Vtipná a svižná komedie, herecký koncert 
dvou našich nejpopulárnějších herců Da-
vida Novotného a Michala Dlouhého. Ce-
lých pět let dokáže jedna žena klamat dva 
muže. Jeden o druhém přitom nemají ani 
tušení a věří, že jsou pro svou lásku tím je-
diným vyvoleným. Jednou ale všechno 
praskne a oba se setkávají, aby situaci 
chlapsky vyřešili. 
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ADÉLA ELBEL – STAND UP 
Út 12. 11. v Kolárově divadle 

 

Adéla Elbel je stand-up komička a moderá-
torka, pravidelně vystupuje s pořadem Na 
stojáka a v televizním pořadu Comedy club. 
A žije život, jak nejlíp dokáže. Ale protože 
to občas zas tak dobře nedokáže, dala 
vzniknout svému speciálu „Stand up your 
life: první poločas rozpadu”, ve kterém 
mluví o tom nejpodstatnějším – tedy sama 
o sobě. Tuhle one woman show nechcete 
propásnout! 

INFORMAČNÍ CENTRUM 

Infocentrum se již pomalu plní turisty, 
kteří zavítají do našeho krásného kraje,  
a my se nemůžeme dočkat léta, až vše vy-
pukne naplno. Pokud by měl někdo zájem, 
máme v infocentru k dostání mapy na tu-
ristickou trasu „Hřebenovka“. Chystáte se 
na výlet po Policku nebo v příhraničním 
Polsku a nevíte kam? Pak neváhejte  
a stavte se v infocentru. Máme pro vás vy-
pracované dva šanony plné různých zají-
mavých míst, která můžete navštívit.  
 

 
 

NOVINKY V PRODEJI 
Papírové vystřihovánky z Muzea papíro-
vých modelů v Polici nad Metují. Papírový 
model Staré školy pořídíte za 40 Kč, model 
hostince Krčma za 50 Kč a vystřihovánky 
s různými motivy (většinou zvířecími) mů-
žete mít za 20 Kč. 

 

QUESTY 

 

Pokud chcete zabavit děti a zároveň se 
dozvědět i něco zajímavého, doporučujeme 
absolvovat jeden z našich dvou questů. 
Kratší Polický quest Vám zabere cca  
1 hodinu a provede Vás zajímavými místy 
v Polici nad Metují. S delším, Polickým  
questem Po stopách lesních skřítků  
a vodních víl aneb s Metujkou a Vilémem  
Polickem projdete nejenom město, ale  
vydáte se i do okolní přírody. Délka questu 
je cca 5 km a zabere vám 2 hodiny. Pro 
menší děti máme připravenou hru po 
městě s obrázky pana Jaroslava Soumara, 
kdy při procházce městem odpovídají na 
otázky, zapisují si je a na konci vyluští  
tajenku. Na konci každého questu Váš čeká 
tajenka a zasloužená odměna. Stavte se 
v infocentru pro letáčky s questem a mapu 
pro hru po městě. 

JIŽ V PRODEJI 
Nákupní plátěné tašky v modré a červené 
barvě s logem města Police nad Metují. 

Prodejní cena: 150,- Kč 

 

Pláštěnky s kapucí ve dvou barvách – čer-
vené a modré, složené v praktickém pyt-
líku, pořídíte za prodejní cenu 50 Kč. 

 

Čokolády od firmy Chocopola za jednotnou 
cenu 50 Kč. Hořká je s motivem Ostaše – 
Čertova auta a mléčná s pohledem na Brou-
movské stěny přes Hlavňovský rybník. 
Jedná se o krásný drobný a chutný dárek. 

 

Mini stavebnice Merkur ve čtyřech druzích. 
Letadlo můžete pořídit za 130 Kč, traktor 
za 120 Kč, kolotoč za 175 Kč a vzpěrače za 
120 Kč.  

KNIHY JANA HOCKA 
Chystáte-li se na výlet po Čechách nebo 
sháníte-li pěkný dárek pro někoho blíz-
kého, máme pro vás tip. Knihy Jana Hocka 
(Via Czechia) Severní stezka, Jižní stezka  
a Českem od severu k jihu přináší spoustu 
tipů na výlet, pěší túru a mapují Českou re-
publiku opravdu důkladně.  

OTEVÍRACÍ DOBA 
INFOCENTRA V DUBNU: 
Po – Pá 8:30-11:30, 12:00-17:00 hod. 
So, svátky 8:30-11:30, 11:30-15:00 hod. 

UPOZORNĚNÍ OHLEDNĚ 
REZERVACÍ VSTUPENEK 
Vstupenky rezervujeme standardně na je-
den týden. Pokud si u nás zarezervujete 
vstupenky pár dní před představením 
(právě ten týden a méně), a chtěli byste si 
vstupenky zakoupit až na místě v Kolárově 
divadle, platí pro Vás cena za vstupenky na 
místě, nikoliv ta z předprodeje. Tak na to 
prosím myslete, a pokud chcete ušetřit, 
stavte se pro vstupenky před představe-
ním v infocentru v jeho otevírací době. 
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Jeden svět v Polici nad Metují má za sebou další skvělý ročník! 
Na konci března proběhl v Polici nad 

Metují již 13. ročník Mezinárodního fil-
mového festivalu o lidských právech 
Jeden svět. Díky němu se ve dnech 22. až 
24. března proměnilo Kolárovo divadlo 
ve festivalové centrum, kde se potkávají 
všichni, kterým nejsou lhostejná lidská 
práva, ale i další společenská témata.

Po loňském čtyřdenním ročníku, během 
něhož se konal také benefiční koncert Police 
Symphony Orchestra, jsme se rozhodli letos 
trochu uskromnit a festival běžel „pouze“ 
od pátku do neděle. I tak se do jeho pro-
gramu vešlo 11 dokumentů, 8 pofilmových 
debat, 3 výstavy, nabídka filmů ve virtuální 
realitě, 1 projekce v Broumově, sítotisková 
dílna a skvělá festivalová kavárna, která oži-
vila foyer a nabídla návštěvníkům výborné 
občerstvení, a především možnost posedět 
si před filmy i po nich.

Největší ohlas měly letos dokumen-
ty Tady Havel, slyšíte mě, který přitáhl 
do kina více než 80 diváků, a zahajovací 
film letošního polického ročníku Hranice 
Evropy. Téma špatně placené práce, které 
na vlastní kůži zaznamenala novinářka Saša 
Uhlová, přivedlo do publika rovněž více než 
70 diváků, kteří následně debatovali jak se 
Sašou Uhlovou, tak s režisérkou Apolenou 
Rychlíkovou. 

Mezi další nejnavštívenější snímky 
patřil dokument Proti větru o sexuálním 
zneužívání ve vrcholovém sportu a obtíž-
ně vymahatelné spravedlnosti, dokument 
Neviditelný národ o složité situaci Tchai-
wanu na mezinárodním poli, napínavý sní-
mek o uprchlících ze Severní Koreje Útěk 
z Utopie či hraný film Agnieszky Holland 
Hranice, který přináší svědectví o událos-
tech na bělorusko-polské hranici. 

Skvělé debaty
Pokud bychom měli vybrat jednu věc, 

která se letos na Jednom světě vážně poved-
la, byly by to pofilmové debaty. Naše pozvá-
ní totiž letos přijal zakladatel Jednoho svě-
ta, programový ředitel Prague Civil Society 
a lidskoprávní aktivista Igor Blaževič. Ten 
debatoval spolu s novinářkou a analytičkou 
projektu Sinopsis Kateřinou Procházkovou 
na téma situace na Tchai-wanu a čínské 
hrozbě a nutno říct, že poselství této debaty 
nutně vedlo k zamyšlení nad celosvětovou 
bezpečnostní situací. 

Skvělou debatu pak diváci zažili s no-
vinářkou Týdeníku Respekt Silvií Lauder, 
která svým nezaměnitelným stylem deba-
tovala na téma sexuálního zneužívání, a dis-
kuse s ní pokračovala ještě dále po skončení 
ve foyer divadla. Neméně přínosné však 
byly i ostatní debaty s dalšími skvělými hos-
ty – ať už to byl Petr Tůma ze Suchého Dolu, 
který přispěl svými zkušenostmi z Izraele 
na téma palestinsko-izraelského souži-
tí, polská dobrovolnice Anna Chełmińská 
k filmu Hranice či psycholog Jakub Staněk, 
který do Police vážil cestu až z Českých 
Budějovic a rozšířil obzory starší generace 
o problematiku hraní počítačových her a je-
jich vlivu na psychiku. 

Zřejmě nejdojemnější debata pak byla 
na úplný závěr Jednoho světa, kdy Marie 
Hornychová debatovala s autorkami filmu 
Moje nová tvář. Ten přinesl silný příběh 
ženy Martiny, kterou její bývalý přítel polil 
obličej kyselinou, navždy jí znetvořil tvář 
a připravil o zrak, ona přesto projevila ob-
rovskou vůli a pozitivní přístup k životu. 
Polické publikum jí na závěr debaty sepsa-
lo osobní vzkaz, v němž vyjádřilo velkou 
podporu. 

Jeden svět na školách
Festival Jeden svět nejsou jen projekce 

pro veřejnost. Každoročně se po skončení 
v kině vydává festival ještě za žáky základ-
ních a studenty středních škol. Jsou pro ně 
určena pásma krátkých dokumentů a ho-
dinové verze festivalových snímků v rámci 
programu Jeden svět na školách. Naši mo-
derátoři poté s dětmi a studenty rozvíjejí 
daná témata v debatách. Děti se tak nejen 
dozvídají o tom, jak žijí lidé a děti jinde 
na světě, jaká témata řeší, ale především se 
učí formulovat a projevit veřejně svůj názor. 
Cílem dokumentů je také měnit stereotypní 
názory na to, s čím se děti běžně setkáva-
jí, ať už je to obezita, genderová vyhraně-
nost ve sportu, tělesné postižení, problémy 
v rodinách a další. Vedou je i k ekologické-
mu a citlivému přístupu k planetě a světu 
vůbec.

Zatímco v předchozích letech se do pro-
gramu JSNS zapojovala většina škol v regi-
onu a my jsme průměrně promítali doku-
menty pro 1000 až 1200 dětí a studentů, 
v letošním roce se škol zapojilo jen málo. Je 
škoda, že například polická či teplická ZŠ se 
do programu nezapojily, přestože se festival 

koná tak blízko a naši moderátoři jsou zvyklí 
jezdit přímo do škol. Naopak zájem se drží 
v menších školách jako je Žďár nad Metují, 
Bukovice, Žďárky i ve velkých základkách 
v Hronově a Velkém Poříčí. Tradičně se také 
zapojuje Gymnázium Broumov, v němž stu-
denti měli letos příležitost doplnit si infor-
mace o dění v Bělorusku a následně na toto 
téma debatovat. 

Děkujeme!
Závěrem bychom rádi poděkovali všem, 

kteří se do letošního Jednoho světa zapoji-
li anebo nás podpořili – městu Police nad 
Metují, Pellyho domům, Muzeu Merkur 
za zapůjčení židlí a rámů, ZUŠ v Polici 
nad Metují za skvělou výstavu, kterou 
připravili na téma snímku Můj neslyší-
cí bratr žáci výtvarného oboru, Diakonii 
Broumov a Střední průmyslové škole Otty 
Wichterleho za trička a sítotiskovou dílnu, 
mateřskému centru MaMiNa za hlídaní dětí, 
Agentuře pro rozvoj Broumovska za za-
půjčení brýlí pro VR, společnostem Hobra 
Školník, Hauk, Z-TRADE, Urbanic Haus, 
Microtherm a Železářství Soukup za finanč-
ní podporu. Děkujeme! Naše největší díky 
putuje našim věrným divákům! Děkujeme, 
že jste stále s námi a těšíme se na další 
ročník!

Michaela Mašková, hlavní koordinátorka 
JS v Polici nad Metují, JULINKA z.s.

kultura
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Historické bicykly 
Ukázky v expozici 
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Divadelní bouře v Polici nad Metují se blíží
Zveme vás na HROM do Police

Police nad Metují má nový divadel-
ní festival. Diváky čeká třídenní divadel-
ní třesk. Soutěžní přehlídky s postupem 
na Krakonošův divadelní podzim se mohou 
zúčastnit soubory, které působí v obcích 
do 5 tisíc obyvatel.

HROM do Police – tak se jmenuje di-
vadelní přehlídka, která se bude od konat 
od pátku 7. června do neděle 9. června 
v Kolárově divadle. Desítka představení 
převážně komediálního žánru má publikum 
pobavit a ukázat mu, to nejlepší z venkov-
ského divadla.

„V našem kraji je spousta vynikajících 
amatérských souborů. Láska k ochotnické-
mu divadlu se často dědí z generaci na ge-
neraci. Ty nejlepší soubory se potkají právě 
v Polici nad Metují,“ říká Kateřina Fikejzová 
Prouzová z pořádajícího Centra umělec-
kých aktivit. 

Festival má za úkol nejen představit 

veřejnosti jednotli-
vá představení. Ale 
má být také místem, 
kde se budou schá-
zet a diskutovat di-
vadelníci z celého 
Královéhradeckého 
kraje. Úroveň jednot-
livých představení 
bude posuzovat od-
borná profesionální 
porota. Debatovat 
budou na svém semináři i frekventanti 
Hradecké divadelní konzervatoře. Vítěz 
přehlídky postupuje na národní přehlíd-
ku Krakonošův divadelní podzim, která se 
koná ve Vysokém nad Jizerou. 

Proč právě Police nad Metuji? „Kolárovo 
divadlo je krásné, dobře technicky vybave-
né, místní soubor Kolár patří mezi kvalitní 
ochotnické soubory, má své diváky a město 

podporuje kulturu. Navíc je tu krásné okolí 
a dostatek ubytovacích kapacit. Co bychom 
si pro naši přehlídku mohli více přát,“ dodá-
vá Kateřina Fikejzová Prouzová. 

Soubory se do přehlídky mohou hlásit 
do konce dubna. Po sestavení programu 
bude možné si zakoupit vstupenky v před-
prodeji osobně v Informačním centru, nebo 
online na stránkách: www.pellyhodomy.cz. 

Jaroslav Souček

PROSTOR pro tvorbu
práce studentů oboru GRAFICKÝ DESIGN
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Výstavu pořádá SPŠOW a Merkur Police o.p.s. 
s podporou Města Police nad Metují

11. dubna – 19. května 2024 – zelený domeček – police nad Metují

PROSTOR PRO TVORBU – zajděte na výstavu
Až do 19. května můžete v Zeleném do-

mečku navštívit výstavu s názvem „Prostor 
pro tvorbu“. 

Jak název napovídá, najdete tam věci 
prostorové i tisky jen umístěné ve výstav-
ním prostoru. V každém případě se jed-
ná o díla žáků oboru Grafický design ze 
Střední průmyslové školy Otty Wichterleho 
z Velkého Poříčí. Některá z nich vytvořili 

současní žáci, jiná jsou maturitními pracemi 
loňských absolventů. Instalaci výstavy si pod 
dohledem učitelů vyzkoušeli žáci 3. ročníku. 
Zároveň se SPŠOW může pochlubit i vlast-
ními tisky, které vyšly ze školní tiskárny.  
Každoročně se na poříčské a hronovské 
obory naší školy hlásí i žáci ze ZŠ Police 
n/M. Přijďte se podívat, zda některého 
z nich nenajdete na cedulce u vystavených 

prací. Přijďte 
se podívat, 
jak jsou naši 
žáci šikovní. 
Za školu bychom rádi poděkovali společ-
nosti MERKUR POLICE o.p.s a Městu Police 
nad Metují za prostor, spolupráci i podporu.

Markéta Machová, www.spsow.cz
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MUZEUM PAPÍROVýCH MODELŮ A MUZEUM STAVEBNICE MERKUR
Pomalu se přiblížila polovina jara. I když na konci dubna to ven-

ku zrovna na jaro nevypadá, datum v kalendáři mluví o tom, že sku-
tečně jaro je. Chladné počasí s přeháňkami, kdy dokonce vzduchem 
poletují i sněhové vločky, láká člověka k návštěvě míst, kde bude 
před rozmary počasí chráněn. A právě expozice dvou polických mu-
zeí takovým místem jsou. Kromě samostatné návštěvy nabízí obě 
Muzea i další aktivity. Komentované prohlídky, programy pro školní 
a mimoškolní skupiny, projektové dny pro školy. Dovolte nám malé 
ohlédnutí se za nejúspěšnějším programem letošního jara.

Velikonoční tvoření
Velikonoční tvoření probíhalo po celý březen. A k naší nemalé 

radosti se ho zúčastnilo téměř 500 školních dětí! Celkem do Muzea 
přišlo 26 školních tříd a v podstatě si na polovinu rozdělily nabíd-
ku. Muzeum stavebnice Merkur nabízelo výrobu Merkurových mo-
delů s jarní a velikonoční tématikou. Děti si domů odnášely modely 
zajíčka nebo zaječice a ti menší pak model slepičky s kuřátky.

Muzeum papírových modelů přišlo s ryze velikonoční nabíd-
kou: v rámci tvoření se v Muzeu pletly pomlázky nebo věnečky. 

Kromě nabídky pro školy byly vyhlášeny i dva termíny veliko-
nočního tvoření pro veřejnost. I ty nabídly stejné tvoření, a i z nich 
odcházeli účastníci vybaveni buď přímo velikonočním „nářadím“ 
v podobě pomlázky, nebo krásnou a jedinečnou dekorací, kterou 
si sami vyrobili.

Velikonoční tvoření v Muzeu bylo podpořeno z dotačního pro-
jektu Královéhradeckého kraje 24SMR03 – Akce pro děti a mládež 
ve volném čase (krajského významu).

Květen v Muzeu
V jedné části expozice Muzea stavebnice Merkur probíhají re-

konstrukční práce. Potřebujeme připravit prostor pro novou expo-
zici. Za zavřenými dveřmi probíhá realizace nové elektroinstalace, 
opravují se omítky a na řadu přijde i rekonstrukce podlahy. Naším 
cílem je citlivě zrekonstruovat krásné prostory, které byly zbudo-
vány před 110 lety pro potřeby Okresního soudu v Polici a zároveň 
v těchto historických kulisách představit nejen minulost stavebnice 
Merkur, ale i její živou současnost.

V Muzeu papírových modelů proběhla reinstalace expozice. 
A do poloviny června bude k vidění výstava „Zemědělství“, kterou 
podpořila firma Agriteam – Družstvo vlastníků Police nad Metují. 
K výstavě vyšel i katalog, který si můžete zakoupit na pokladně 
Muzea.

A ještě jedna věc je v plánu na květen letošního roku. 
Předpokládáme, že v druhé polovině měsíce se u vstupu obje-
ví informační bannery. Ten s červeným textem bude informovat 
o Muzeu stavebnice Merkur, ten s textem v modré barvě o Muzeu 
papírových modelů. A oba dohromady pak o tom, co lze uvnitř bu-
dovy spatřit…

Všem čtenářům Polického měsíčníku přejeme hodně pohody 
v květnových dnech a věříme, že počasí se umoudří a ukáže nám 
všem svou májovou tvář.

Pavel Frydrych
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MUZEUM NÁCHODSKA  
POLICE NAD METUJÍ - květen 2024

Objekty muzea:
Objekty Muzea Náchodska v Polici nad 

Metují jsou v květnu pro veřejnost otevře-
ny v sobotu a v neděli od 9.30 do 12.00 
a od 13.00 do 16.00. V benediktinském 
klášteře si můžete prohlédnout dvě moder-
ní audiovizuální expozice o historii regionu 
a opatův byt. Ve Staré škole Dřevěnce vás 
zase čeká expozice zaměřená na ukázku 
historie školství. 

Z muzejního depozitáře:
BarokNí StolNí hoDINy oD JohaNa lukawEtZkého

Návštěvníci staré muzejní expozice 
v polickém benediktinském klášteře si mož-
ná vzpomenou, že v ní byly – vedle jiných 
exponátů – vystaveny také dvoje barokní 
stolní hodiny. Jedny v černě lakované dřevě-
né skříňce, pro niž se v odborné literatuře 
vžilo označení „kaplička“, druhé pak v dře-
věné prosklené schránce inspirované popu-
lárními anglickými hodinami známými jako 
Bracket Clocks, popřípadě Mantel Clocks. 
Zatímco u prvních hodin autora neznáme, 
druhé nesou signaturu Joanes Lukavetzki 
In Brunn.

Johan Lukawetzký je v pramenech zmi-
ňován v roce 1753 jako mistr brněnského 
hodinářského cechu. V literatuře se uvádí, 
že v Brně působil až do roku 1790, přičemž 
většina jeho výrobků je obvykle datována 
do 60. a 70. let 18. století. Ze stejné doby 
zřejmě pochází i polický exemplář stolních 
hodin.

Stolní hodiny byly ve své době malým 
technickým zázrakem. V polovině 18. sto-
letí sice již nepředstavovaly vrchol tehdejší 
jemné mechaniky – tím byly kapesní vře-
tenové hodinky – nicméně stále se jedna-
lo o nákladná a složitá zařízení, v nichž se 
uplatňovala řada zajímavých technických 
řešení a vynálezů. 

Konstrukci stolních hodin umožnil pře-
devším vynález pérového pohonu. Pružné 
pero se jako alternativní zdroj hnací síly 
začalo u hodin používat již 15. století. 
Přinášelo ale mnohé problémy. Na rozdíl 
od závaží, jehož hnací síla je konstantní, byla 
síla vyvíjená pružinou nerovnoměrná – kle-
sala s postupným rozvíjením závitů. Johan 
Lukavetzký tento problém vyřešil použitím 
tehdy populárního závitkového kompenzá-
toru. Jeho princip byl jednoduchý, technické 

provedení ale složité a v mnoha ohledech 
omezující. Hnací síla nebyla do hodinové-
ho stroje přenášena přímo, ale prostřed-
nictvím řetízku navinutého na šnekovitém 
kuželu. Postupné zvětšování poloměru, ze 
kterého se řetízek odvíjel, kompenzovalo 
pokles síly pera. Výsledný tah tak zůstával 
víceméně konstantní.

Dalším vynálezem, který se v popisova-
ných hodinách uplatnil, bylo krátké zadní 
kyvadlo spojené s vřetenovým krokovým 
mechanismem. To bylo vynalezeno roku 
1657, kdy nahradilo méně účinný a pro po-
užití ve stolních hodinách nepraktický lihýř. 

Johan Lukavetzky dále vybavil hodiny dvě-
ma soupravami bicích mechanismů. Každý 
měl vlastní pérovník a vlastní miskovitý 
zvonek. První odbíjel každou čtvrthodinu, 
druhý pak zvonil v celou hodinu. Zvonění 
a odbíjení bylo možné zapínat a vypínat po-
mocí dvou ciferníkových regulátorů umís-
těných nad hlavním ciferníkem (Schlagt / 
Nicht Schlagt;  Repetiert / Nicht Repetirt).

O cestách, jakými se hodiny Johana 
Lukavetzkého dostaly z Brna až do Police, 
toho mnoho nevíme. S jistotou můžeme 
tvrdit pouze to, že do sbírek polického mu-
zea byly převedeny z církevního majetku. 
Vzhledem k tomu, že muzeum sídlilo v pro-
storách bývalého opatova bytu, lze před-
pokládat, že hodiny byly původně součástí 
jeho mobiliáře. Dost možná byly zakoupeny 
po dokončení barokní přestavby polického 
kláštera jako výbava do reprezentačních 
prostor prelatury. Datování hodin by tomu 
nasvědčovalo. Po sloučení polického muzea 
s Okresním muzeem v Náchodě se hodiny 
dostaly do jeho sbírek. Dnes jsou uloženy 
v depozitáři Muzea Náchodska a veřejnost 
je mohla naposledy vidět na výstavě Hora 
ruit v roce 2022.

Mgr. Jan Tůma, Muzeum Náchodska

Workshopem „Hranicí 2x tam a zpět“ odstartoval projekt Živoucí pomezí!
Muzeum Náchodska odstartovalo 

svůj projekt Živoucí pomezí. V sobotu 13. 
dubna se uskutečnil první workshop na-
zvaný „Hranicí 2x tam a zpět“. Společně 
s lektorem Janem Ježkem a lektorkou 
Kateřinou Šichanovou jsme se prošli 
tzv. Českým koutkem a objevovali skryté 
krásy příhraničí.

Živoucí pomezí je projekt, díky kte-
rému chce Muzeum Náchodska podpořit 
zdravý lokální patriotismus a pozitivní 
vztah k místu, ve kterém společně žijeme. 
I proto se první workshop, tematicky zamě-
řený na přírodu, uskutečnil v tzv. Českém 
koutku. Putování začalo v Náchodě, ze kte-
rého jsme se nejprve vydali do Kudowy-
Zdrój a následně přes Čermnou do Žďárek 
a na Bartoňovu horu. Po celou dobu 
cesty jsme poznávali místní přírodu, 

krajinu i historii a společně vytvářeli her-
bář z rostlin, které jsme po cestě nasbírali. 
Z Bartoňovy hory jsme se přes Pstroužnou, 
kde jsme se zastavili u kostela a poslechli si 
nahrávky místních pamětníků, vydali k bý-
valému dolu Vilemína. Tam na nás čekalo 
občerstvení a program v podobě slepotisku.

Projekt bude pokračovat opět v červnu. 
Muzeum Náchodska si již na první červnový 
den připravilo pouť na Ostaš se zkušeným 
lektorem Tomášem Gavlasem. 
Aktivity, které se během pouti 
uskuteční, budou zaměřeny 
hlavně na téma zklidnění, 
přítomnosti a pospolitosti. 
Těšit se tak můžeme na indi-
viduální rozmluvu s lektorem 
při chůzi, rituální sdílení jídla 
nebo povídání o poutnictví. 

Společně obkroužíme stolovou horu Ostaš 
a nahlédneme do nitra skály i našich myslí. 

Skupiny v rámci projektu jsou kapacitně 
omezeny, proto je nutná registrace pomocí 
formuláře na webu www.muzeumnachod-
ska.cz/zivouci-pomezi.

Projekt vznikl díky podpoře 
Královéhradeckého kraje.

Tomáš Menec, e-mail: menec@muzeumna-
chodska.cz, tel.: 736 102 118
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Kalendárium - květen 2024
Významná kulturní a historická výročí

1. května 1904
zemřel v Praze český hudební skla-

datel Antonín Dvořák – 120. výročí. 
Je označován za jednoho z nejvýznam-
nějších českých skladatelů a světově 
nejhranějšího českého skladatele vůbec. 
Pocházel z rodiny vesnického řezníka 
a hospodského v Nelahozevsi, kde se na-
rodil 8. září 1841. Jeho otec očekával, že 
se stejně jako generace jeho předků sta-
ne řezníkem nebo hostinským. V malém 

Antonínu Dvořákovi však jeho učitel včas rozpoznal mimořádný 
talent a místo do řeznictví putoval na pražskou varhanickou ško-
lu. Profesionální dráhu začínal jako violista v soukromém orches-
tru, poté hrál jedenáct let v orchestru Prozatímního divadla a tři 
roky zastával místo varhaníka u sv.Vojtěcha. Věnoval se také kom-
ponování, ale většinu svých prací z této doby spálil. Teprve když 
v roce 1875 obdržel stipendium, začal se díky zlepšeným existenč-
ním podmínkám skladatelské práci intenzivně věnovat. Slovanské 
tance mu přinesly světové uznání. V roce 1890 byl jmenován pro-
fesorem pražské konzervatoře a o dva roky později odjel poprvé 
do New Yorku. Těžištěm Dvořákova hudebního díla byly symfonie. 
Napsal jich devět a ta nejznámější Z Nového světa vznikla za jeho 
pobytu v Americe (1892-1893). Rozsáhlá byla i jeho písňová tvorba 
a skladby s duchovní tematikou. A. Dvořák složil také jedenáct oper, 
z nichž především Rusalka, Jakobín a Čert a Káča jsou dodnes trvale 
na repertoáru světových operních scén. Velké úspěchy zaznamenal 
jako skladatel i jako dirigent především v Anglii, kam podnikl osm 
zájezdů. Dvořák byl též vynikající pedagog, kromě svého geniálního 
skladatelského díla po sobě zanechal i generaci skvělých žáků (J. 
Suk, V. Novák, O. Nedbal). 

2. května 1519
na zámku Le Clos Lucé u Amboise 

zemřel ve věku 67 let italský malíř, 
čelný představitel renesanční malby, 
Leonardo da Vinci, jeden z největ-
ších géniů v dějinách – 505. výročí. 
Zpočátku mu byla předurčena karié-
ra právníka, ale hned jak projevil své 
výjimečné výtvarné vlohy, svěřil ho 
otec svému příteli, florentskému ma-
líři a sochaři Verocchiovi. Leonardo se 

brzy stal spolupracovníkem svého mistra a na obraz Křest Krista 
mohl namalovat jednoho z andělů. Mimo vlastní umělecké práce se 
Leonardo zajímal o stavitelství, matematiku a mechaniku a vytvořil 
několik pozoruhodných prototypů různých strojů – nejen pro pou-
žití ve válce, ale i pro ulehčení lidské práce. Z jeho výtvarných děl 
dodnes budí zájem tisíců návštěvníků nástěnná malba Večeře Páně 
v bývalé jídelně jednoho z milánských klášterů a obraz Mony Lisy 
v pařížském Louvru.

10. května 1969
zemřel ve věku 85 let český  spiso-

vatel a básník, malíř, řezbář a typograf 
Josef Váchal – 55. výročí. Narodil se 23. 
září 1884 jako nemanželský syn Josefa 
Alše, bratra Mikoláše Alše. Dětství strávil 
u svého dědečka Alše v Písku, kde také 
krátce chodil do školy. Jeho otec, jenž se 
o něj příliš nestaral, ho později zasvětil 
do teozofie a okultismu, což se projevilo 
v obsahové stránce jeho děl úzkostnými 
vizemi, ale také sociální kritikou. Nejdřív 

se vyučil knihařem a poté nastoupil do malířské školy Aloise 
Kalvody. Byl generačním druhem E. Filly a B. Kubišty a vystavoval 
s nimi v pražském Obecním domě. Jako bibliofilie vydal mnoho 

svých románů, pověstí, pamfletů i kramářských písní. Napsal a vy-
tiskl Receptář barevného dřevorytu (1934), v němž publikoval své 
dvacetileté zkušenosti z oboru. Jeho dodnes čtenou knihou je sati-
rický a groteskní Krvavý román. Roku 1993 nakladatelství Paseka, 
kterému dal Váchal jméno, otevřelo v Litomyšli muzeum Josefa 
Váchala Portmoneum, umístěné v domku Váchalova přítele Josefa 
Portmana. Interiér domku si nechal Portman ve 20. letech vyzdobit 
právě od Váchala.

12. května 1884
zemřel významný český hudeb-

ní skladatel období romantismu 
Bedřich Smetana – 140. výročí. 
Narodil se 2. března 1824 v Litomyšli 
jako syn panského sládka. Zázračné 
dítě s absolutním sluchem již vel-
mi záhy začalo projevovat hudební 
nadání. Pětiletý Bedřich uměl hrát 
na housle a klavír a pamatoval si 
složité skladby. Už brzy bylo rodi-
čům jasné, že v jejich synovi dřímá 
hudební génius. Gymnaziální studia 
v Jindřichově Hradci, kam se rodina 

přestěhovala, musel Bedřich pro nedostatečný prospěch opustit 
a poté, co vystřídal několik dalších škol, bylo jasné, že milovaná hud-
ba bude v jeho životě zaujímat stále důležitější místo, a to i na úkor 
studia. Po maturitě se vzepřel přání svého otce a místo na studia 
práv na univerzitě přesídlil do Prahy. V Praze se Smetana živil vy-
učováním hudby a navazoval důležité kontakty. Na Staroměstském 
náměstí otevřel vlastní hudební ústav a v Praze také založil rodinu. 
Ze čtyř dcer, které se manželům narodily, bohužel přežila jen jedna 
a zdrcený Smetana přijal místo ředitele společnosti pro klasickou 
hudbu ve švédském Göteborgu.  

Po návratu do Prahy se začíná dlouholetá vrcholná etapa 
Smetanovy tvorby. Je naplněna od r. 1863 především operami, sym-
fonickými básněmi Má vlast v letech 1874-1879 (Vyšehrad, Vltava, 
Šárka, Z českých luhů a hájů, Tábor a Blaník) a vznikají i práce ko-
morní, klavírní a sborové.

Mezitím se v Praze připravovalo otevření Prozatímního divadla, 
prvního českého divadla u nás. Smetana pracoval na své první čes-
ké opeře Braniboři v Čechách, jejíž premiéra vyvolala mezi diváky 
ohromné nadšení. O pár měsíců později byla uvedena druhá ope-
ra Prodaná nevěsta, jež znamenala definitivní zlom v jeho kariéře. 
Díky jejímu fenomenálnímu úspěchu Smetana konečně získal vy-
sněné místo kapelníka Prozatímního divadla. 

Dílo Bedřicha Smetany je neodmyslitelně spjato s Národním di-
vadlem. Při slavnostním položení základního kamene má premiéru 
opera Dalibor, v den slavnostního otevření zlaté kapličky je uve-
dena opera Libuše, která se dodnes hraje pouze při slavnostních 
příležitostech.

Zdravotní stav skladatele nebyl už od dětství ideální. Smetana 
trpěl různými neduhy a bohužel postupně ztrácel sluch v pravém 
uchu, na levé ucho náhle úplně ohluchl 20. října 1874. Padesátiletý 
Smetana Hubičku, Tajemství a Dvě vdovy už skládal zcela hluchý. 
Uchýlil se ke své dceři do samoty a zkomponoval svou vrcholnou 
skladbu, symfonickou báseň Má vlast. Nemoc mu nakonec podlo-
mila nejen tělesné, ale i duševní síly. V dubnu 1884 musel být pře-
vezen do pražského ústavu pro choromyslné, v němž 12. května 
ve věku 60 let zemřel.

V duchu pozdního národního obrození celým svým dílem usi-
loval o vytvoření svébytného českého hudebního stylu na základě 
domácích i soudobých světových podnětů. Hlavním hudebním vzo-
rem mu byl Franz Liszt. Svými osmi dokončenými operami různých 
žánrů položil základ českého repertoáru. Největší popularity, a to 
i ve světě, dosáhla komická opera z venkovského prostředí Prodaná 
nevěsta, která je považována za prototyp české národní opery. 
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22. května 1929
se v chorvatském Záhřebu 

narodil český filmový a tele-
vizní scenárista Jaroslav Dietl 
– 95. výročí. Studoval na praž-
ské Filmové fakultě Akademie 
múzických umění obor sce-
náristika. Napsal jednu diva-
delní hru a byl spoluautorem 

scénářů mnoha veseloherních filmů 60. let (Ženu ani květinou 
neuhodíš, Causa králík aj.). Nejvýznamnější však bylo jeho půso-
bení v televizi, kde se stal průkopníkem žánru televizního seriálu. 
Podílel se jako scenárista na vzniku populárních seriálů Tři chlapi 
v chalupě, Nejmladší z rodu Hamrů, Žena za pultem a mnoha jiných. 
Jeho nejznámější seriál Nemocnice na kraji města se vysílal i v za-
hraničí. Měl sklon k idealizaci tehdejších společenských vztahů, což 
později posloužilo jeho kritikům. Zemřel náhle 29. června 1985 
ve věku 56 let v Praze.

24. května 1974
zemřel ve Washingtonu ve věku 75 

let džezový hudebník, kapelník a sklada-
tel Edward Kennedy „Duke“ Ellington 
– 50. výročí. Osud tohoto velikána 
amerického džezu byl poněkud odlišný 
od většiny černých džezových hvězd té 
doby. Vůbec nevzešel z nuzných poměrů. 
Jeho otec byl komorník, občas vypomáhal 
i v Bílém domě a mladý Ellington navště-
voval střední školu a studoval kreslení. 

Jako džezový skladatel dovedl svou představu zformovat prostřed-
nictvím svého orchestru a sólistů do neopakovatelného tvaru. Ze 
začátku hrával pro zámožné bílé turisty v luxusních klubech, poz-
ději už jen koncertoval. Rozšířil svůj orchestr na big-band, nazval 
ho svým jménem a vlastními skladbami i aranžmá mu dal speci-
fický zvuk. Orchestr Dukea Ellingtona, který vedl až do své smrti, 
s úspěchem vystoupil také v Praze. Spolu s Armstrongem je poklá-
dán za největšího představitele džezu všech dob.

25. května 1849
se v kupecké rodině narodil český ma-

líř a kreslíř patřící k tzv. generaci českého 
Národního divadla, pedagog František 
Ženíšek – 155. výročí. Kariéra umělce 
mu byla dána do vínku, protože už od út-
lého mládí vynikal kreslířským nadáním. 
Studoval na Akademii v Praze a ve Vídni. 
Jeho akademický styl vždy vyhovoval 
tehdejšímu oficiálnímu vkusu. V soutěži 
o malířskou výzdobu Národního divadla 

vyhrál první cenu a spolu s M. Alšem komponoval návrhy výzdoby. 

Porota mu dala přednost před Alšem i při ztvárnění cyklu Vlast. 
Byl autorem první opony Národního divadla, která byla, bohužel, 
v roce 1881 zničena požárem. V duchu novorenesance vytvořil osm 
alegorických postav pro strop hlediště. Jeho obrazy doplňují novo-
renesanční architekturu interiérů mnoha budov v Praze, mimo jiné 
připomeňme lunety Národního muzea, okna sv. Cyrila a Metoděje 
v Karlíně, nástěnné obrazy v Obecním domě (Ženíšek k nim vyho-
tovil kartony) a další. Ženíšek zemřel 15. listopadu 1916 v Praze.

30. května 1434
došlo u Lipan, vsi ne-

daleko Českého Brodu 
a Kouřimi, k památné 
bitvě, ve které byla roz-
bita slavná vojska tábo-
ritů i sirotků. Byla to jed-
na z rozhodujících bitev 
husitského revolučního 

hnutí. Vítězství panských vojsk bylo úplné, táborité existovali dále 
už jen jako náboženská sekta. Sirotci přešli částečně na pražskou 
stranu, menší část se přidala k Táboru. V bitvě zahynul Prokop 
Holý a Prokop Malý. Patnáct set mrtvých a několik tisíc raněných 
pokrývalo bojiště. Panoramatická kompozice od Ludvíka Marolda 
Bitva u Lipan (1898), vystavená ve zvláštním pavilonu na pražském 
Výstavišti, dodnes udržuje tuto událost v povědomí českého náro-
da jako „lipanskou tragédii“, která znamenala vážný útlum husitské 
revoluce.

31. května 1809
zemřel rakouský hudební sklada-

tel Franz Joseph Haydn – 215. výro-
čí. Narodil se 31. března 1732 v rodině 
chudého varhaníka v pohraniční obci 
Rohrava na hranici Rakouska a Uher. 
V mladosti se učil zpěvu a stal se sólis-
tou svatoštěpánského chrámového sboru 
ve Vídni. Neměl vyšší hudební vzdělání, 
a přesto ve svých 13 letech zcela instink-
tivně skládal první skladby. Jeho rané 

kompozice vyšly bez jeho vědomí a bez honoráře. Jeho prvním 
honorářem byl dar 25 zlatých od hraběnky Thunové. Hrával jako 
kapelník v šlechtických rodinách té doby, mnoho let jako kapelník 
uherského knížete Esterházyho. Působil také v Londýně, kde získal 
doktorát honoris causa univerzity v Oxfordu. Spolu s Mozartem se 
stal dovršitelem hudebního klasicismu. Jako penzista se v Bonnu 
seznámil s mladým kapelníkem Beethovenem a byl jím oslavován. 
Jeho sláva vzrostla po velikém úspěchu jeho symfonií před anglic-
kou královnou v Londýně. Hrabě Harfách mu v rodné Rohravě po-
stavil 15 let před smrtí pomník. Haydn po sobě zanechal obrovské 
dílo, v němž je mimo jiné více než sto symfonií.

Připravil František Janeček

Drobnosti z historie Police – květen 2024
1. května 1920

zemřel Hanuš Wihan, polický rodák 
(*5. 6. 1855), profesor pražské konzer-
vatoře, virtuos na violoncello, zakladatel 
a později i člen slavného „Českého kvarteta“ 
(Karel Hofmann, Josef Suk, Oskar Nedbal, 
Otto Berger, po jeho smrti Hanuš Wihan).
10. května 1921 

v noci na 11. květen se zřítila tzv. 
„Sypací skála“ na Boru. Obrovský kamen-
ný blok způsobil rozsáhlé polomy a příhodu 
dodnes připomíná zřetelná kamenná tříšť. 
Lidová pověst pravila, že až tato skála spad-
ne, bude v Německu zle. To se skutečně po-
tvrdilo, protože k události došlo ve dnech 
největšího rozkladu Německa po 1. světové 

válce. 

29. května 1921 
se konala veřejná vzpomínková slav-

nost k 500. výročí krveprolití na Ostaši 
v roce 1421, pořádaná polickou odbočkou 
Klubu českých turistů (KČT).
13. května 1925 

byl schválen návrh projektu na pří-
stavbu Sokolovny.
27. května 1930 

byl v Polici nad Metují proveden statis-
tický soupis zemědělských závodů a cho-
vaných hospodářských zvířat. Bylo evido-
váno 75 zemědělských usedlostí o celkové 
plošné výměře 2.300 ha. Z hospodářských 
zvířat bylo v obci napočteno 56 koní, 361 

kusů skotu – z toho bylo 214 dojnic, dále 
evidováno 210 kusů prasat, 7 ks skopového, 
398 kuřat, 1.680 slepic, 166 hus, 62 kachen 
a 10 krůt. 
Květen roku 1931 

Konalo se komisionální šetření k za-
mýšlené stavbě silnice z Police nad Metují 
přes Suchý Důl do Martínkovic (předtím 
uvažované již v roce 1920). Město Police 
nad Metují se uvolilo na tuto akci poskyt-
nout 50.000 Kč ze svého rozpočtu. Dostavbu 
silnice přes Zaječí rokli v Broumovských 
stěnách nakonec zastavily vojenské dů-
vody. I v jednom z prvních námětů vedení 
železnice na Broumovsko měla její trasa 
vést z Police do Suchého Dolu a odtud tu-
nelem na Martínkovice. Obě nerealizované 
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komunikace, jistě obtížně budovatelé, by 
výrazně zkrátily cestu do vnitrozemí.
15. května 1947 

bylo ukončeno osídlování Broumovska. 
Zemědělská půda vysídlených němec-
kých rolníků a bývalé německé živnosti 
v Broumově, zkonfiskované státem, byly 
předány dosídlencům z přidělených okresů 
východních Čech (okresy Hradec Králové, 
Nové Město n. Met., Náchod, Hořice a Police 
nad Metují), ze Slovenska a reemigrantům 
z ciziny (převážně volyňským Čechům), kte-
ří začali přicházet již od 2. října roku 1945. 
Celkem bylo na Broumovsku nově osazeno 
1.589 zemědělských usedlostí; z toho 75 
usedlostí Slováky, 49 volyňskými Čechy, 11 
jinými.
8. května 1948 

oslavil Klub českých turistů (KČT) 
v Polici nad Metují zapálením vatry 
na Hvězdě otevření nově vytyčené, čer-
veně vyznačené turistické cesty – tzv. 
„Strážní stezky“, která vedla po pohranič-
ních horách celé republiky.

31. května 1960 
byly slavnostně zahájeny první (a sou-

časně poslední) maturity v polické 
jedenáctiletce. 

Jedenáctiletá škola v Polici nad Metují 
byla tento rok zrušena a studenti nižších 
ročníků byli převedeni do 11leté školy 
v Broumově.
23. května 1970 

zvítězil v soutěži dětských pěvec-
kých sborů Východočeského kraje konané 
v Chrudimi Dětský pěvecký sbor z Police 
nad Metují za řízení učitele Karla Petra 
(založil jej roku 1939). Soutěžilo celkem 13 
sborů.
16. května 1976 

byl uspořádán první ročník masového 
turistického pochodu zdejším krajem, tzv. 
„Polický vandr“. Pořadatelem byl místní 
odbor turistiky TJ Spartak.
25. května 1980 

byla v Polici nad Metují uspořádaná 
Okrsková spartakiáda – jedné z předkol 
celostátní Spartakiády. Zahájena tradičním 

průvodem městem; zúčastnilo se 1.086 cvi-
čenců všech věkových kategorií.
17. května 1989 

byla po kolaudačním řízení uvedena 
do zkušebního provozu nová čistírna od-
padních vod (ČOV) v Mezihorním údolí, 
na místě bývalého mlýna a pily. Hlavním 
dodavatelem byla polská firma Prosynchem 
Gliwice, investorem státní podnik Veba 
Broumov, objem investice činil 178 milionů 
Kčs. 
13. května 1994 

byl v Poslanecké sněmovně v Praze 
slavnostně předán jejím předsedou 
PhDr. Milanem Uhdem delegaci měs-
ta Police nad Metují v čele se starostou 
ing. Karlem Šnáblem městský prapor.
10. květen 2003 

Poprvé se konalo tzv. „májové proce-
sí“, vedené po části tzv. Vambeřické cesty 
(v úseku Police n. Met. – Pánův kříž).
Zdroj:Pichl: Policko v datech

Vybral František Janeček

Z polické mateřinky...
V povědomí veřejnosti je práce učitelek 

mateřské školy chápána jako hlídací zaří-
zení, přestože se stále snažíme rodiče pře-
svědčovat o tom, že mateřská škola je prv-
ní článek vzdělávací soustavy v ČR a proto 
hlavní náplní pobytu dítěte v MŠ je vzdě-
lávání. Abychom prezentovali, jak taková 
vzdělávací nabídka probíhá, rozhodli jsme 
se ve dnech 10. - 11. dubna dopoledne ve tří-
dě Berušek a Kopretin uspořádat pro rodiče 
ukázku vzdělávací práce a vzdělávací na-
bídky pro jejich děti. Škoda, že této možnos-
ti využilo pouze 7 rodičů. Očekávali jsme, že 
přijdou hlavně Ti rodiče, kteří nejdou dale-
ko pro kritiku práce učitelek a rádi by radili, 
jak se to má v MŠ škole dělat. Přítomní rodi-
če se tak mohli přesvědčit, že školka oprav-
du není pouze instituce pro hraní a hlídání 
dětí, ale především pro jejich vzdělávání 
a rozvíjení dovedností. Seznámili se s koo-
perativním učením na téma „Hospodářská 
zvířata“, kde děti pracovaly ve skupinkách 
v dílničce, v kuchyňce, kde rodičům připra-
vovaly pohoštění, poznávaly číslice a pís-
mena, pracovaly s kostkami, hrály divadlo, 
vyplňovaly pracovní listy, výtvarničily, cvi-
čily… A vězte, že příprava vzdělávací nabíd-
ky není opravdu tak jednoduchá, jak by se 
mohlo na první pohled zdát. Kvalita výuky 
tedy závisí na kreativitě, nápaditosti, fanta-
zii a schopnosti improvizace každé učitelky. 
Důležité je také mít v MŠ dostatek pomůcek 
a je třeba, aby je každá učitelka dovedla 
využívat.

A tady máte postřehy od rodičů, či 
prarodičů: 

„Děkuji za možnost navštívit třídu 
Berušek během ukázkové hodiny pro rodiče. 
Potvrdila jsem si, jaká je vzdělávání malých 
dětí náročná věc.

Aktivity jsou 
dobře organizova-
né a myslím si, že 
děti dobře připraví 
na školu. U zápisu 
syn neměl větší pro-
blém, a bylo to nejen 
díky jeho snaze, ale 
i díky práci paní 
učitelek ve školce. 
Děkujeme. V.Č.“

„Z ukázkové 
hodiny jsem odchá-
zela nadšená. Paní 
učitelka je úžasná. 
Když jsem se 
posadila na židli 
a začala pozorovat, 
co se kolem děje, tak jsem si v duchu říka-
la, že je to pěkná divočina. A paní učitelka 
bravurně koukla na skupinku holek, co si 
malovaly, pak ke klukům ukázat jim, jak 
se správně hraje hra, do toho stihla napsat 
docházku. Od stolu si ještě volala děti, které 
neměly domalované zvířátko. Po té chvilce 
hraní se šlo cvičit. Pohybové aktivity byly 
úžasné a strašně se mi líbilo vyprávění, jak 
děti ležely na louce a že po nich leze beruška 
a lechtá je na levé noze, pak pravá ruka atd. 
Bylo to vážně skvělé a klobouk dolů před 
učitelkami, jak to s tolika dětmi zvládají. 
S.K.“

„Velkou pochvalu si zaslouží paní ředi-
telka Baláková, která je velice vstřícná, vždy 
pomůže a poradí, pokud ji požádám. Třídu 
Berušek, kam chodí můj vnouček, hodnotím 
velice kladně. 

Všechny paní učitelky umí pochválit, 
poradit ale i napomenout každé dítko, což 
je velice dobré. Paní asistentka Petra se 

maximálně věnuje našemu Honzíkovi, je vi-
dět, jak se v učivu lepší a náš Honzík ji má 
rád. A.P.“

A přidáváme ještě informaci k tomu, co 
se děje v MŠ na školní zahradě. Mnozí si jis-
tě všimli, že na zahradě mateřské školy do-
chází ke kácení stromů. Na základě vyhod-
nocení odborníků musíme téměř všechny 
letité stromy, které jsou ve špatném stavu 
a proto jsou nebezpečné pro děti i okolí, od-
stranit. Jedna borovice se nám tu již po vel-
kém větru sama vyvrátila a štěstí bylo to, 
že byl zrovna víkend. Celá zahrada projde 
revitalizací dle již zpracovaného projektu 
a pokácené stromy nahradí stromy nové.

První tři stromy byly pokáceny hned 
za bránou. Vzniklé místo se využije na vy-
budování parkoviště pro zaměstnance 
školky, kteří leckdy nenajdou na Fučíkově 
ulici volné místo k parkování. Ale i zde bude 
prostor pro výsadbu nových stromů. 

Pěkné květnové dny 
přejí zaměstnanci MŠ na sídlišti
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POLICKÁ ZÁKLADNÍ ŠKOLA INfORMUJE

Návštěva předškoláků  
v 1. třídách ZŠ Police

Ještě než se vypravili předškoláci k zápisu do 1. třídy, letos to 
bylo 9. 4. 2024, přišli se podívat do naší školy a zažít atmosféru 
školních lavic a učení. V úterý 19. 3.  přivítala 1.A  a 1.B  předškoláky 
a jejich paní učitelky z MŠ ze sídliště. Ve čtvrtek 21. 3. se do 1.B  při-
šly podívat děti a jejich paní učitelka z naší MŠ v Jiráskově ulici, 
4. 4. strávily dopoledne v 1.B děti a paní učitelka z České Metuje. 
Petrovická MŠ dorazí do 1.B  kvůli nemocnosti až v květnu.

Předškoláci se účastnili společného učení a aktivit. Děti z MŠ 
a ze ZŠ se navzájem obdarovaly vlastnoručně vyrobenými dárky, 
zazpívaly si a všichni se divili, jak čas ve škole rychle a vesele ubíhá. 

Zážitek dětem udělala svou velikostí i školní jídelna, závěr dopoled-
ne byl ve družině, kde si děti pohrály. 

Pro předškoláky i prvňáky to byla fajn akce, totéž platí i pro 
setkání školkových i základkových učitelek. Spolupráce na úrovni 
těchto dvou stupňů škol je zásadní a přínosná a jsme rádi, že jsme 
i letos mohli v této tradici pokračovat. Už je rozjednaná i květnová 
a červnová návštěva 1. tříd v MŠ. 

1.B  pozvala do školy i rodiče a kamarády. Na jarní besídku  
23. 4.,  v červnu pak na Slavnost slabikáře.

Lenka Meierová, tř. uč. 1.B

vyplněnou žádost o přijetí potvrzenou od lékaře
občanský průkaz zákonného zástupce
rodný list dítěte 
doklad, že je dítě proti nákaze imunní nebo se nemůže očkování podrobit pro
trvalou kontraindikaci (v případě nepodrobení se očkování), vyjádření
školského poradenského zařízení v případě dítěte se zdravotním postižením.

 
pro školní rok 2024/2025 proběhne

Základní škola a Mateřská škola, Police nad Metují, okres Náchod

 
Kritéria pro přijetí dětí k předškolnímu vzdělávání:

Podle § 34 školského zákona se přijímají děti zpravidla ve věku 3-6 let.
 

1. Děti s povinným předškolním vzděláváním, které dovrší šest let věku v
období 1. 9. 2024 do 31. 8. 2025 a děti, kterým byl schválen odklad školní

docházky – s trvalým pobytem v jednotlivých obcích.
 

2. Děti podle věku od nejstarších po nejmladší – s trvalým pobytem
v jednotlivých obcích.

 
 Žádosti o přijetí dítěte jsou k dispozici na jednotlivých mateřských školách.

Výsledky přijímacího řízení (dle registračních čísel) budou zveřejněny
do 30 dnů ode dne ukončení zápisu na www.zspolice.cz.

 
Další informace získáte u paní zástupkyně Mgr. Šulcové: 777 036 001,

sulcova.jana@zspolice.cz

14. května 2024
 

ZÁPIS DO MATEŘSKÝCH ŠKOL
MŠ Česká Metuje; MŠ Velké Petrovice; MŠ Police nad Metují, Jiráskova 227

Od 8.00 do 10.00 a od 13.00 - 15.30 hodin

S sebou přineste:

Pro zvýšený zájem otevírá MŠ Machov další třídu. 
Zbývá ještě několik volných míst. Pro více informací 
navštivte skolamachov.cz nebo ještě lépe přímo školu. 

Zápis do mateřské školy pro školní rok 2024/2025 
se uskuteční 10. května 2024 od 9.00 do 12.00 hodin 
v mateřské škole.

Těšíme se na Vás!
MŠ Machov
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ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA INfORMUJE...
ANIMÁRIUM NA CESTÁCH - PONOŘILI JSME SE DO SVĚTA ANIMACE!

Animace je jako kouzlo, které oživuje 
obrazy a přináší je k životu.

Mimořádně jsme se mohli stát ve dnech 
15. a 16. dubna 2024 účastníky unikát-
ní příležitosti, kdy do naší školy zavítalo 
Animárium na cestách ze Sladovny v Písku, 
největší interaktivní galerie v ČR a vydali se 
na fascinující cestu do světa animace. 

Společně jsme experimentovali a hleda-
li nové způsoby, jak rozvíjet tvořivost, do-
vednosti a práci s novými technikami. Hráli 
jsme si, zkoušeli a objevovali, jak vznikají 
postavy a jak ožívají. 
Jak jsme k tomu přišli? 

Od podzimu loňského roku spolupracu-
jeme na vývoji mobilních animačních stanic 
- a nyní jsme si mohli ověřit výsledek. 
Co nás tedy čekalo? 

Sedm zastavení - plošková animace, klí-
čovací stan, pixilace, camera obscura, ani-
mační okno na interakci kreslené anima-
ce s okolním prostředím, animace kresby 
a přírodnin, abstraktní animace skleněných 
předmětů.

A jak to celé probíhalo?
Pan Tomáš Machek ze Sladovny v Písku 

přijel v pondělí dopoledne a zahájil montáž 
animačních stanic. Při pohledu na oblohu 
jsme váhali, jestli Animárium realizovat 
venku nebo uvnitř, nakonec jsme se rozhod-
li pro zahrádku za školou. Odpolední pro-
gram byl nabídnut Grafice a Výtvarnému 
oboru, ale i všem žákům školy a jejich ro-
dinným příslušníkům. To byl první den 
s velkým zájmem i hojnou účastí.

Chtěli jsme se ale podělit i se školami 
v blízkém okolí - a naše pozvání přijala po-
lická základka a škola ze Suchého Dolu, pro 
které jsme měli rezervovány čtyři turnusy 
v úterý dopoledne. Na všechny zájemce 
se ani nedostalo, tak jsme se domluvili, že 
ještě uskutečníme zjednodušenou reprízu 
ve školách, jakou nám dovolí naše možnosti 
i po odjezdu Animária.

Během úterního dopoledne k nám po-
časí nebylo již tak milosrdné jako přede-
šlý den, takže jsme se museli evakuovat 
do školních chodeb, ale průběh workshopů 
to nenarušilo, naopak jsme zase objevili 
nové možnosti.

Pak již přišla demontáž stanic, úklid, 
loučení a odjezd pana Machka domů. 

Zkušenost s Animáriem byla pro naše 
grafiky a výtvarníky novou inspirací. Něco 
z toho určitě sami “rozjedeme”, ve spolu-
práci s píseckou galerií budeme pokračovat 
a podle ohlasů návštěvníků nám Animárium 
na cestách přivede i nové žáky.

Více informací a obrazovou galerii na-
jdete po načtení QR kódu ve článku na škol-
ním webu. 
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V průběhu dubna se naši žáci zúčastnili krajských 
kol soutěže ZUŠ a velmi úspěšně reprezentovali nejen 
naši školu, ale také naše město Polici nad Metují. 

Nejprve proběhlo krajské kolo ve hře na klavír, 
a to ještě na konci března ve dnech 

25. - 26. března 2024 na ZUŠ Habrmanova 
v Hradci Králové.

Emily Brandová pod vedením paní učitelky 
Sorokinové obsadila 3. místo ve IV. kategorii. 

Štěpánka Kohlová ze třídy paní učitelky 
Kozlovské získala 3. cenu v VIII. kategorii. 

Karolína Mazurková ze třídy paní učitelky 
Reginy Goslinké získala v téže kategorii 2. cenu. 

Klavírní duo Tomáš Čejka a Amelie Nosková, 
které připravila paní učitelka Sorokinová, získalo 1. 
cenu a postupují do ústředního kola, které se bude 
konat 25. – 28. dubna v Praze.

Následující krajské kolo se týkalo dechových 
orchestrů. V pátek 5. dubna proběhla na ZUŠ A. M. 
Buxton, Úpice krajská přehlídka dechových orchestrů. 
Náš kraj patří v zastoupení „zuškovských“ dechových 
orchestrů vedle pardubického kraje k nejsilnějším. 
Silná konkurence ale naše hráče Big Bandu neza-
skočila. Pod taktovkou Pavla Čapka předvedli sou-
středěný, technicky i zvukově vyrovnaný výkon. 
Naši žáci do svého vystoupení dali opravdu všechno 
a byli za to odměněni umístěním ve zlatém pásmu 
s postupem do ústředního kola, které se bude konat  
10. května ve Veselí nad Moravou. Zvláštní ocenění 
poroty získal Štěpán Tyč za autorství provedené 
skladby Návrat rytířů. Čtrnáctiletý trombonista složil 
tuto skladbu již v uplynulém školním roce a letos ji 
dechový orchestr jako premiéru provedl na koncertě 
15. března v Kollárově divadle. Další Zvláštní oceně-
ní poroty bylo uděleno skupině bicích nástrojů, kte-
ré se připravovalo pod vedením Jakuba Koláře. 

V polovině dubna se ve dnech 14. – 15. dubna ko-
nalo na ZUŠ Střezina v Hradci Králové krajské kolo 
ve hře na smyčcové nástroje. 

Ve hře na housle získal Josef Pospíšil ze třídy 
pana učitele Ladislava Michala 1. cenu v X. kategorii.

Ve hře na violoncello získala Johanka Cvrkalová 
2. cenu v VI. kategorii, Marie Tůmová 2. cenu v VII. 
kategorii a Tereza Burianová 2. cenu v VIII. kategorii. 

Všechny violoncellistky se připravovaly pod 
pedagogickým vedením paní učitelky Michaely 
Michalové. 

Porota také ocenila diplomem Ladislava Michala 
za vynikající přípravu soutěžících a Michaelu 
Michalovou za pedagogickou činnost. Ocenění za mi-
mořádnou klavírní spolupráci obdržela také Tereza 
Daňková.

Ve hře na kontrabas naši školu reprezento-
vala Zuzana Ševců ze třídy pana učitele Lubora 
Bořka. Ve III. kategorii získala 1. cenu a postupuje 
do ústředního kola, které se bude konat 16. – 19. 
května v Liberci.

O den později 16. dubna se konalo kraj-
ské kolo ve hře na kytaru v ZUŠ Jaroměř. Naši 
školu reprezentovali žáci ze třídy pana učitele 
Tomáše Ševců a Petra Ševců. V silné konkuren-
ci obsadil Martin Nývlt 1. místo v V. kategorii,  
Adéla Hrušková 2. místo v VI. kategorii a Kytarové 
duo Eliška Šilpertová a Zuzana Ševců 2. místo ve II. 
kategorii. 

Všem žákům a učitelům blahopřejeme a těm, kte-
ří postoupili do ústředního kola přejeme ještě mnoho 
úspěchů!!!

Výsledky krajských kol soutěže základních uměleckých škol
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Milí přátelé,
nastává máj, což je nejen lásky čas, 

ale v naší škole také hudby čas. Příroda 
hraje všemi barvami a v naší ZUŠ bě-
hem několika měsíců rozkvétá pestrá 
paleta nejrůznějších koncertíků i vět-
ších celoškolních koncertů. O všech 
akcích, které pro vás připravujeme se 
dočtete na našich webových stránkách 
www.zuspolice.cz, sociálních sítích, či 
na tomto místě. Z těch větších koncer-
tů si určitě nenechte ujít již tradiční 
Koncert nejen maminkám a Koncert 
nejen tatínkům, kde uslyšíte naše žes-
ťové a smyčcové soubory a orchestry 
a pěvecké sbory. Na konci května vás 
zveme na venkovní akci Open ZUŠ před 
naši ZUŠ. Připravený je pro vás boha-
tý doprovodný program, na kterém se 
podílejí všechny čtyři obory. Poslední 
větší akcí je závěrečné vystoupení 
žáků tanečního oboru v Kolárově 
divadle.

Květen je také měsíc, kdy přijí-
máme přihlášky ke studiu na dal-
ší školní rok. Neodkládejte při-
hlášení svého dítěte na září, často 
vás pak musíme odmítat, protože 
máme zcela zaplněnou kapacitu. 
Přijímací zkoušky jsou na naší 
škole příležitostí, jak se seznámit 
s námi učiteli i s prostředím naší 
školy. Dozvíte se zde vše potřeb-
né o studiu a většinou i rozvrhy 
kolektivních předmětů příprav-
ných a prvních ročníků. V každém 
oboru vám jsou k dispozici učite-
lé, kteří vám rádi zodpoví jakýko-
liv dotaz. V případě potřeby vám 
můžeme pomoci i s vyplněním 
přihlášky. Těšíme se na vás a vaše 
děti. 

Vaše ZUŠ
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Eliška Hartmanová 
besedovala se studenty SVS

Bývalá studentka gymnázia, maturant-
ka z 2018, se opakovaně vrací na naši školu, 
aby při hodinách SVS ve 3.A/7.V se studenty 
besedovala o sluchově postižených lidech, 
studiu na VŠ , možnostech zaměstnání, pla-
tových podmínkách nebo třeba jazykové 
řeči. Přidala svoje zkušenosti z tlumočení 
mší, pohřbů, svateb i divadelních před-
stavení. A jako bonus proběhl rychlokurz 
znakové řeči. Víte, jak se řekne láska, mi-
luju Tě, jdi někam nebo Narodila jsem se 
v Meziměstí ? My víme!

Děkuji Elišce jménem všech studentů 
za besedu a těším se na příští setkání.

Jitka Smolíková

Pedagogická miniglosa: 
Jsem vzdělaný, znám-li sto 
druhů hub?

Při pohledu do kalendáře zjistíte, že 
dnes 7.4. je významný den České republiky. 
Slavíme Den vzdělanosti. V roce 1348 právě 
7. dubna Karel IV. podepsal listinu, ve které 
potvrdil založení univerzity. Při debatách se 
studenty často narazíme na to, kdo je vzdě-
laný člověk. Studenti někdy mylně považují 
za vzdělání pouze to formální. Myslí si, že 
pokud někdo odmaturuje na gymnáziu 
nebo vystuduje vysokou školu, je vzdělaný 
a je něco vic než třeba jen člověk s výučním 
listem. Může to tak být, ale mnohdy to tak 
nebývá. Mám známého, kdysi vyučený ku-
chařem, který má doma velkou knihovnu, 
čte v německém originále, a do jakékoliv 
oblasti zabrousíte, tak ví, o čem je řeč. Znám 
řadu vysokoškoláků, kteří mimo svůj obor 
nevědí vůbec nic. Nemají základní politický 
přehled, neznají dějiny, zeměpis, literaturu, 
nic jim neříkají velká jména třeba z filozo-
fie. Kdo je vzdělanější? Můj známý kuchař? 
Tak milí studenti, pokud si myslíte, že když 

znáte třeba sto druhů hub, že jste se právě 
dovzdělali, tak určitě ne. Jen jste si procviči-
li mozek, což je také potřeba.

K dnešnímu významnému dni si moc 
přeji, aby z naší školy vycházeli absolventi, 
kteří budou chtít být vzdělaní. Protože jak 
říkal Edward Gibbon - největší část vzdělání 
je ta, kterou si dáme sami sobě.

Milan Kulhánek

filip Riabec v krajském 
kole Konverzační soutěže 
v anglickém jazyce 
na vynikajícím 5. místě

Dalším úspěšným studentem naší ško-
ly se stal Filip Riabec ze sexty, který se 
v Hradci Králové zúčastnil Konverzační 
soutěže v anglickém jazyce. Z devíti soutě-
žících v krajském kole obsadil výtečné 5. 
místo s rozdílem pouhým 12 bodů od ví-
těze. Filipovi velice gratulujeme a přejeme 
další úspěchy. 

Martina Salašová

Krajské kolo Soutěže 
ve francouzském jazyce: 
Maria Tůmová na 3. místě

Jak kvartánka Tůmová, tak septimánka 
Součková zanechaly výborný dojem v kraj-
ském kole soutěže.

V mladší kategorii byla kvartánka Maria 
Tůmová na skvělém 3,místě, v kategorii 
starší septimánka Karolína Součková skon-
čila na slušném 7. místě. 

Milan Kulhánek

Naše studentky zabojují o 1. 
volejbalovou ligu kadetek

Čtyři naše studentky hrají ve VK 
Hronov v týmu kadetek, jemuž se le-
tošní sezóna velmi povedla. Tým si vy-
bojoval účast v kvalifikaci o 1.volej-
balovou ligu této věkové kategorie. 

Volejbalový klub Hronov má silnou a vě-
kově velmi širokou základnu, a že se 
v Hronově „volejbal umí“, se ví. I ten-
to úspěch je toho důkazem a oceně-
ním jak pro hráčky, tak jejich trenéry. 
Volejbal je dynamická hra, kde pou-
ze talent a sportovní nadání nestačí. 
Týmovost, píle, snaha na sobě neustá-
le pracovat, správně „číst hru“, umět se 
rychle rozhodovat, „hrát chytře“ a mnoh-
dy jít do rizika, to všechno je nezbyt-
ná výbava každé úspěšné volejbalistky. 
Takové vlastnosti i zkušenosti urči-
tě studentky zúročí jak během stu-
dia, tak i v dalším běžném životě. 
Poznáte na snímku naše studentky? 
Do dubnových kvalifikačních bojů jim 
přejeme hodně sil i volejbalového štěstí. 
Na Gymnáziu v Broumově máme nyní ten-
to krásný sport, mezi našimi studenty, vel-
mi silně zastoupen, což je určitě dobrým 
příslibem pro jarní turnaje středních škol, 
kde nás již vloni děvčata i chlapci skvěle 
reprezentovali. 

P.S. Nápověda - pokud jste nepoznali, tak 
hledejte Terezu Daňkovou z 1.A, Magdalénu 
Beranovou a Anitu Ellu Seidlmanovou ze 
2.A a septimánku Annu Hamáčkovou.

Milan Kulhánek

Co nového na broumovském gymnáziu?
ŠKOLSTVÍ / ZE SPOLKŮ A SPOLEČNOSTÍ

Žluté kytičky letos vykvetou na ulicích 15. května! 
Již 28. ročník veřejné 

sbírky Český den proti 
rakovině, pořádané ne-
ziskovou organizací Liga 
proti rakovině, proběhne 
letos ve středu 15. květ-
na (na pevných prodej-
ních místech až do neděle 
19. května).

Ve sbírkový den tisí-
ce dobrovolníků ve zná-

mých žlutých tričkách vyrazí do ulic nabízet 
kytičky a letáčky. Při letošní sbírce dosta-
nou dárci k symbolickému květu měsíčku 
lékařského s tmavě růžovou stužkou 
i informační letáček o prevenci rakovi-
ny prsu a screeningových programech. 
Minimální příspěvek za jednu kytičku 
činí 20 Kč. Na náměstí v Náchodě najdete 

v tento den od 9 do 17 hodin stánek Ligy 
proti rakovině Náchod, kde bude také 
možné zakoupit tyto žluté květy. Pokud 
lidé „svého“ dobrovolníka nepotkají, mo-
hou podpořit aktivity Ligy proti rakovině 
i na dálku koupí e-kytičky. Stačí odeslat dár-
covskou SMS ve tvaru: DMS KVET 30 nebo 
DMS KVET 60 nebo DMS KVET 90 či DMS 
KVET 190 na číslo 87 777. 

Výtěžek sbírky slouží k základnímu 
cíli Ligy – snížení úmrtnosti na rakovinu 
v České republice. Finance budou rozděleny 
podle dlouhodobých pilířových programů, 
kterými jsou nádorová prevence, zlepšová-
ní kvality života onkologicky nemocných, 
podpora onkologického výzkumu, kvalitní 
výuky a investiční modernizace či komple-
tizace onkologických pracovišť.

V loňském roce se v našem regionu za-
pojilo do sbírky 26 skupin dobrovolníků, 
z toho 11 středních škol. Náchodská Liga 
proti rakovině dosáhla počtem 13 062 
prodaných kusů opět lepšího výsledku 
než v předešlém roce. Na celorepublikový 
sbírkový účet zaslala 322 878 Kč. V po-
čtu prodaných kytiček se mezi 50 kluby 
z celé České republiky umisťuje v posled-
ních letech pravidelně na 1. nebo 2. místě! 
Za posledních deset ročníků se náchodské 
LPR podařilo přispět do celostátní sbírky 
celkovou částkou 2, 7 mil. Kč. Proto pevně 
doufáme, že i v tomto roce, kdy náchodská 
organizace slaví 30 let od svého vzniku, 
se jako každoročně budeme moci spoleh-
nout na podporu a vstřícný přístup naší 
veřejnosti! 

Liga proti rakovině Náchod, z. s.
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v sobotu 11. května 2024

AKCE SE ZÚČASTNÍ MĚSTSKÝ PSÍ ÚTULEK BROUMOV

ZDRAVOTNÍ
POJIŠŤOVNA
MINISTERSTVA
VNITRA ČR  

MĚSTSKÁ POLICIE V NÁCHODĚ
A POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY

POŘÁDAJÍ

Zábavný soutěžní program pro děti
! SOUTĚŽE O CENY !

UKÁZKA VÝCVIKU SLUŽEBNÍCH KONÍ MĚSTSKÉ POLICIE PARDUBICE

Cyklisté do 18 let musí mít při jízdě po silnici
i po dětském hřišti na hlavě přilbu!

Svoji techniku předvede
CELÝ INTEGROVANÝ ZÁCHRANNÝ SYSTÉM

Od 9:00 do 12:00 hodin na dětském dopravním hřišti v Náchodě Bělovsi

K návštěvě zveme děti všech věkových kategorií a jejich rodiče

DĚTSKÉ
DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ
NÁCHOD
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Informace z Benediktinského opatství sv. Václava a z Benediktinské hospodářské správy
DEN lESa S BENEDIktINSkou 
HOSPODÁŘSKOU SPRÁVOU

V sobotu 13. dubna 2024 se v lokali-
tě Hvězdy uskutečnil Den lesa. Akce, kte-
rou pořádala Benediktinská hospodářská 
správa a Benediktinské opatství sv. Václava 
v Broumově, byla zaměřena na širokou 
veřejnost a přilákala přibližně tři stovky 
návštěvníků. 

Příchozí si mohli prohlédnout lesní 
techniku, zasadit stromek, vidět práci taž-
ného koně nebo např. vyzkoušet řezání sta-
rými ručními pilami. Děti mohly nařezaná 
polínka naštípat, byly pro ně připraveny 
poznávací aktivity související s lesem a do-
zvěděly se informace o zvěři. 

Děkujeme panu místostarostovi 
Radkovi Starému, který za město Police 
n. Metují pomohl s technickým zajištěním 
akce (dopravní uzavírka silnice na Hvězdu, 
dopravní spoje, možnost využití parkoviš-
tě na Hvězdě). Děkujeme polické městské 
policii za dohled, CDS Náchod za zajištění 
dopravní obslužnosti a Královéhradeckému 
kraji, který rozšíření spojů financoval. 

PŘIPRAVUJEME – PODZIMNÍ AKCE 
V POLICKÉM KLÁŠTEŘE

Bývalý refektář, kde mělo po tři roky 
zázemí Police Symphony Orchestra (PSO), 
bude od podzimu sloužit jako víceúčelový 
prostor pro konání menších kulturních, 
vzdělávacích a dalších akcí. 

PSO se rozrostlo natolik, že prostory 
nestačí držet tempo s rozšiřujícím se or-
chestrem a sborem. Po vzájemné dohodě 

s opatstvím PSO tedy prostory kláštera za-
čátkem roku 2024 opustilo. Benediktinské 
opatství sv. Václava v Broumově se rozhod-
lo prostor refektáře začít využívat a, v rámci 
možností objektu, areál postupně více ote-
vřít veřejnosti.  

Budeme se těšit na viděnou.

SETKÁNÍ S ARCIOPATEM PETREM 
prokopEM SIoStrZoNkEM oSB  
A HISTORIKEM DUŠANEM 
fOLTýNEM
Čtvrtek 19. 9. 2024 od 17:30 hod

Setkání s arciopatem břev-
novského kláštera Mgr. Petrem 
Prokopem Siostrzonkem OSB  
a historikem Mgr. Dušanem Foltýnem, kte-
rý se specializuje na kulturu a umění stře-
dověku. Dušan Foltýn je nejvýznamnějším 
českým monasteriologem. Setkání bude 
věnováno historii i současnosti benediktin-
ského řádu, jeho působení v regionu atd.

PŘEPIŠTĚ DĚJINY
Středa 6. 11. 2024 od 17:00 hod

Jeden z nejpopulárnějších podcastů, vě-
novaný moderním českým a českosloven-
ským dějinám, zavítá do polického kláštera. 
Speciální díl bude nahrávaný a zaměří se 
na dějiny Police nad Metují a Policka.  

Protagonisty „Přepiště dějiny“ jsou 
přední český historik, někdejší děkan 
Filozofické fakulty Univerzity Karlovy 
a dnešní náměstek ředitele Národního mu-
zea prof. Michal Stehlík a historik, novinář 
a publicista dr. Martin Groman. Podcast, 
který zábavnou, ale zároveň fundovanou 
formou mapuje uzlové body našich dějin 
včetně jejich dezinterpretací, se v roce 2023 

umístil na 3. místě mezi vzdělávacími pod-
casty v anketě Podcast roku.

Bližší informace o výše uvedených 
i dalších připravovaných akcích, pro-
deji vstupenek atd. budou zveřejněny 
na www.opatstvibroumov.cz na https://
fb.com/opatstvibroumov  a v tištěné formě  
u hlavního vstupu do polického kláštera. 
Budeme se těšit na viděnou.

Jana Rutarová
Benediktinská hospodářská správa

DOČASNÉ UZAVŘENÍ KLÁŠTERNÍ 
KNIHOVNY V BROUMOVĚ

Benediktinské opatství sv. Václava 
v Broumově, které je vlastníkem broumov-
ského kláštera, bude od letošního roku 
inventarizovat fond klášterní knihovny. 
Rozhodnutím představených kláštera tak 
po téměř 40 letech od poslední inventury 
dojde k celkové inventarizaci fondu čítající-
ho zhruba 18.000 svazků.

Klášterní knihovna, která byla součástí 
prohlídkových okruhů, je z výše uvedeného 
důvodu do odvolání uzavřena. Čas, po který 
bude inventura probíhat, bude využit také 
ke zlepšení podmínek v knihovně. Cílem 
opatství je zachovat svěřené kulturní dědic-
tví v dobré kondici i pro budoucí generace. 

Pro ty, kteří přijdou prostory národ-
ní kulturní památky v rámci prohlídek 
navštívit, instalovalo opatství na chodbu 
před knihovnu velkoformátovou fotogra-
fii s vyobrazením dočasně nepřístupného 
interiéru.

P. Mgr. Vojtěch Marek Malina OSB, 
převor Benediktinské opatství sv. Václava 
v Broumově, www.opatstvibroumov.cz;  
info@opatstvibroumov.cz 

NEZNÁMÁ HISTORIE
Nedávno se na nás obrátil jeden ze sběratelů reklamních 

předmětů. Součástí jeho sbírky je i stará reklamní cedule a účten-
ka s označením výrobku „Hvězda“. Z účtenky vyplývá, že se jed-
nalo o prášek k čištění, drhnutí a mytí pro každou domácnost, 
vyráběný v Polici. Protože se nám nepodařilo o uvedeném výrobku nic zjistit, obracíme se 
na všechny z Kvíčerova s prosbou, zda někdo nezná jméno výrobce tohoto nepřítele špina-
vých rukou. Případné informace nebo kontakt můžete zanechat na podatelně Městského 
úřadu v Polici. Děkujeme.

Klub sběratelů Policka
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Získejte až 70 tisíc na podzimní 
výsadbu stromů! (probíhá od  
1. května – 31. července  2024)

Díky grantové výzvě Sázíme budoucnost od Nadace 
Partnerství můžete získat až 70 tisíc korun na  podzimní vý-
sadbu stromů. Výzva se zaměřuje na zapojení širší veřejnosti 
do sázení stromů ve volné krajině. Cílem je přispět k adaptaci 
na změnu klimatu a podpořit zadržování vody v krajině. Grant 
nabízí pokrytí nákladů na výsadbu, péči o stromy po dobu 3 
let, odborný dohled nebo finance na nezbytný materiál, ná-
řadí či dopravu. Příjem žádostí poběží do 31. července 2024 
na www.nadacepartnerstvi.cz/granty.

A kdo je tvůj oblíbený 
literární hrdina?

Odpoledne v úterý 21. května 2024 se uskuteční projektový den 
pro žáky s titulem „Harry Potter, Smraďoch, Malý Princ… a kdo je 
tvůj oblíbený hrdina?“. Za akcí pro žáky 3. až 5. tříd v čase po vy-
učování od 16:00 do 18:00 stojí projekt Učíme se na Náchodsku – 
MAP 4 (reg. č.: CZ.02.02.XX/00/23_017/0008475) ve spolupráci 
s Knihovnou městyse Velké Poříčí, ve které se akce také odehraje. 
„Společně se seznámíme s našimi oblíbenými knižními hrdiny, kritic-
ky se zamyslíme nad jejich charaktery, objevíme nové příběhy. K tomu 
všemu potřebujeme především vlastní zájem o literaturu a ideálně 
také rozečtenou knihu,“ zve zapálené mladé čtenáře vedoucí knihov-
ny Petra Strnadová, která spolu s Kristinou Ungrovou z Knihovny 
Břetislava Kafky Červený Kostelec žáky akcí provede. Více informací 
o přihlašování hledejte na webu projektu map2school.cz.

Kam na cyklovýlet  
v Kladském pomezí?

Poznejte krajinu spisovatelů, krásné přírody a skvělých zá-
žitků ze sedla vašeho kola. Ať už jste rekreační cyklista, sběra-
tel kilometrů nebo milovník adrenalinu, Kladské pomezí má co 
nabídnout nejen u nás, ale i za hranicemi.

Cyklistická sezona je v plném proudu. Možná právě teď pře-
mýšlíte, kam povedou vaše další toulky. Nechte se inspirovat a vy-
razte po stopách Cyklotoulek! V srpnu v této televizní sérii uvidíte 
tip na výlet z Kladského pomezí. Můžeme prozradit, že navštívíme 
známou zvonici, zamíříme za sourozenci Čapkovými, přebytečnou 
energii necháme ve sportovním areálu a objevíme české Pompeje.

V okolí našich domovů se nachází nespočet cyklostezek nej-
různější obtížnosti. Ať se vydáte jakýmkoliv směrem, skvělá cí-
lová stanice vás nemine. Pokud si chcete výlet zpestřit zážitkem, 
zavítejte do některého z muzeí, zámků, nebo vyšlápněte kopeček 
k jedné z mnoha rozhleden. V horkých letních dnech uvítáte pří-
jemné ochlazení v místních koupalištích, rybnících nebo v našem 
Východočeském moři. Okolo vodní nádrže Rozkoš vzniká nová 
cyklostezka, která bude rájem nejen pro cyklisty, ale i bruslaře 
a koloběžkáře. Ochladit se však můžete i mimo vodní plochy. Úkryt 
před slunečními paprsky najdete v podzemním městečku Osówka, 
měděném dole Bohumír nebo pevnosti Dobrošov. Všechny tipy 
na výlet najdete na našem webu www.kladskepomezi.cz.

Chcete zažít pořádné dobrodružství? Pumpování, klopení za-
táček, vlny a lávky. To vše a mnohem víc nabízejí traily v Kladském 
pomezí. Ti méně zkušení mohou zdokonalit své jízdní dovednosti 
na pumptrackové dráze na Dětském dopravním hřišti v Náchodě.

I letos se můžete těšit na oblíbené cyklobusy, které vás zave-
zou na atraktivní turistická místa. První cyklobusy vyjedou už 25. 
5. 2024. Odkaz na jízdní řády najdete na našich stránkách nebo 
po načtení QR kódu.

Ať už máte kolo staré nebo nové, horské nebo silniční, elektro 
nebo klasické, naplánujte si trasu podle vašich možností, nasedně-
te a užijte si cyklistickou sezonu naplno.
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Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapracování, 
pracoviště Červený Kostelec / Velké Poříčí. 

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz, tel. 491 467 443

operátor/ka gumárenské výroby, 
mzda 37 000 Kč až 45 000 Kč měsíčně.

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 
hledá zaměstnance na pozice:

seřizovač/ka linek a strojů, mzda 51 000 Kč až 
60 000 Kč měsíčně,

25 dní dovolené + 12 dní bonusového volna ročně navíc.
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Hlavňováci na tajném výletě
Od našeho posledního tajného výletu 

uběhlo již 5 let. Poslední tajný výlet zaři-
zoval ještě Honza Špulák v květnu 2019, 
kdy jsme se vydali do hornického skanzenu 
v Žacléři a do pevnosti Stachelberg. 

Výletu se letos chopil nový výbor. Zjistili 
jsme, že vymyslet utajený výlet pro cca 50 
lidí není zas tak jednoduché. Do celoden-
ního programu je nutné naskládat přesun, 
oběd a pak zase tolik času na ty zajímavé 
aktivity nezbývá. Do toho kombinace děti, 
dospělí i senioři…

Účastníkům jsme pouze řekli datum 
a čas kdy je posbírá autobus. Akce se usku-
tečnila 13. dubna 2024. Ve výsledku se nám 

přihlásilo 53 účastníků, z toho 17 dětí. Když 
kouknu do historie tak to je o 12 účastníků 
více než před pěti lety!

Do poslední chvíle účastníci nic nevědě-
li, a tak když se najelo na dálnici, tak začali 
první tipy, že asi jedeme do Prahy. Autobus 
však asi po 15 minutách z dálnice zase od-
bočil a nás vyložil na krajském operačním 
a informačním středisku HZS. Zde na nás 
čekal první bod výletu – ukázka jak funguje 
operační středisko pro tísňovou linku 112 
a 150. Kvůli velkému počtu účastníku bylo 
potřeba rozdělit skupinu na polovinu. Takže 
mezitím co polovina diskutovala s operáto-
ry tísňové linky, druhá polovina si poslechla 
zajímavosti o technice na této stanici.

Druhým bo-
dem výletu byla 
exkurze v centru 
města ve vodní 
elektrárně „Hučák“. 
Dozvěděli jsme se, 

že vodní elektrárna zásobí Hradec Králové 
již od roku 1912. Nechyběly proto historic-
ké exponáty dokumentující tradici využívá-
ní obnovitelných zdrojů a samozřejmě ani 
návštěva původní strojovny elektrárny.

Nastal čas na oběd v restauraci Kobyla, 
kde se o celou naši skupinu perfektně 
postarali. 

Odpoledne jsme měli domluve-
nou exkurzi v Krajském ředitelství HZS 
Královéhradeckého kraje. Viděli jsme tech-
niku, která zachraňuje životy a majetek 
v našem krajském městě a přilehlém okolí.

 Poslední bod byl dobrovolný. Bylo totiž 
nutné absolvovat 72m převýšení po 226 
schodech. Odměnou však byl výhled na celé 
město z rozhledny Bílá věz na Velkém ná-
městí. Kdo nešel na vyhlídku počkal do od-
jezdu v některé z místních kaváren. Já mys-
lím, že na jednodenní výlet celkem slušný 
program.

Aleš Berger

Saharský prach na ranní obloze
Na přelomu března a dubna bylo možno také v Polici nad Metují 

pozorovat mimořádně silné projevy vysoké koncentrace prachu ze 
severní Afriky v atmosféře. Snížená intenzita slunečního svitu, še-
dohnědá obloha a dálky v mlžném oparu nebyly pro fotografování 
krajiny ve dne zrovna příznivé. Jemný saharský písek však dokázal 
zajímavě zvýraznit barvy svítání. Snímek oblohy nad městem byl 
pořízen z vyhlídky na Strážnici dne 1. 4. 2024 v 6:21 h středoevrop-
ského letního času. 

Ing. Petr Kuna, Police nad Metují. 
Autor pracuje na Správě CHKO Broumovsko.
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SENIOR KLUB OSTAŠ
Naše dubnové – aprílové setkání v úte-

rý 16. zahájila paní předsedkyně Helenka 
Pivoňková, přivítala přítomné a pozvala 
všechny na nadcházející akce : 21.5. osla-
vu  jubilantů se zábavným programem 
z Doudleb nad Orlicí, posezení v hospůdce 
U Malíků na Ostaši  18.6. (odvoz jako každý 
rok ve 13 hodin z náměstí), výlet 20. června  
do Polska. Na vše se již nyní velmi těšíme!

Ivanka Richterová připomněla nadchá-
zející filmová a divadelní představení. Také 
nás seznámila s významnou akcí  7.,8. a 9. 
června – krajskou přehlídkou ochotnic-
kých divadelních souborů – vítěz postu-
puje do celostátního kola ve Vysokém nad 
Jizerou.

Dále následovalo vystoupení žáčků 
naší ZUŠ. Nejprve pan učitel Fiala předsta-
vil  malé trumpetistky – sestřičky Marušku 
a Julinku, zahrály dvě lidové písničky s ne-
obvyklým swingovým doprovodem. Po nich 
zazpívala Bětka a Adrianka s doprovodem 
paní učitelky Rejnové. Na závěr zatančila 
skupina z tanečního oboru – velmi  působi-
vé bylo vyjádření Vlaštovko leť na skladbu 
Jaromíra Nohavici. Celé vystoupení jsme 
odměnili dlouhým potleskem a moc děku-
jeme za osvěžení našich setkání mladými  
nadějemi  ze ZUŠky!

Další  program dnešního se-
tkání uvedla  Mgr. Olga Landová, 
vedoucí sociálního odboru.  
Úvodní slovo měl starosta měs-
ta Jiří Škop, který je předsedou 
MASky. Po něm vystoupily Lada, 
Simona, Iva, Tereza a Pavel, pra-
covníci místní akční skupiny,  
zkráceně  MASky. Každá z nich  
nám odprezentovala  a promítla 
okruh činnosti tohoto sdružení, 
co se již v minulém roce usku-
tečnilo v našem městě a okolí. 
Jsou to například vzdělávací akce 
pro nadané i problémové děti, 
příměstské tábory, učení v lese, 
akce na prohlubování  čtenář-
ské gramotnosti, dotace do škol na rekon-
strukce učeben… Dále výsadba alejí, např. 
Ostaška, zapojení do soutěže Strom roku – 
vyhrála jabloň u Lidmanů. Propagace míst-
ních produktů, firem a služeb: Od farmářů 
na talíř – setkání výrobců potravin s kuchař-
kami školních jídelen, úprava a ochutnávky, 
námět pro zkvalitnění školního stravování. 

Na závěr nám pan Kolísko představil 
tísňovou linku pro seniory Anděl na drátě, 
jak funguje, kam se obrátit o pomoc, posky-
tování náramků a přívěsků SOS…     

Všichni jsme obdrželi STOLOVKY, které 
vydává MAS = místní akční skupina Stolové 
hory, kde najdeme spoustu dalších informa-
cí o tomto sdružení a jejich akcích.

Nyní se už budeme těšit na naše příští 
slavnostní setkání – 21. května!

Výbor Senior klubu Ostaš

Astronomický klub  Po l i ce  nad  Metuj í

KVĚTNOVÉ METEORY
V noci ze 4. na 5. května nastanou mimořádně příznivé 

pozorovací podmínky meteorického roje η Aquaridy.  
Radiant meteorického roje se nachází poblíž hvězdy η (řecké 
písmeno Éta) v souhvězdí Vodnáře. 

Pozorování je nejlépe začít asi 3 hodiny po půlnoci kdy 
bude radiant roje nízko nad východním obzorem.Tento 
meteorický roj může v maximu dosáhnout až 50 meteorů 
za hodinu. Meteory jsou charakteristické délkou a vysokou 
rychlostí.

Meteorický roj η Aquaridy tvoří částice prachu z jádra 
slavné Halleyovy komety.

Důvodem mimořádně příznivých pozorovacích podmínek 
letošních η Aquarid je skutečnost, že Měsíc který je 3 dny 
před novem svým světlem pozorování meteorů nenaruší. 
Ráno 5. května uvidíme úzký srpek Měsíce v konjunkci 
s planetou Mars nízko nad východním obzorem.

Pohledy do vesmíru
SLUNCE 20. května v 15 hodin SELČ vstupuje do znamení  
 Blíženců, v květnu se den prodlouží o 1 hodinu 
 a 21 min,
MĚSÍC 1. v poslední čtvrti, 8. v novu, 15. v první čtvrti, 23. 
 v úplňku,
MERKUR není pozorovatelný,
VENUŠE není pozorovatelná,
MARS  ráno nízko nad východním obzorem v souhvězdí 
 Ryb,
JUPITER není pozorovatelný,
SATURN ve druhé polovině měsíce května ráno nízko nad  
 jihovýchodním obzorem v souhvězdí Vodnáře,
URAN není pozorovatelný,
NEPTUN není pozorovatelný

Karel VACEK, Astronomický klub Police
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Mateřské centrum Ma Mi Na
Na začátku dubna 

jsme pro Vás připravili 
Velikonoční stezku, kte-

rá začínala u Pellyho parku a pokračovala 
Radimovskou ulicí směrem k MC MaMiNa. 
Stezka se skládala z 16 karet. Na každé 
byla otázka, obrázek a několik čtverečků, 
kam se zapisovaly odpovědi z položených 
otázek. Červeně označené čtverečky dáva-
ly dohromady tajenku, která zněla VESELÉ 
VELIKONOCE. A aby to nebylo jen o přemýš-
lení, na každé kartě byl připraven také úkol. 
Děkujeme za vzkazy, které jsme objevili 
ve schránce. 

Během března jsme zveřejnili na webo-
vých stránkách a facebooku čtyři příměstské 
tábory, které pořádá naše mateřské centrum. Na příměstský tábor 
Začarovaný les v termínu 22. – 26. 7. je možné se stále ještě přihlásit. 
Více informací a přihlášky ke stažení najdete na www.mcmamina.cz.
Připravujeme:
DEN MaMINEk
Čtvrtek 09. 05. 2024 od 15:30 v MC Mamina

Přijďte si užít příjemné odpoledne a nechte se rozmazlovat 
profesionální vizážistkou, filmovou maskérkou a stylistkou Lucií 
Prymšovou a její kolegyní Ivetou. Smích, pohoda a zábava s nimi roz-
hodně nebude chybět. Děti jsou samozřejmě vítáni. Občerstvení je 
zajištěno. 

Vstupné dobrovolné. 
Dopoledne MC nabízí programy maminkám a jejich dětem vždy 
od 9:00 – 11:00 hod. Přijďte mezi nás.

Bližší informace na FB, webové stránky nebo po telefonické do-
mluvě. Těšíme se na Vás

Za MC MaMiNa Veronika Ansorge

KVĚTEN
Květen je podle gregoriánského ka-

lendáře pátý měsíc v roce. Má 31 dní. 
Po zajímavost dodejme, že název měsí-
ce květen existuje necelých dvě stě let. 
Pojmenování měsíce se zrodilo v době 
Národního obrození. Poprvé tento název 
použil v roce 1805 Josef Jungmann v pře-
kladu Chateaubriandaovy romantické no-
vely Atala. Jungmannův výraz se rychle ujal 
a vytlačoval původní jméno pátého měsíce 
– máj. Název máj byl odvozen z latinského 
Maius, což je odvozeno od bohyně jara Maie 
nebo boha Maia, který byl ochráncem růstu 
obilí. K rychlému nahrazení přispělo patrně 
i to, že slovo květen je zakončeno koncov-
kou –en, tedy stejně jako názvy dalších šesti 
měsíců (leden, březen, duben …). 

Astrologicky je Slunce asi první dvě tře-
tiny května ve znamení Býka a zbytek měsí-
ce ve znamení Blíženců. V astronomických 
termínech začíná v souhvězdí Berana a kon-
čí v souhvězdí Býka. 

Během května se na severní polokou-
li prodlužuje délka dne. Na území České 
republiky, přesněji na průsečíku 50. rov-
noběžky a 15. poledníku, je první květno-
vý den dlouhý okolo 14 hodin a 43 minut. 
Slunce vychází přibližně v 5.36 a zapadá 

ve 20.19 hodin středoevropského letního 
času. Poslední den v květnu je delší o ho-
dinu a 19 minut. Slunce vychází okolo 4.57 
a zapadá ve 20.59 hodin. 

Májové počasí bývá nestálé, ale určitě 
se můžeme spolehnout na ledové muže. 
Pankrác, Servác a Bonifác byli středověcí 
světci a tato jména jsou v kalendáři přiřa-
zena k datům 12. až 14. května. Podle lidové 
pranostiky tyto dny přinášejí ranní mrazí-
ky, které mohou poškodit choulostivé kvě-
ty ovocných stromů nebo křehké výhonky 
teplomilné zeleniny a květin. Trio světců 
doplňuje tzv. uplakaná Žofie, a na 15. květen 
slibuje deštivé počasí. Za zmínku stojí ještě 
takzvaní malí ledoví muži, kteří přinášejí 
ochlazení kolem 20. května, ale to již bývá 
doprovázeno mrazíky zřídka.

Poslední dubnový či první květnový den 
se staví máje. První den se také v některých 
evropských zemích slaví jako svátek zami-
lovaných. O prvním máji jako času lásky 
psal v roce 1836 český básník Karel Hynek 
Mácha v básni Máj. Zamilované dvojice 
se v tento den schází u Máchova pomníku 
v Petřínských sadech v Praze. V římskoka-
tolické církvi je květen spojen s májovými 
pobožnostmi a uctíváním Panny Marie. 

Druhou neděli v měsíci lidé slaví Den ma-
tek. Od slova máj je také odvozen název stu-
dentské oslavy příchodu máje – majáles. 

Květnové pranostiky si většinou přejí 
chladný máj. Nejznámější je rčení: Studený 
máj – v stodole ráj. Jiná pranostika říká: 
Chladno a večerní mlhy v máji, hojnost ovo-
ce a sena dají. Poslední pranostika to doslo-
va přehání: Sníh v máji – hodně trávy.

Připravil František Janeček

Matematické 
prostocviky

Řešte následující jednoduchou úlo-
hu s 15 příklady:

Pomocí čtyř základních početních 
operací (sčítání, odečítání, násobení 
a dělení), závorek a opakovaně stejné 
číslice „vyrobte“ další čísla a dotvořte 
následující rovnosti:

Z pěti pětek sestavte všechna čísla  
od 1 do 15.

Např.:  5 = 5 + 5 + 5 - 5 - 5
Řešení těchto úloh najdete na str.. 38

Připravil František Janeček
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Patníky
Ty sloupky, které lemují silnice mám 

ve své podstatě rád. Evokují vzpomín-
ky na hodiny a kilometry ujeté stopem 
po Evropě. I když se kolem měnila kraji-
na, jezdily jiné preferované automobily, 
měnily se MPZ; dvě věci zůstávaly jisto-
tou. Asfalt a krajnice a patníky.

A pak jsem u Říma potkal patník, 
který lemoval prastarou antickou ces-
tu. Tenkrát jsem neodolal a posadil se 
na chvilku vedle něj. Možná jsem čekal, 
že mi začne vypravovat o tom, co všech-
no kolem sebe viděl a co všechno kolem 
něj projelo. Nepromluvil, ale bylo to krás-
né zastavení se na cestě a připomenutí 
toho, co mě bude ve Věčném městě čekat. 
(Abych uvedl vše na pravou míru: ten 
kámen nebyl patníkem v dnešním slova 
smyslu, ale tzv. milníkem, tedy kamenem, 
který ukazoval vzdálenost do Říma. Další 
by měl být o 10 stadií dál, ale tam jsem 
už nešel…)

Později se začaly objevovat dřevěné 
doplňky informující třeba o křížení sil-
nic. To už byla dnešní kombinace patníku 
s dopravní značkou. Kdo měl v té době 
přednost, která cesta byla hlavní a jestli 
už tenkrát existovalo pravidlo pravé ruky, 
nevím. Třeba se nepočítalo s tím, že by se 
v řídkém provozu mohly setkat dva vozy 
na jedné křižovatce v jeden okamžik. Ale 
předpokládám, že díky zákonu schvál-
nosti k tomu docházelo poměrně často…

Jeden z nejkrásnějších patníků 

jsem potkal u silnice mezi Radostínem 
a Skuhrovem (silnice z Havlíčkova Brodu 
do Golčova Jeníkova). Opět to nebyl pat-
ník, tak jak ho známe dneska, ale tzv. 
brzdový kámen. Tedy vysoký čtyřboký 
sloupek u silnice s vyobrazením rukojeti 
smykové kočárové brzdy. Tenhle patník 
vlastně sloužil i jako dopravní značka 
a informoval o tom, že se blíží prudký 
sjezd a bylo by dobré mít ruku na brzdě.

Ale patníky dnes ztratily svou robust-
nost. Dříve kamenné sloupky byly v dru-
hé polovině 20. století nahrazeny plasto-
vými a ty dneska už jen suplují plastové 
pásky. Nejčastěji v základní bílé barvě, 
která ohraničuje šířku silnice. V místech, 
kde hrozí náledí při přízemních mrazí-
cích jsou patníkové pásky modré a v mís-
tech, kde se napojuje neznačená polňačka 
pak červené.

Já nejčastěji potkával bílé plastové 
patníky s odrazkou. A rád jsem si na nich 
četl vzkazy typu: 24. 8. 2001, sedm hodin. 
Evidentně se na tomto místě vzkazující-
mu stopaři moc nedařilo. Hezké bylo najít 
češtinu na patnících v zahraničí. Jeden si 
pamatuju z Flensburgu. Informace obsa-
hovala pouze datum, jméno a zkratku CZ.

Zkuste dneska něco napsat na ten po-
divný plastový pásek u silnice. Na druhou 
stranu ale je pravdou, že vlastně není, kdo 
by tam cokoliv psal. Stopařky a stopaři se 
stali ohroženým druhem, ale zatím ještě 
nejsou zákonem chráněni. Jack Kerouac 

pomalu odkládá svůj svatý patronát nad 
stopaři, protože není koho chránit.

Vzpomínám si, že asi nejstarší zmínka 
o stopařích je v románu „Muž, který znal 
prezidenta“ od Sinclaira Lewise z roku 
1928. Tímto románem se mihne postava 
předchůdce Jacka K.

A tak zůstanou jenom vzpomínky a ty 
budou čím dál hůře pochopitelné. A jed-
nou nastane doba, kdy bude potřeba vy-
světlit, co to znamenala jízda stopem. Pak 
už bude k pochopení o čem zpíval Wabi 
Daněk v písničce Dívce z mercedesu: „Až 
poznáš, co jsi vlastně chtěla, / vem si 
rtěnku, dívko v mercedesu, / slova dlou-
ho nehledej / a na dlaň levý ruky začni 
psát, / ten dopis potom pošli na adresu: 
/ patník u cesty číslo padesát.“

Patníky zůstanou. I když, co si bude-
me nalhávat, ani ty patníky kolem silnic 
už nejsou co bývaly. Tak snad jen ta tma, 
ta tma je snad pořád stejná. I když: kdo 
ví?

PS. Silnice i/50 je páteřní česká sil-
nice I. třídy vedoucí Jihomoravským 
a Zlínským krajem. Je dlouhá 101,887 km 
a je po ní vedena evropská silnice E50. 
Vede z Brna přes Uherské Hradiště 
na hraniční přechod Starý Hrozenkov, 
kde na ni navazuje slovenská silnice I/9 
směr Trenčín. Třeba ta některém ze za-
pomenutých patníků zůstal ten vyžádaný 
dopis od dívky z mercedesu.

Pavel Frydrych

Velká poznámka k “ Malé poznámce“ Vojty Kvapila
V dubovém čísle Polického měsíčníku 

(PM) se Vojta Kvapil ohrazuje ve svém 
článku „Malá poznámka“ proti mnou uve-
deným údajům o výši členských příspěv-
ků v oddíle kopané za jednotlivé věkové 
kategorie, které jsem uváděl v březno-
vém čísle PM v článku na téma, je-li sport 
černá díra na peníze. K mým vyjádřením 
dokonce prohlásil: „ … měl bych používat 
v diskuzi pravdivých údajů, a ne podle 
vzoru našich politiků údajů, které se 
zrovna hodí a k pravdě mají daleko.“ 

K tomu chci jenom říci a zdůraznit, že 
uvedené hodnoty členských příspěvků 
jsem si nevycucal z prstu, ale pouze uvedl 
ty hodnoty, které na veřejném zasedání 
zastupitelstva města zazněly z úst člena 
užšího vedení oddílu kopané, který za-
stupoval oddíl ve věci žádosti o navýšení 
finančních prostředků pro oddíl kopané, 
jenž se v loňském roce dostal do finanční 
ztráty a žádal o její pokrytí dodatečnými 
prostředky města. Jestli tedy členské pří-
spěvky v loňském roce byly ve skutečnos-
ti jiné - vyšší, pak to není moje věc, ale věc 
zástupců oddílu kopané, kteří pravděpo-
dobně uvedli v omyl celé zastupitelstvo 

města, které rovněž slyšelo to, co jsem 
následně uvedl ve svém článku. Je tak 
uvedeno i v oficiálním zápise z jednání 
zastupitelstva a potvrzuje to i zvukový 
záznam z tohoto jednání. Takže rozhodně 
jsem si nic nevymyslel a neuváděl něco, 
co by se mi hodilo. Osobně je mi totiž „šu-
mák“, jaké členské příspěvky oddíl kopa-
né vybírá.

Vojta Kvapil by se tedy ve svých vý-
rocích neměl ukvapovat, „nenálepkovat“ 
lidi a nesrovnávat je s politiky. A než za-
čne psát své příspěvky, měl by si získat 
dostatek relevantních informací. Je s po-
divem, že k výši příspěvků, které na jed-
nání zastupitelstva zazněly z úst člena 
výboru oddílu kopané a které pravděpo-
dobně nebyly správné (zřejmě neaktuál-
ní v čase), se nevyjádřili předseda oddílu 
kopané a místopředseda oddílu kopané, 
kteří jsou shodou okolností i členy zastu-
pitelstva města a byli jednání přítomni. 
Kdy jindy by se měli ozvat a uvést věci 
na pravou míru. Ani přítomný sekretář 
oddílu kopané prezentovanou výši pří-
spěvků na zastupitelstvu nerozporoval. 
Čemu pak lze věřit, když ani vrcholové 

vedení oddílu kopané nemá jasno v tom, 
jaké členské příspěvky od hráčů jednotli-
vých věkových kategorií vlastně vybírají.

Milan Pošmura

Bůh je pro ateistu 
nepochopitelný

Materialističtí vědci mohou analy-
ticky prostudovat hmotné prvky, tělo, 
smysly, smyslové předměty, a dokonce 
i vzduch, který ovládá životní sílu, ale 
přesto nedokáží pochopit, že nad tím 
vším je skutečná duše. Jinými slovy – 
živá bytost může jakožto duše pochopit 
všechny hmotné předměty, nebo-je-li 
seberealizovaná – je schopna pocho-
pit Paramātmu, o Níž meditují yogini. 
Nicméně ani pokročilá živá bytost nemů-
že pochopit Nejvyšší Bytost, Osobnost 
Božství, neboť Pán je ananta, neome-
zený majitel všech šesti vznešených 
vlastností.  

Paramātma = Nadduše (Bůh)
Ze Śrīmad-Bhāgavatamu vybrala 

M. Jandová 
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Sbírka citátů – moudré myšlenky
 y Je jen jediný prostředek, kterým poznáš, 

co v kom vězí: pusť ho k práci. – F. X. 
Šalda

 y Živit se podobá knize. Blázen v ní lis-
tuje letmo, zatím co moudrý při čtení 
rozmýšlí, protože ví, že ji může číst jen 
jednou. – J. Paul

 y Lidský život není nic jiného než řetěz 
zameškaných příležitostí. – Sokrates

 y Hlavním účelem vzdělání není vědět, ale 
konat. – H. Spenser

 y Vzdělání moudrému ukazuje, jak málo 
ví a hloupému dává iluzi, že ví všechno. 
- J. Tuším

 y  Nic tak neoslabuje síly člověka jako 
naděje, že v něčem jiném než ve vlast-

ním úsilí nalezne spásu a štěstí. – L. N. 
Tolstoj

 y  Práce je mým nejmilejším potěšením. – 
W. A. Mozart

 y  Náhoda přeje jen duchům připraveným. 
– L. Pasteur

 y  Intelektuální velikost nedělají mramo-
rové vestibuly, vytváří ji duch a mozek 
badatele. – A. Fleming

 y  Toho, kdo vidí, že chybuji, a neřekne mi 
to, považuji za nepřítele. – J. W. Goethe

 y  V tom leží špatnost, jestliže v dobru ne-
vidíš dobro. – N. V. Gogol

 y  Člověk, který prospívá ve vědění 
a v mravech hyne, ten více hyne než pro-
spívá. – J. A. Komenský

 y  Nic tak neuzavírá duši jako přetvářka. – 
H. de Balzac

 y  Kde svornost sídlí, tam je vždy vítězství. 
– P. Syrus

 y  Žít znamená bojovat. – Seneca
 y Hlava je jako padák. Funguje jen tehdy, 

když je otevřená.– Lidová moudrost
 y Učenost bez ctností je jako květ bez 

sadu. – J. A. Komenský
 y I když svět jde kupředu, mládí musí stá-

le začínat od začátku.– J. W. Goethe
 y Není hanbou nic nevědět, hanbou je ne-

chtít se nic naučit.– Lidová moudrost
Vybral František Janeček

Doba velikonoční 
a liturgické mezidobí

Letošní duben předběhl květen a brz-
kým výrazným oteplením způsobil probuze-
ní vegetační doby o měsíc dříve. Nádherné 
nakvetení bylin i dřevin ale ve svém závěru 
silně potrápil nemilosrdným ochlazením. 
Uvidíme, jaký bude další vývoj a doufejme, 
že toto ochlazení nebude pro ovocné dřevi-
ny a další vegetaci zničující.

Je před námi měsíc květen a Velikonoční 
doba přešla do svého druhého poločasu. 
Stále bude plně v režii klíčové postavy dějin 
- Ježíše Krista, dobrého pastýře, který svou 
smrtí a vzkříšením přináší spásu a život, ale 
přidá se k němu neméně důležitá osobnost 
– Matka Boží P. Maria, které je tradičně měsíc 
květen symbolicky věnován. Letos ho opět 
obohatíme Májovou poutí do Vambeřic, a to 
v sobotu 4. května 2024 a májovými liturgi-
emi v kostele Nanebevzetí P. Marie a v kapli 
na Hvězdě.

Informace a aktuální ohlášky naleznete 
na stránkách farnosti www.farnostpolice.cz, 

LITURGICKý KALENDÁŘ: 
1. května -  Svátek práce - státní svátek, 
 památka sv. Josefa, dělníka
5. května -  6. neděle velikonoční (cykl. B) 
8. května -  Den osvobození - státní svátek

9. května -  Slavnost NANEBEVSTOUPENÍ  
 PÁNĚ, přeložená na 12. května 
12. května - 7. neděle velikonoční, Slavnost  
 NANEBEVSTOUPENÍ PÁNĚ,  
 Den matek
15. května - Den rodin
16. května - svátek sv. Jana Nepomuckého,  
 kněze a mučedníka, hlavního  
 patrona Čech
19.  května - Slavnost SESLÁNÍ   
 DUCHA SVATÉHO
24. května - Slavnost P. MARIE, POMOCNICE 
 KŘESŤANŮ
26. května -  Slavnost NEJSVĚTĚJŠÍ TROJICE 
2. června –  9. neděle v mezidobí

PŘEHLED BOHOSLUŽEB V KVĚTNU:
 y v úterý a v pátek mše svatá od 18.00 hod.
 y ve čtvrtek mše svatá od 8.00 hod.
 y v sobotu mše svatá s nedělní platností 

od 18.00 hod.  
 y v neděli mše svatá od 9.30 hod. 
 y 5., 12., 19 a 26.  května  

od 18 hod. se budou 
konat Májové liturgie 
v kapli P. Marie Sněž-
né na Hvězdě (19. 5. 
od 17 hod. s dětskou  
mší svatou).

ÚŘEDNÍ HODINY: 
V úterý, ve čtvrtek a v pátek po mši svaté, 
nebo po domluvě s knězem; v případě 
naléhavé potřeby volejte knězi, kontakt 
je uveden na stránkách farnosti. 

Noc kostelů 2024
V pátek 7. června 2024 se uskuteční tra-

diční akce Noc kostelů. Zapojí se do ní i polic-
ká farnost, společně s Muzeem Náchodska. 
Program se připravuje a bude včas zveřej-
něn na plakátech a na webových stránkách 
www.nockostelu.cz. Od roku 2024 přichází 
tato akce s novým koncept vizuálního sty-
lu, který vychází z rakouského originálu. 
Ústředním motivem letošního ročníku Noci 
kostelů bude téma SRDCE. 

Přejeme všem krásné májové dny.
za ŘK farnost Police n. M. 

Lubomír Pilka a Jan Troutnar

Římskokatolická farnost v Polici nad Metují informuje

MĚSTSKÁ POLICIE
Městská policie spolupracuje se sil-

ničně správním orgánem na odstranění 
odstavených autovraků na parkovišti P+R.  
I přes novelu zákona, jsou lhůty pro koneč-
né odtažení a likvidaci stále delší, než by 
bylo třeba. Jeden vrak se po dohodě s maji-
telem již podařilo zlikvidovat.

Zajímavě znělo telefonické oznámení, 
že ve směru od Velkých Petrovic se k Polici 
nad Metují po hlavní cestě přibližuje mezi 
vozidly kůň. Po příjezdu na místo, u čis-
tičky jsme viděli ryzáka, který si to pro-
středkem cesty štrádoval k městu. Doprava 
stála v obou směrech. S koněm jsme se 

v zatáčkách krátce pozdravili, ale nemajíc 
žádné vhodné ohlávky, kterou bychom jeho 
kroky mohli řídit, kůň se obrátil a smě-
řoval zpět k Petrovicím. Před mostem se 
nám ho za pomoci vodáků podařilo chytit 
do provizorní ohlávky a odvést mimo cestu. 
Mezitím jsme telefonovali všem majitelům 
koní v okolí, za nedlouho se nám podařilo 
majitele zjistit. Kůň, osmnáctiletý kluk, se 
k nám vydal až z Vysoké Srbské a celou tra-
su šel v pohodě po silnici. Do přepravního 
vozu se mu nastoupit nechtělo, trvalo téměř 
hodinu, než se uvolil tak učinit, zřejmě chtěl 
pobýt na výletě o trochu déle. Důležité je, že 

se nikomu nic nestalo a vše dopadlo dobře.
Znovu jsme asistovali u dopravních ne-

hod, řídili dopravu, spolupracovali se zá-
chrannou službou a Policií ČR.

Zajišťovali jsme Den s lesem na Hvězdě 
a koncert v Pellyho domech…

Pomáhali jsme několika řidičům na-
startovat jejich stávkující vozidla a jednoho 
jsme museli i odtáhnout do bezpečí.

Vrátili jsme třem majitelům ztracené  
peněženky, jednoho jsme uvědomili skrze 
naše kolegy až v polském Walzbrychu.

Tak hezký květen...
Petr Zima, ved. strážník MP
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22. března se malá skupinka U15 (ročník 2009) účastnila FIS 
(Fédération internationale de ski) Mistrovství ČR dorostu a dospě-
lých na Mísečkách. Vzhledem k dalším povinnostem dětí jsme neod-
jeli na celý víkend, ale pouze na páteční závod s intervalovými starty 
volně (bruslení). Jelo se na zbytcích tajícího sněhu a na neobvyklém 
okruhu, kdy se po závěrečném výjezdu ještě využila část již uzavře-
né sjezdovky. Poprvé jsme si, dle pravidel pro dorost, vyzkoušeli 
systém společného mazání, kdy klub při prezentaci dostane smývač 
vosků a parafín ve spreji, aby měli všichni závodníci stejnou mázu. 
Sice je zde velký prostor pro spekulace o dodržení správného způ-
sobu omytí a naparafínování lyží, ale při teplotě +6°C by použití 
nepovolených flourových vosků bylo na rychlosti lyží poznat. Jak 
jsme se s těžkými, ale pro všechny stejnými podmínkami, poprali? 
Na trati 4 km (2x2 km) zajela Matylda Pohlová 19. místo, dá se říct, 
že to byl její nejlepší výsledek sezóny. Sára Beranová skončila 29. 
Kluci jeli 5 km (2x2,5 km), kde už byl ke standardní dvojce přidán 
zmíněný úsek dolů a nahoru po sjezdovce. Vašek Liskovský zajel 
skvělé 12. místo a Petr Mitterwald pěkné 23. místo. Po dorostu ná-
sledoval závod dospělých za účasti reprezentace, což byla pro děti 
motivující podívaná. Desítku (4x2,5 km) si dal i trenér Jan Pohl 
(1976), ve startovním poli byl o 15 let nejstarší. Od vítězného re-
prezentanta Michala Nováka dostal 8 minut a skončil na 32. místě, 
ne poslední.

Na Bílou sobotu jsme vyrazili na tradiční neoficiální závod 
desetičlenných družstev Krkonošskou 70 illegal. Jelo se na zkrá-
cené 26 km trati, což nám dovolilo nominovat do týmu Aničku 
Knillovou (2011), Jindru (2012), Matyldu (2009) a Adélu (2007) 
Pohlovy. Dospělé Jirku Berana, Petra Tůmu a Honzu Pohla doplnila 
machovská Bára Bryksí. Na nejrychlejší tým SKI Vysoké n/J jsme 
sice ztratili 45 minut, po sečtení penalizací (10 minut za každého 
chybějícího člena) a bonifikací (-10 minut za každou ženu v týmu) 
jsme s 45 minutovou rezervou vyhráli. Po šesti letech máme putov-
ní pohár opět v Polici, jen je škoda, že si tuto pěknou jarní lyžovačku 
nepřišlo užít více závodníků! 

Duben je pro lyžaře měsícem tréninkového volna. Máme tedy 
odpočívat a regenerovat, kompenzačním cvičením si rovnat dispro-
porce a svalové dysbalace a dát se zkrátka do pořádku po náročné 
sezóně. Jenže zima byla jaká byla, často jsme místo lyžování běhali 
a seriál běhů Primátor cup na náš kalendář nehledí. Vyjeli jsme hned 
7. dubna na Běh Babiččiným údolím. V letním počasí jsme mezi at-
lety napříč kategoriemi posbírali celou sadu medailí. Zlatou ve své 
kategorii získal Matěj Beran, stříbro Maruška Knillová a bronz 
Eliška Hůlková. Celkem za SKI Police běželo 27 dětí a dospělých.

V sobotu 20. dubna se za občasného deště a teploty 3°C konal 
druhý závod Primátor Cupu s názvem Montacké vlny. Perfektní zá-
zemí závodu na dvoře pivovaru, účast za SKI Police 31 běžců. Zlato 
si vyzávodili Matěj i Jáchym Beranovi a Anička Knillová, stříbro 
Eliška Hůlková, bronz Kája Skala.

Duben je i měsíc hodnocení a schůzování. V pátek 19.4. se Jan 
Pohl účastnil rozšířené trenérské rady Úseku běžeckých disciplín 
SLČR, kde zhruba 50 trenérů vyslechlo a následně diskutovalo 

s trenéry národní reprezentace. Na pátek 29.4. (po uzávěrce) plánu-
jeme klubové Poslední mazání, veřejné představení nové čtyřkolky 
pro úpravu tratí od Nadace ČEZ a v sobotu 30.4. bude valná hroma-
da běžeckého úseku v Praze, kam se zástupci klubu také chystají.

A v květnu už hurá opět do tréninkového tempa! A již nyní 
začínáme přípravu na Běh Sídlištěm, překážkové závody pro 
všechny věkové kategorie. Nově si mohou zazávodit ti nejmenší 
spolu s rodiči ve štafetovém závodě. Těšíme se na vás 19. května 
na sídlišti.
Zveme i na červnové závody:
12.6. – Běh od pípě k pípy (start v Machovské Lhotě)
22.6. – Běh na Hvězdu (pouze kategorie junioři, juniorky a dospělí)

 Za SKI Police nad Metují
Helena a Jan Pohlovi

Činnost klubu a námi pořádané závody finančně podporují: 
Královéhradecký kraj, město Police nad Metují a NSA.

SKI Police nad Metují – klub běžeckého lyžování
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SKI Police nad Metují z.s. 
klub běžeckého lyžování 

pořádá 41. ročník silničního běhu 

 

OODD  PPÍÍPPĚĚ  KK  PPÍÍPPYY 
PRAVIDELNÁ ZMĚNA SMĚRU BĚHU!!! 

ve středu 12. června 2024 v 18 hodin 

Přihlášky: Pouze na místě, startovné 50,- Kč, mládež 20,- Kč 

Prezentace: od 17h před hostincem U Lidmanů v Machovské Lhotě 

Kategorie: mládež do 18 let, ženy, muži, veteráni 40, 50, 60 

Trať: délka 7,8 km, povrch 100% asfalt  
Start: v 18 hodin před hostincem U Lidmanů v Machovské Lhotě 
Cíl: před klubem Krčma v Polici nad Metují 

Převoz zavazadel zajištěn osobním autem. 

Informace: Jan Pohl, tel: 608 476 058 
web: ski.polickej.net 
mail: skipolice@seznam.cz 

Upozornění: Účast na vlastní nebezpečí, běží se za silničního provozu. 
Vyhrazujeme si právo na případné změny, které budou 
uvedeny na webu ski.polickej.net 

Realizováno za finanční podpory 
Královéhradeckého kraje 

Realizováno za finanční podpory 
města Police nad Metují 

Činnost klubu je finančně 
podporována SLČR a MŠMT 

SKI Police nad Metují, z. s.  
 klub běžeckého lyžování 

pořádá 45. ročník silničního běhu 
 

BBĚĚHH  SSÍÍDDLLIIŠŠTTĚĚMM  
 

v neděli 19. května 2024 v 10 hodin 
 
Pořadatel:  SKI Police nad Metují ve spolupráci s Městem Police nad Metují 
Přihlášky:  pouze na místě  
Prezentace:  od 9 h, Gagarinova ul. – hřiště u sídliště v Polici n/M. 

Ukončení prezentace 30 minut před startem dané kategorie. 
Starty:   hromadné po kategoriích dle rozpisu 
Startovné:  20,- za závodníka (i za štafetu) hotově u prezentace 
 
Kategorie: štafeta rodič + dítě nar. 2020 a mladší, start v 10:00 h 
a časový  320 m rodič + 80 m dítě  
rozpis  Rodič smí doprovodit dítě k cíli, dítě však musí běžet bez fyzické podpory. 

předžákyně  2018 a 2019    110 m 10:10 
předžáci  2018 a 2019    110 m 10:15 

   žákyně (do 8let) 2016 a 2017    400 m 10:30 
   žáci (do 8let) 2016 a 2017     400 m 10:35 

žákyně (do 10) 2014 a 2015    800 m 10:40 
žáci (do 10let) 2014 a 2015    800 m 10:45 
žactvo mladší 2012 a 2013  1200 m 10:50 spol. 

   žactvo starší  2010 a 2011  1200 m 11:00 spol. 
   dorostenky  2006 - 2009  1200 m 11:10  
   ženy   2005 a starší  1200 m 11:10  
   dorostenci  2006 - 2009  1600 m 11:20 
   muži   2005 a starší  1600 m 11:20 
   Vyhlášení vítězů po doběhu všech kategorií v  11:30 

Časový rozpis je orientační, dbejte pokynů organizátorů. 
Tratě: Všechny kategorie běží překážkový kros na 400 m okruhu na 

dětském hřišti. Od letošního ročníku nepořádáme závod mužů na 
silniční 3km trati! 

Informace: Jan Pohl, tel: 608 476 058 
web: ski.polickej.net  mail:skipolice@seznam.cz 

Upozornění: Prosíme o dodržování pokynů organizátorů a včasnou 
prezentaci. Účast na vlastní nebezpečí. Vyhrazujeme si právo na 
případné změny.  

 
 

Realizováno za finanční podpory 
Královéhradeckého kraje 

Realizováno za finanční podpory 
města Police nad Metují 

Činnost klubu je finančně 
podporována SLČR a MŠMT 

Realizováno za finanční 
podpory firmy Wikov 

Činnost klubu je finančně 
podporována SLČR a MŠMT 

SKI Police nad Metují, z. s. 
klub běžeckého lyžování 

 
ve spolupráci s městem Police nad Metují, podporou sponzorů,  
pochopením Správy CHKO Broumovsko a vlastníků pozemků 

 

pořádá 38. ročník běhu do vrchu 
 

BBĚĚHH  NNAA  HHVVĚĚZZDDUU  
 

Velká cena východních Čech v bězích 2024  
MARATONSTAV Český pohár v běhu do vrchu 2024 

Mistrovství firmy WIKOV v běhu do vrchu 2024 
 

SOBOTA 22. 6. 2024 
 
Přihlášky: předem na email skipolice@seznam.cz do 21.6. 18 hodin.  

Přihlášky na místě s příplatkem 50 Kč. 
Prezentace: od 13:30 do 14:10 v radnici v Polici nad Metují. 
Startovné: Junioři a juniorky 50,-Kč, ostatní 100,- Kč, vybírá se u prezentace 
  
Hlavní závod - 8,7 km: START ve 14:30 h na Masarykově náměstí 
Kategorie: junioři, juniorky do 19 let,  

 ženy, veteránky 35, 45, 55,   
  muži, veteráni 40, 50, 60, 70, 80, 90 let  
Trať:  Hlavní závod 8,9 km převážně terén (jen cca 3,5 km   
  dlažba a asfalt), stoupání/klesání +505/-271m. 
 
Zkrácená trať - 5km: START ve 14:40 u hlavňovského kravína 
  juniorky do 19 let a muži nad 80 let 
  převoz na start bude zajištěn 
 
Cíl :   u chaty HVĚZDA v Broumovských stěnách 
 
Vyhlášení výsledků: bezprostředně po doběhu posledního 

závodníka na Hvězdě.  
Informace: Jan Pohl, tel: 608 476 058, mail: skipolice@seznam.cz 
  web: ski.polickej.net   
 
Parkujte prosím pouze na místech k tomu určených. 
Děkujeme všem našim partnerům a sponzorům  
za jejich podporu. 
 
 

Realizováno za finanční podpory 
Královéhradeckého kraje 

Realizováno za finanční podpory 
města Police nad Metují 

Realizováno za finanční 
podpory firmy Wikov 
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Březen a duben na fotbale budem - dospělí
Ve třetím jarním kole krajského přeboru se polický “A” tým ut-

kal 24.března se Sokolem Třebeš. Střetnutí bylo plánováno sehrát 
na hřišti v Polici, nakonec však bylo přeloženo na hřiště s umělým 
povrchem v Náchodě – Bělovsi. Tato změna se mnoha fanouškům 
příliš nelíbila a cestu do Náchoda absolvovala jen hrstka nejvěr-
nějších příznivců. Ti, kteří se na fotbal dostavili, nemuseli litovat.  
Naši hráči předváděli od začátku na tomto povrchu výborný výkon, 
z kterého byl soupeř asi dost zaskočen.

Ujali jsme se vedení již v 10.vteřině zápasu, ve 4.minutě jsme 
přidali 2.gól a v 9.minutě vedli 3:0. Potom sice soupeř snížil střelou 
z penalty, v poločase jsme ale vedli 4:1. V poločase druhém jsme 
vstřelili další tři góly a zvítězili 7:1. A na to, abychom soupeři dali 
populární desítku, další šance ještě byly.

Třemi góly se připomněl nejlepší střelec podzimní části soutěže 
Damani Camara, dva premiérové góly za Spartak vstřelil Oskar Fotr 
a po jednom Pavlo Topolnytskyi a po delší době Michael Moravec 
s přispěním obránce soupeře.

Po osmnácti odehraných kolech jsme získali 41 bodů, což je 
přesně počet, který v minulém ročníku vybojovala Vysoká nad 
Labem a přesto z krajského přeboru sestoupila. My jsme loni získali 
43 bodů a na poslední chvíli se zachránili.

Dovoluji si tvrdit, že letos boj o udržení v krajském přeboru ab-
solvovat nebudeme. Momentálně jsme v čele soutěže o jeden bod 
před Solnicí, která má však zápas k dobru. Zbývá maličkost. Vyhrát 
všechny následující zápasy a o první místo určitě nepřijdeme… 

Další náročný zápas nás čekal za týden s exdivizním Dvorem 
Králové nad Labem na jeho hřišti. V našem prvním účinkování 
v krajském přeboru před mnoha lety jsme ve Dvoře prohráli, po-
kud mě paměť nešálí, 0:7. To je ale historie, nyní hrají zcela jiná 
mužstva. Na podzim jsme v Polici vyhráli my, a to 3:0.

Tentokrát jsme se ujali vedení již v 8.minutě, když se přesně 

do pravého horního růžku branky trefil z trestného kopu Damani. 
Ten ale v závěru poločasu trefil kopačkou do hlavy ležícího soupeře 
ve snaze jej přeskočit. Vznikla tak strkanice, při které jeden z hráčů 
domácích předvedl divadelní představení, za které by se nemuse-
ly stydět ani naše ochotnické hvězdy Milan Hejnyš či Petr Scholz. 
Vyloučení Damaniho by se soupeři určitě hodilo. Rozhodčí se však 
ovlivnit nenechal a Damani po udělení žluté karty mohl pokračovat 
ve hře.

Za zmínku stojí posledních 20 minut zápasu. V něm jsme měli 
pět vyložených šancí (Franc, Matějka, Lehkobyt, Havrda, Fotr), bo-
hužel ani jednu jsme i vlivem výborných zákroků domácího bran-
káře Matuly neproměnili. Utkání tak skončilo naším těsným vítěz-
stvím 1:0. 

hroNovSké 
hokEJové hry

Hronovský hokejový 
klub se důstojně rozlou-
čil s úspěšnou hokejovou 
sezonou 2023/2024. 

Na velikonoční den 
30. 3. 2024 připravi-
li kluboví organizátoři 

série hokejových zápasů všech mládež-
nických kategorií. Hokejové hry zahájili 
nejmladší hronovští hráči a to velkolepě. 
Parádní nástup pod vlajkami hronovského 
klubu, pozdravení soupeře a pak už ostré 
zápasy. Samozřejmě další věkové katego-
rie se nedali zahanbit a své zápasy tvrdě 
odbojovaly. 

Zarytí a věrní hronovští fanoušci měli 
po celý den možnost bavit se výbornými 
výkony hronovských hráčů. V zázemí zdej-
ší restaurace na ně čekalo bohaté občer-
stvení, které darovala společnost Pejskar 
z Police nad Metují a náchodský Primátor.  
Radost z povedené akce trvala až do pozd-
ních nočních hodin.

HC WIKOV HRONOV

Začínáme letní přípravu, 
hrajeme si a sportujeme s radostí 

Vezmi kamaráda 
a přiď si zatrénovat

na zimní stadion Wikov arény
v úterý od 15:30 

a ve čtvrtek od 17:00 hod.

veškeré info: Jan Pavelka šéftrenér, tel.: 602 279 922

Vhodné pro děti od 5 do 10 let

 

HOKEJ
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Neproměňování šancí v dalších zápasech by nám příště už ne-
muselo projít. A to ani v následujícím utkání proti Hořicím, kterým 
se zatím příliš nedaří a v tabulce jsou se ziskem pouhých třinácti 
bodů úplně poslední. O tom, že dokážou být nebezpeční, nás pře-
svědčili v minulém ročníku, kdy nás na jejich hřišti porazili 6:0… 

Do Police přijely Hořice i s bratry Drozdovými, reprezentanty 
ČR ve futsale. Ani s pomocí bratrů však nedokázaly odolat ofen-
zivnímu fotbalu, který naši hráči předváděli v 1.poločase. V něm 
vstřelili 5 gólů, a to ne všechny šance proměnili. V poločase druhém 
přidali ještě góly dva a jen několik výborných zákroků zkušeného 
veterána Maška (49 let) v bráně zachránilo soupeře od “desítky”. 
I tak je výhra 7:0 asi nejvyšší, které jsme kdy v krajském přeboru 
dosáhli.  Za nás 2x skóroval Damani a Serhii Makarenko, 1x Oskar 
Fotr, Pavlo Topolnytskyi a Jakub Matějka. 

Soupeře je nutno pochválit za snahu hrát fotbal i za velice ne-
příznivého stavu. Rovněž tak jejich fanoušky, kteří se museli utkat 
s převahou 420 příznivců domácího celku. I oni tak přispěli k pří-
jemnému fotbalovému odpoledni. 

V komentáři k zápasu trenér Hořic uvedl, že Police se součas-
ným kádrem nemá v krajském přeboru co dělat. Snažme se jeho 
slovům vyhovět a ze soutěže ještě letos zmizet…

A za týden do Bělohradu, na hřiště dalšího týmu ohroženého 
sestupem. Taková střetnutí nebývají vůbec jednoduchá. 

K náročnosti střetnutí přispěl soupeř až nečekaně dobrým 
výkonem vzhledem k postavení v tabulce i jarním výsledkům. 
Doposud nevstřelil ani jednu branku po výsledcích 2x 0:0 a 3x 0:2. 
Náročné pro naše hráče bylo také vyrovnat se s některými udivu-
jícími výroky rozhodčích. Nezklamala ani pověst o chování části 
domácích fanoušků.

Nakonec jsme se se všemi okolnostmi vyrovnali téměř na vý-
bornou. Již v 7.minutě jsme vedli 2:0 góly Oskara Fotra a Damaniho 
Camary. Potom jsme nevyužili dvě velké šance a soupeři umožni-
li vstřelit první jarní gól. Poločas 2:1 pro nás. Na začátku druhé-
ho poločasu využil Oskar své rychlosti a po výkopu našeho bran-
káře zvýšil na 3:1. Konečný výsledek 6:1. Oskar vstřelil 4 branky, 
Damani a Serhii Makarenko jednu. Za zmínku stojí také výborný 
výkon Jakuba Matějky, který nejenže připravil pro své spoluhráče 
dvě branky, ale nádhernou střelou trefil na parkovišti auto Oskara 
a rozbil mu okénko.

Po několika zaváháních našich konkurentů, Náchoda a Solnice, 
jsme se ocitli na čele tabulky s náskokem čtyř a pěti bodů. Tak uvi-
díme, co bude dál. Snad o náskok nepřijdeme hned po následujícím 
zápase doma s Českou Skalicí.  

Výsledek tohoto střetnutí do uzávěrky již nestihneme, stih-
neme ale výsledek čtvrtfinálového zápasu o “Pohár hejtmana 
Královéhradeckého kraje”, hraný v Dobrušce ve středu 17.dubna. 
V něm jsme po celou dobu měli výraznou převahu, gól však ne a ne 
vstřelit. Až v čase 89 minut 59 sekund doklepl do sítě Damani míč, 
který po hlavičce jednoho z našich hráčů (diváci se nemohli shod-
nout, zda to byl Oskar nebo Ivan) plachtil přes celou bránu. Diváci 

tak na poslední chvíli přišli o atraktivní penaltový rozstřel a domácí 
hráči o naději na postup. V semifinále bude naším soupeřem jeden 
z trojice týmů Solnice, Železnice, Libčany.

Na víkend 1. – 2. června se chystá pro příznivce kopané v Polici 
a okolí jedno překvapení. Pro jistotu sledujte před tímto termínem 
v televizi upoutávky na program ČT Sport.

Polické “béčko” zahájilo cestu jarní částí okresního přeboru 
ve Velkém Poříčí o dvě hodiny později, než “A” tým v Náchodě pro-
ti Třebši, takže se příznivci stihli přesunout ke sledování tohoto 
duelu. Viděli vyrovnané, bojovné střetnutí, které však pro nás ne-
skončilo úplně dobře. Prohráli jsme těsně 1:2. Jediný náš gól vstřelil 
Jakub Valtera, který hlavou přehodil vyběhnuvšího brankáře domá-
cího týmu. Další dobrou šanci už Jakub neproměnil, stejně si bohu-
žel vedl i Tomáš Rotter, takže je výsledek takový, jaký je. 

Za týden přijela do Police Velká Jesenice. V dresu soupeře na-
stoupilo několik hráčů statnější postavy a našim rychlonohým mla-
díkům (například Šíďovi) nestačili. Za celý zápas si nevypracovali 
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Březen a duben na fotbale budem - mládež
Mladší dorostenci odjeli ke druhému utkání jara do Hradce 

Králové, kde se střetli s kombinovaným týmem Nový HK/Vysoká 
nad Labem. Toto spojení je docela rozumné, neboť kluci v rámci 
tréninku mohou lesní cestou přeběhnout z jednoho hřiště na druhé.

Náš tým na hřišti na Novém Hradci svedl s domácími vyrovnaný 
souboj. O poločase vedl 2:1 dvěma góly Jakuba Andrýse, soupeř 
však v poločase druhém vyrovnal na 2:2, tudíž první jarní bod pro 
nás.

První jarní zápas doma se Sokolem Stěžery byl v režii Adamů. 
Utkání výborně řídil mladý rozhodčí Adam Kašpar. Náš první gól 
vstřelil po zdařilé individuální akci, když obešel tři hráče soupeře, 
Adam Krtička. Jeho střela sice nebyla z těch, které trhají sítě, ale 
k překonání soupeřova brankáře Adama Nováka stačila. V úvodu 
druhého poločasu vstřelil náš druhý gól Adam Macháček. Protože 
poslední Adam na hřišti, Říha ze Stěžer, ani další hráči již neskórov-
ali, skončil duel naší výhrou 2:0.

K dalšímu zápasu se kluci vypravili až do Doudleb k sehrání 
zápasu s týmem Doudleby/Rychnov. Vedli si docela dobře a domů 
si odvážejí bod za remízu 2:2. Naše góly Adam Macháček a Matyáš 
Kolesár. A mohlo být ještě lépe, kdyby proměnili tři šance “face on 
face” brankáři domácích. 

Další bod dorostenci získali v domácím zápase s Babím/Českou 
Skalicí. V prvním poločase měla obě družstva příležítost skórovat 
především po “závarech” po dobře rozehraných rohových kopech. 
Leč nestalo se tak a poločas skončil 0:0. Ve 47.minutě zápasu jsme 
se ujali vedení gólem Adama Macháčka, soupeř však pět minut před 
koncem vyrovnal na 1:1.

Starší žáci k prvnímu jarnímu zápasu odjeli do Broumova. 
V poločase prvním vstřelil náš vedoucí gól Matěj Švorčík. To však 
byl náš jediný úspěch. V poločase druhém byl soupeř lepší, vstřelil 
nám tři góly a vyhrál 3:1.

O týden později k nám zavítal soupeř z Nového Města nad 
Metují. Naši v prvním poločase předváděli hezké akce, gól však vi-
nou nedůrazných nebo nepřesných střel nevsítili. Hostům v závěru 
zápasu stačily dvě rychlé akce ke vstřelení dvou gólů a tím pádem 
k vítězství 2:0.

Další zápas se uskutečnil v neděli 14.dubna na hřišti v České 
Skalici. Náš vedoucí gól vstřelila ve 26.minutě Stázka Denygrová, 
soupeř ovšem za necelých deset minut vyrovnal. Svoji druhou šanci 
již Stázka neproměnila, neskóroval ani nikdo další a utkání tak 
skončilo 1:1.    

Mladší žáci zahájili pouť jarní částí soutěže trojzápasem 
v Úpici. V úvodu dodrželi normu z podzimu, jeden vstřelený gól 

na tři zápasy. Nejprve podlehli Černíkovicím 1:5, potom spojenému 
království Opočna a Dobrušky 0:4 a “nejlepší” si nechali na konec. 
Prohra s Úpicí 0:8…

V dalším trojutkání v Opočně normu jeden gól na tři zápasy 
překročili třikrát, což vedlo k prvnímu vítězství v soutěži, a to nad 
Rychnovem poměrem 3:2. Dva naše góly vstřelil Matyáš Entler 
a jeden Michal Vítek, destinace Suchý Důl. 

V dalších zápasech to již taková hitparáda nebyla. Jaroměři jsme 
podlehli 0:2. Na výsledku se mimo jiné podepsala příliš vydatná 
snídaně Tristana Lauckého, který měl příliš mnoho sil a ve výhod-
ných pozicích 4x přestřelil branku.  A “nejlepší” opět nakonec, 
porážka s Opočnem/Dobruškou 0:6.

Ve třetím jarním kole jsme odjeli znovu do Úpice. Tam nás 
tentokráte čekaly pouze dva zápasy. Na úvod jsme nezopakovali 
úspěšný výsledek s Rychnovem a podlehli mu 1:3. S domácí Úpicí 
to bylo v tendencích minulých zápasů s tímto týmem, prohra 2:7.

O víkendu 6.-7.dubna zahájily jarní část okresních soutěží též 
přípravky. Starší v Náchodě – Bělovsi na “umělce”. V úvodním 
zápase proti Náchodu padlo opravdu hodně branek. O něco více 
do branky naší, z čehož pro nás vyplynula prohra 6:15. Druhým 
soupeřem byly Teplice. Opět gólově bohaté utkání, soupeři si 
však brankové příděly rozdělili rovným dílem a utkání skončilo 
nerozhodně 8:8. 

Na nově zrekonstruovaném hřišti v Hronově jsme odehráli další 
kolo. Soupeřem nám byly dva domácí týmy, “Modří” a “Bílí”. První 
zápas jsme prohráli 2:8, druhý byl částečně úspěšnější, prohra pou-
ze 1:3.   

Mladší přípravka se o Velikonocích zúčastnila v Broumově 
turnaje na venkovním hřišti a skončila druhá. Na úvod dlouhodobé 
soutěže opět do Broumova a opět úspěšně. Nejprve s “mladším” 
Broumovem vyhrála 9:1 a následně se “starším” 9:4.

Druhé kolo měla přípravka rozložené na jednotlivé zápasy 
do dvou dnů. Nejprve se ve středu 10.4.v Hronově utkala s týmem 
V. Poříčí/Hronov a zvítězila 6:4. Druhý zápas absolvovala ve čtvrtek 
18.dubna v Machově a vyhrála výrazně poměrem 11 : 1. 

Minipřípravka zahájila až ve čtvrtek 18. dubna dvěma zápasy 
v Novém Městě nad Metují s domácími týmy, Tygry a Pumami. 
S novoměstskými šelmami si v sestavě s dvěma úplnými nováčky, 
Sebastianem Čápem a Robertem Jenkou, vedla docela úspěšně. 
S dravými Tygry remizovala 7:7 a nebezpečné Pumy porazila 10:6.   

To je prozatím vše, pokračování v červnovém vydání měsíčníku. 
Vojtěch Kvapil,

příznivec polické kopané  

jedinou nebezpečnou šanci. To my jich měli dostatek, proměnili 
jsme ale asi až pátou Jardou Zemkem. Ten mimochodem podal vý-
borný výkon a zdá se, že z něho roste “špílmachr” týmu.  Náš druhý 
gól ještě do poločasu vstřelil Jakub Valtera z penalty. Ten ve druhé 
půli vstřelil ještě náš třetí gól, když po přihrávce do běhu obešel 
i brankáře. V dalších šancích jsme si vedli jako “áčko” ve Dvoře, 

výsledek tudíž 3:0 pro nás. Symbióza “starých pardálů” a mladíků 
začíná docela dobře fungovat a na fotbal, který tým předvádí, je 
většinou radost pohledět (náročný trenér Švorčík se mnou možná 
nesouhlasí, ale mně se jejich hra líbí). 

V sobotu 6.dubna jsme za krásného počasí sehráli další zá-
pas ve Stárkově na výborně připraveném trávníku bez dvou opor, 
Jakuba Valtery a Jirky Kollerta. Přítomna byla řada polických pří-
znivců, z nichž pětice došla pěšky v doprovodu dvou pejsků, mini-
málně jeden dorazil na kole a ostatní autem. 

Naši hráči i bez zmíněných opor měli od začátku převahu a ujali 
se vedení gólem Davida Kollerta. Při dalších dvou “tutovkách” však 
selhal. Po tomto poznání, že ani on není dokonalý, se snad začne 
ke svým mladším, štíhlejším a rychlejším spoluhráčům chovat po-
někud slušněji, než doposud. V závěru zápasu zvýšil na 2:0 střída-
jící Vilda Gavelek a poslední gól zápasu vstřelil Matěj Hampl, když 
obešel i brankáře. Tudíž 3:0 pro nás.

V následujícím duelu doma s Babím jsme vzhledem k postave-
ní v tabulce byli favoritem my. To jsme také potvrdili a v poločase 
vedli góly Davida Kollerta 3:0. Potom si vybral slabší chvilku náš 
brankář Ladislav Kriegler poté, co špunty na jeho kopačkách byly 
příliš krátké na to, aby zlikvidovaly “malou domů” Vildy Gaveleka. 
Čtvrtou naši branku vstřelil Tomáš Rotter a vyhráli jsme tudíž 4:1.

Za týden do Deštného v Orlických horách, o tom ale až příště.
Vojtěch Kvapil, příznivec polické kopané
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Matematické prostocviky
řešení úlohy ze str. 30

F. J.

Velikonoční turnaj minipřípravek
Fotbalový oddíl TJ Slovan Broumov pořádal v sobotu 23.března 

Velikonoční turnaj minipřípravek v hale na Spořilově. Hlavní po-
řadatel, trenér broumovské minipřípravky Jirka Pokorný, dopředu 
avízoval, že se bude hrát pouze pro radost, nebudou sledovány vý-
sledky ani vyhlašován vítěz turnaje. Posléze však v nějakém zatmě-
ní mysli zakoupil poháry pro tři nejlepší týmy a všechno bylo jinak. 
A jak se později ukázalo, pro nás to bylo rozhodnutí příjemné.

Zúčastnilo se devět týmů, 3x Broumov, 2x Úpice a Nové Město 
nad Metují, 1x Náchod a Police. Hrálo se systémem “každý s kaž-
dým”, délka zápasu 10 minut.

V polickém týmu nastoupili zkušení borci i začátečníci, kon-
krétně Ondra Roman, Matyášové Michálek a Veverka, Jakub Marek, 
Vojtové Rydlo a Štěpánek, Erik Brúžik a nejmenší Nikolas Veselík.

Do turnaje jsme vstoupili zápasem proti Bílému Broumovu, 
a přestože jsme v úvodu 0:1 prohrávali, skóre jsme docela výrazně 
otočili a vyhráli 10:1. Stejný průběh mělo i střetnutí následující, a to 
s Úpicí I. Jen konečný výsledek se trochu lišil, 10:3 v náš prospěch.

Podstatně vyrovnanější byly zápasy s týmy z Nového Města. 
Jedno družstvo jsme porazili 4:1 a druhé 4:3. V tomto střetnutí 
jsme sice vedli již 4:0, po našich chybách však soupeř snížil a nako-
nec jsme mohli být rádi, že jsme těsné vítězství uhájili.

Napínavý byl zápas s Modrým Broumovem. Asi tři vteřiny 
před koncem stav nerozhodný 4:4. V tu chvíli se odkop Matyáše 
Michálka vydal směrem k brance a brankovou čáru překročil 0,8 
s před závěrečným klaksonem. Tudíž na poslední chvíli poněkud 
šťastná výhra 5:4!

Po výhře nad maličkými hráči (r.2019) z týmu Úpice ll pomě-
rem 10:1 bylo jasné, že nemůžeme skončit hůře, než třetí. A shodou 
okolností nás čekali nejsilnější soupeři. Náchod, doposud bez po-
rážky, a Žlutý Broumov s jedinou porážkou právě od Náchoda. 

Nejprve proti Náchodu. Zápas začal nevídanou přestřelkou, 
za necelé dvě minuty stav 3:3. Soupeř se následně ujal vedení 5:4, 
nám se však po nepřesných rozehrávkách náchodských hráčů po-
dařilo během minuty vstřelit čtyři branky v řadě a rázem jsme vedli 

8:5. Konečný výsledek  
10 : 7 pro nás. Ani ten-
to výsledek však ještě 
nezaručoval alespoň 
druhé místo v turnaji 
a o všem rozhodoval 
zápas poslední, se 
Žlutým Broumovem. 

Utkání mělo 
výbornou úroveň 
a kromě umění našich 
hráčů se projevily 
zkušenosti z turnaje 
ve Rtyni nově usta-
novené “koučky” 
Martiny Steinerové. 
Martina v tomto 
duelu rezignovala 
na pravidelné střídání 
hráčů a podle vývo-
je nasazovala v daný 
okamžik nejvhodnější 
hráče. 

Jak bylo na tom-
to turnaji pro nás 
několikrát zvykem, 
prohrávali jsme opět 0:1. Konečný výsledek však 3:1 pro nás a tím 
pádem jsme celý turnaj bez jediné porážky vyhráli.

Od 18.dubna nás čeká osm kol dlouhodobé soutěže na ven-
kovních hřištích, tak věřme, že kluci a dívka Tereza budou i nadále 
předvádět výborné výkony a hlavně, že je fotbal nepřestane bavit.

Vojtěch Kvapil, příznivec polické kopané
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t.J. Sokol polICE NaD MEtuJí
T. J. Sokol Police nad Metují 
společně s Ostrostřeleckou gardou Polickou  
a Pellyho domy Vás srdečně zvou na 

dětský den
od 14:00 - 15:00 průběžný start na trasu 
okolo sokolovny, na které bude pro děti  
připraveno mnoho stanovišť s úkoly 

Během odpoledne 
- sokolské vystoupení: skladba Optimistky
- ukázka cvičení oddílu gymnastiky
- malování na obličej
- kolotoč
- kýta na rožni a mnoho dalšího ...
  
   Srdečně zveme.

Sobota 
4. 6. 2022 od 14:00

Police nad Metují
areál Sokolovny  
a přilehlé okolí

Zahraje skupina 
DAMTRIO 

Akce se koná za 
každého počasí. 

Dětský den se koná za finanční  
podpory města Police nad Metují.

T. J. Sokol Police nad Metují ve spolupráci  
s Ostrostřeleckou gardou Polickou, hasiči Velká Ledhuje  

Vás srdečně zvou na 

dětský den
od 14:00 - 15:00 průběžný start na trasu  
z Bezděkových sadů okolo Sokolovny,  
na které bude pro děti připraveno mnoho 
stanovišť s úkoly. 

Během odpoledne 
  - Ukázka hromadných skladeb cca od 16:00
     připravovaných na XVII. Všesokolský slet
  - malování na obličej
  - kolotoč
  - otevřena restaurace Sokolovna
  - kýta na rožni a mnoho dalšího ...
    
   Srdečně zveme.

Hudba zajištěna

Akce se koná za 
každého počasí. 

Sobota 
25.5.2024 od 14:00

Police nad Metují
areál Sokolovny  
a přilehlé okolí

VSTUPNÉ na trasu 
20 Kč / dítě
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Nácvik skladeb na XVII. všesokolský slet 
jde do finále. Vyvrcholením budou vystoupe-
ní v pražském Edenu 30. 6. – 5. 7. Ukázky mů-
žete zhlédnout i u nás v Polici. V sobotu 25. 5.  
u příležitosti letošní oslavy dne dětí. 

Víte, že letos spatřil světlo světa nový sokolský společenský 
oděv? Moderní variabilní systém oblečení vhodný pro celou řadu 
formálních i neformálních příležitostí je z dílny Štěpánky Pivcové.  
Jeho nošení nemá pevně stanovená pravidla. Využívá jak tradiční 
prvky, tak i reflektuje současné potřeby a trendy. Dokonale vysti-
huje Sokol, spolek s moderní tváří 21. století a  jeho dlouholetou  
historii. Nový společenský oděv České obce sokolské se definitivně 
začal rodit v roce 2022. Bylo to více než symbolické datum, neboť 
jsme si připomínali dvousté výročí narození Jindřicha Fugnera, prv-
ního iniciátora vzniku sokolského kroje. 

Více se dozvíte na odev.sokol.eu.
Ulicemi Prahy už jezdí historicky první sletová tramvaj. Poprvé 

se na cestu vydala 18. 3. Tedy zhruba 100 dní před sletem. Jedná se 
o nejmodernější model, který má Dopravní podnik Praha v součas-
nosti k dispozici. 

Sletový odznak budou už zanedlouho vlastnit desítky tisíc 
účastníků. Za návrhem stojí mladá medailérka Irena Hradecká, kte-
rá se aktuálně připravuje na svoje první sletové vystoupení v hro-
madné skladbě V rytmu srdce. 

Za vizuální podobou všesokolského sletu stojí ilustrátor Jaromír 
99 ve spolupráci s grafickým studiem Dynamo design. Autor ko-
miksu Alois Nebel či knihy Zátopek připravil 14 grafik, které gra-
fické studio umístilo do moderní vektorové grafiky.  Typograficky 
progresivnímu řešení dominuje slovo SLET. 

/Snad se na mě Jaromír 99 /Švejdík/ a jeho rodina nebudou 
zlobit. Paní učitelka Hana Beranová a její manžel Milan by zcela jis-
tě měli radost. Z  Jaromíra i jeho ženy Johany, vnučky, ilustrátorky 
a designérky, spolušéfredaktorky dětského časopisu Raketa. /

Oddíl badmintonu v sobotu 13. 4. uspořádal turnaj ve čtyřhře. 
10 hráčů bojovalo ve třech kolech, kdy se snažili zúročit úsilí z pra-
videlných čtvrtečních, sobotních a nedělních tréninků. 

Děkujeme městu Police nad Metují a Královéhradeckému kraji 
za finanční podporu.

Přejeme příjemné jarní dny a těšíme se s Vámi v sobotu 25. 5.  
odpoledne na viděnou.

Za VV T. J. Sokol Police nad Metují Ida Jenková

Sport 

Informace z AMK Police
Ve čtvrtek 4. 4. 2024 jsme za podpo-

ry města Police nad Metují a CKV Pellyho 
domy na sále Pellyho domů zorganizovali 
školení řidičů amatérů. Školení provedl pan 
Fiedler z Broumova a zúčastnilo se ho cca 
55 osob. Pan Fiedler informoval přítomné 
o novinkách v zákoně o silničním provozu 
a o dalších novinkách souvisejících s do-
pravou, které vstoupily v účinnost zejmé-
na v letošním roce. Po školení odpovídal 
na otázky přítomných. Dle našeho míně-
ní má takovéto školení smysl, neboť není 
na škodu si dopravní předpisy připomínat. 
V příštím roce významné změny nepředpo-
kládáme, takže bychom školení uspořádali 
opět za dva roky. O případných novinkách 
budeme informovat čtenáře Polického mě-
síčníku průběžně. 

Začala nám motoristická sezona. K na-
šim řadám se po několikaleté odmlce při-
dal Petr Matěna. Petr jezdí v současné době 
na motorce Sherco 300 4T se startovním čís-
lem 925. V letošní sezoně se Petr zúčastňuje 
seriálu OffROAD Maraton v kategorii Pohár 
Moto EVet. V prvním závodě se umístil na 1. 

místě a ve druhém na 2. místě. Přejeme mu 
hodně štěstí do dalších závodů, a hlavně bez 
zranění. V době psaní tohoto článku, tj. 20. 
4. 2024 se jel v Petříkovicích, okr. Trutnov 
nejtěžší závod v blízkém okolí Drapák 
Rodeo Extreme Enduro. Tohoto závodu se 
zúčastnil náš další jezdec Václav Kohl a to 
v kategorii Expert. V první den v pátek 19. 
4. 2024 se jel prolog, kde se Václav umís-
til na 41. místě ze 122 jezdců, což je velmi 
dobrý výsledek. Druhý den v sobotu 20. 4. 
2024 se jel již klasický závod, jeho výsledky 
nebyly v době psaní tohoto článku známy. 
Dalšími našimi aktivními jezdci jsou Miloš 
Thér a Karel Janda. Všem přejeme hodně 
úspěchů, ale zejména to, aby se vždy vrátili 
ze závodů zdraví. 

Dále informujeme, že v letošním roce 
bohužel neuspořádáme tradiční závody 
ve slalomu minikár. Z naší strany byly na-
vrhnuty termíny, které však nebyly ze stra-
ny řídícího výboru minikár akceptovány 
a byl nám přidělen termín v půlce září, kte-
rý byl pro nás nejméně vhodný. Vzhledem 
k tomu, že někteří naši členové pomáhají 

v této době jiným spolkům a další členové 
či pomocníci v tento termín nemohou a jsou 
pro uspořádání a chod celého závodu důle-
žití, rozhodl se výbor našeho klubu závod 
zrušit.

za AMK Police – Petr Dostál
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Pedikúra 
Police nad Metují, Tomkova 62       

* Pedikúra 
* Ošetření zarostlého nehtu 
* Gel lak       
* Francie na nehty na nohou         
* Depilace nohou   
* Masáž nohou    

v , , 

VERA NOVAKOVA 
Realitní zprostředkovatel 
S kvalifikací 66-042-M, se zákonným pojištěním 

Mobil: +420 608 280 563 
Email: novakova.rm@seznam.cz 

v v , , 

JINDRISKA NOVAKOVA 
Asistentka obchodu a prodeje 
Mobil: +420 778 023 125 
Email: novakova.asist@seznam.cz 

WWW: vn-reality5.webnode.cz/ IČO: 13545540 DIČ: CZ6257182184 
✓ Poradenství a realizace obchodů na realitním a finančním trhu
✓ Posouzení ceny nemovitostí pro potřeby vyřízení pozůstalosti, soudy, atd.

 
 
 
 
 

VYUŽIJTE POKLESU CEN ENERGIÍ NA TRHU! 

Specializujeme se na energetické poradenství a 
pomáháme domácnostem, firmám a veřejným institucím 
výrazně snižovat náklady na elektřinu a plyn. 

S naší pomocí můžete využít aktuální příležitosti na trhu 
a snížit Vaše energetické výdaje. 

Kontaktujte nás a zjistěte, jak můžeme pomoci i Vám. 

ENERGETICKÉ CENTRUM 
Komenského 103, Nové Město nad Metují 
tel: 737 566 598 
e-mail: info@e-ap.cz 
web: www.e-aukcniportal.cz 

- Energetické poradenství 
- Analýza cen a smluvních podmínek 
- Optimalizace distribučních sazeb 
- Individuální strategie nákupu 
- Bezplatná konzultace  

PRODÁM 
čalouněnou manželskou 
postel v dobrém stavu. 

Rozměry: 160 x 200 
Kontakt: 776 106 043 

KOUPÍM 
vzduchovku 

a gramofonové desky 
tel. 608 103 810 



polický MěSíčník
- periodický tisk města police nad Metují -
termín uzávěrky:  vždy 20. den v měsíci do 15 hod. 
distribuce: obvykle první pracovní den v měsíci
vychází v polici nad Metují v nákladu:  700 ks
registrační číslo: MK ČR E 11974
Za obsah a jazykovou správnost odpovídá autor příspěvku.
tisk: tiskárny b.n.b. spol. s r.o. velké poříčí
vydavatel: Město Police nad Metují, Masarykovo nám. 98, 549 54
  IČO 272 949
telefon:  491 541 113
e-mail:   polickymesicnik@policenm.cz  
autor obálky: jan Flieger
ceník inzerce: (stránka bez 1,3 cm okrajů)
Velikost 1/2A4 - A4 2000,- Kč + DPH
Velikost ¼ A4 - 1/2A4 1000,- Kč + DPH
Velikost 1/8A4 – ¼ A4  500,- Kč + DPH
Velikost do 1/8A4 250,- Kč + DPH

Množstevní slevy se neposkytují



http://www.barcode-generator.de

F A C T O R Y  O U T L E T

OD 02.05.2024 DO 31.07.2024
otevíráme naši outletovou prodejnu

se zbožím z nadprodukce za extrémně výhodné ceny
PLAVKY, BIKINY, PLÁŽOVÉ OBLEČENĺ, PAREA, SPODNĺ A NOČNĺ 

PRÁDLO.
CENY OD 49,- DO 890,- CZK.

Kupon vystřihnout a uplatnit v prodejně při nákupu.

PO-PÁ 9-17 HODIN • So 9-12 HODIN

Maryan Beachwear Group CZ • Nádražní 152 • 550 01 Broumov
+420 603 807 345 • r.sudova@maryanbeachwear.cz

SLEVOVÝ KUPON 100,- CZK
Při předložení tohoto kuponu a nákupu

zboží minimálně za 1000,- CZK sleva 100,- CZK.
Vyplacení slevy v hotovosti není možné. Platí do 31.07.2024
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